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 Proloog

‘Wat we ervaren is een weerspiegeling van ons innerlijke zelf.’

Op meerdere momenten in mijn leven voelde ik de roep om een boek te schrijven. Niet zomaar een 
boek, maar een boek over ‘De Kern’. Toen ik jong was, had ik nog geen idee hoe ik deze zogenaamde 
kern kon bevatten.

Ik was geïntrigeerd door de schoonheid van het proces van de schepping en zeer geïnteresseerd in 
mystieke verhalen. Zou ik enig verschil kunnen maken? Zou ik dingen kunnen laten gebeuren? En zo 
ja, hoe zou dat in zijn werk gaan? 

Het leven en het proces van het schrijven van dit boek leidden me naar binnen en brachten me in diep 
contact met mezelf. Ik kon alleen vooruitgang boeken en het uiteindelijk voltooien door mezelf  - mij 
zelf - in elk aspect en iedere hoedanigheid te ervaren. 

Theater van het Leven is in zekere zin een autobiografische getuigenis. Ik maak mensen, ik maak jou, 
getuige.

Ik wens je veel inspiratie bij het lezen en volgen van mijn reis. Meer dan dat nog wens ik je een inspi-
rerend en vervuld leven.

Dat ik dit boek publiceer op mijn vijftigste verjaardag, die dit jaar voor de eerste keer in mijn leven 
samen valt met Pinksteren, voelt voor mij goed, precies goed.

Met liefde, 

Alfred Boeve 
12 juni 2011
Amsterdam / Lyon
Nederland / France 



Wees jezelf

Wees jezelf.
Een ieder, wees jezelf. 

Het leven toont haar majestueuze eenheid.
In harmonie,

haar delen perfecte matches laten spelend.
 Haar licht ervaren, voortdurend helderder ziende.

Alles delend met een ieder.
In een golvende beweging naar meer Liefde.
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Opgedragen aan
Pieter, Daniël en Marilise

die ervoor gekozen hebben als zoons en dochter in mijn leven te komen.
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Hoofdstuk 1

Theater van het Leven
‘Vaak willen we alleen meer van hetzelfde bereiken,

in plaats van naar iets nieuws te groeien.’

Dit boek is de weergave van mijn persoonlijke reis door het leven. Het is een dynamisch verslag van 
mijn zoektocht naar de wonderen en geheimen van het scheppingsproces. 

Gedurende mijn reis heb ik me talloze vragen gesteld: Wie ben ik? Waar ben ik? Wat is mijn doel 
om hier te zijn? Wie heeft me hier gebracht en waar ga ik naar toe? Wat gebeurt er in mijn leven en 
waarom gebeurt het? Is er een reden voor alles? Wat is het scheppingsproces? Wat is een droom? Wat is 
inspiratie? Wat is het leven? Wat is het heelal? Bestaan er wellicht meerdere universums. Wat is dualiteit 
en wat is non-dualiteit? Kan ik invloed op het leven uitoefenen? Móet ik invloed op het leven uitoe-
fenen? Is het leven georganiseerd? Wat is de dood? Is de dood een einde? Wat zijn emoties? Wat moet 
mijn weg zijn en hoe weet ik of ik de goede richting kies? Wat is vrije wil? Wat is mijn bestemming? 
Is er een einde? Wat is de bron van alles? Wat is bewustzijn? Is er een God? Wat is werkelijkheid, wat 
is een illusie? Wat is intelligentie? Wat is liefde? Wat is vrede? Waarom ben ik zo geïnteresseerd in dit 
alles? Hoe kunnen wetenschap, religie of filosofie mij antwoorden geven op mijn vragen? Wat zegt 
mijn hart me?

Ik heb de antwoorden op mijn vragen gevonden en daarmee vond ik mezelf! 

Ik vertel je over mijn transformerende reis, hoe ik het onderscheid ben gaan ervaren tussen illusie en 
werkelijkheid. Hoe ik verschillende benaderingen van het scheppingsproces heb gezien en ze in een 
perspectief plaats dat waarde heeft voor je persoonlijke ontwikkeling. Ik wil duidelijk maken hoe je 
als mens, als schepsel, te allen tijde kunt genieten van de scheppingen waar je zelf actief onderdeel van 
bent, in plaats van je te laten leiden door het lijden dat je op zoveel momenten ervaart.
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T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

‘Theater van het Leven’ is de titel van mijn boek. Ik nodig je uit om elke stap op een kritische, on-
derzoekende manier te ervaren en daarmee een reis door je eigen leven te maken. Met mij vanuit een 
vogelperspectief op het podium, ben je er getuige van hoe ik mezelf laat zien, hersenspinsels ontmasker 
en samen betreden we een nieuwe realiteit die van onschatbare waarde is.

Dit boek is voor mij een perfecte manier om mijn levenservaring over te brengen. Ik heb mijn hele 
hart in deze co-creatie gelegd. Ik voel me aangeraakt en vervuld door de antwoorden die ik gevonden 
heb en ik vind het heerlijk ze met je te delen. Ik maak je getuige van mijn persoonlijke worstelingen, 
vele prachtige uit- en inzichten en de rust die ik uiteindelijk vond.

Theater van het Leven is een boek geworden vol persoonlijke verhalen, gedichten en analyses die op 
een zowel pragmatische als abstracte manier, de diepere lagen blootleggen.

Onderzoek hoe je je leven op een intensere manier kunt ervaren. Schep je eigen ervaringen. We 
zijn allemaal uniek en toch zijn we één in het leven. 

Elk hoofdstuk begint met een persoonlijke uitspraak en brengt je naar een volgend niveau in de gehei-
men van het creatieve scheppingsproces. Stap voor stap ontdek je een hoger gewaarzijn over het proces 
van het leven en uiteindelijk zul je in staat zijn je volledige potentieel te ontdekken. 

Hoofdstuk 2.
‘Hoe mijn boek tot leven komt’ is een eerste korte introductie met betrekking tot mijn vragen en reis. 
Drie - verbindende - verhalen warmen je op om verder op ontdekkingsreis te gaan.

Hoofdstuk 3.
‘Verhalen uit mijn leven’ geeft persoonlijke informatie om mezelf te leren begrijpen in relatie tot mijn 
vragen. Deze verhalen zullen door het hele boek worden gebruikt en dienen voor een beter begrip en 
uitleg van de verschillende stappen die ik heb gezet. 

Hoofdstuk 4.
‘Onzekerheid en vrijheid’ biedt diepe inzichten in onze menselijke geest. Inzicht in de relatie tussen 
onzekerheid en vrijheid stelde mij in staat sprongsgewijs te groeien. Een verschuiving in ontwikkeling 
is nodig voordat je nieuwe dimensies kunt betreden.
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T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

Hoofdstuk 5.
‘Het creatieve scheppingsproces’ definieert de eerste essentiële inzichten in de creatieve kracht van ge-
dachten. De eerste lagen van het creatieve proces worden ontrafeld op het niveau van de zogenoemde 
‘solo-schepper’. 

Hoofdstuk 6. 
‘Universeel model van de manifestatie: geïnspireerde antwoorden van intelligentie’ laat een open wer-
kelijkheid zien in plaats van te verblijven in de vergrendelde systemen. Dit hoofdstuk opent de deur 
naar het co-creatieve proces van de ‘co-schepper’. 

Hoofdstuk 7.
‘Gedichten: geïnspireerde antwoorden van het hart’ doet transformeren. In twaalf gedichten opent 
mijn hart nieuwe dimensies in het proces van co-creatie van illusie naar werkelijkheid. 

Hoofdstuk 8.
‘Grondige verkenning van het hart en de intelligentie’ toont de majestueuze stap van het volgen van 
je hart. Het geeft je verbazingwekkende informatie om te overdenken en te ervaren. Door een proces 
van transformatie worden nieuwe dimensies van het leven betreden in een prachtige, open werkelijk-
heid. Door overgave van mijn wilskracht, en vanuit vrije wil te kiezen om ontvankelijk en beschikbaar 
te zijn, betrad ik de dynamische stroom van de synchronisatie van het leven.
 
Hoofdstuk 9.
‘Oneindige mogelijkheden’ toont een wereld van prachtige intelligentie en liefde, waarin co-creatie en 
synchronisatie in al haar schoonheid tonen hoe je een ‘co-schepper van het leven’ kunt zijn en feitelijk 
bent.

Hoofdstuk 10.
‘Hoe zal mijn leven verder gaan?’ gaat over het beleven en genieten van mijn leven als ‘co-life schep-
per’. 
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Hoofdstuk 2

Hoe mijn boek tot leven komt
‘Alleen in het heden kun je de cadeautjes van het leven uitpakken.’

Theater van het Leven is een langgekoesterde wens. Het was voor mij een onderdeel van een groeipro-
ces, of om het nauwkeuriger uit te drukken, een proces van herinneren. Hoewel ik het inspirationele 
zaadje bewust heb geplant, duurde het jaren voordat ik echt begon te schrijven en te creëren. Soms 
vergat ik mijn ‘zwangerschap’ zelfs. Misschien duurde de aanloop naar de geboorte lang omdat het 
werkelijke thema nog niet zichtbaar en voelbaar was. 

Ik vond het interessant om te ervaren dat zonder duidelijk doel, mijn creatieve zwangerschap 
voortduurde. Ze was altijd bij me, zoals een ongeboren kind bij haar moeder, en ik werd voortdurend 
uitgedaagd om erbij te blijven, ernaar terug te keren en nieuwe inzichten toe te voegen wanneer die 
zich openbaarden. De aanlooptijd bleek nodig om de baby te laten groeien tot het juiste moment daar 
was om haar aan de wereld te tonen.

Ik wil drie korte verhalen met je delen. Het zijn gebeurtenissen die met elkaar verbonden zijn en die 
zich, binnen slechts een paar weken, in het late voorjaar en de vroege zomer van 2010 afspeelden. Ik 
was toen net verhuisd van het platteland naar Amsterdam, klaar om een nieuwe episode aan mijn leven 
toe te voegen.

De verhalen die ik wil vertellen zijn gebeurtenissen die verwijzen naar het onbekende, naar vrij-
heid, naar het wonder van het creatieve proces van het leven. Samen vertolken ze een eerste antwoord 
op veel van de door mij gestelde vragen in hoofdstuk 1.

De eerste gebeurtenis: een bijzondere ontmoeting
Het eerste bijzondere moment vond plaats aan het eind van een vakantie in mei 2010. Zeven vrien-
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T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

den, die in Frankrijk in ongeveer negen dagen meer dan duizend kilometer zouden fietsen, hadden 
me gevraagd om hun begeleider te zijn. Mijn taak was de bus met daarin de bagage te rijden. Overdag 
zorgde ik voor de catering en deed ik wat me gevraagd werd. We hadden een leuke tijd, vier van de 
vrienden kende ik al bijna mijn hele leven.

Op onze laatste dag liepen we van het hotel waar we hadden ingecheckt naar het centrum. Ik liep 
achter de anderen. Waarom ik aarzelde? Omdat mijn innerlijke stem me zei terug te gaan en een kaart-
je van het hotel op te halen. Het was gezellig druk op straat, de zon scheen uitbundig en we genoten 
van een heerlijke maaltijd en bezochten daarna een druk terras. Het was 23 mei, eerste Pinksterdag. 
Mijn vrienden hadden die dag de Mont Ventoux beklommen, een van de beruchte cols van de Tour de 
France. Uiteraard waren ze nog steeds moe van de tocht naar de top, een ongekende krachtsinspanning. 
Ik bruiste juist van de energie. Aan de overkant van de straat hoorde ik aanstekelijke live muziek. Ik 
vroeg m’n vrienden of ze zin hadden om te gaan dansen. Ze hadden geen puf meer en zeiden dat ze 
zo het liefst naar het hotel wilden. Ik had nog geen zin om al terug te gaan en liep naar de Red Lion 
Pub. Binnen de kortste keren stond ik op de dansvloer. Ik wist dat ik niet lang kon blijven omdat we 
de volgende ochtend vroeg zouden vertrekken, op weg naar Nederland.

Na een paar nummers op de dansvloer, kwam een van mijn vrienden me halen. Hij zei dat de rest 
naar het hotel wilde en vroeg me mee te gaan.

Ik zei: ‘Nee, ik blijf nog even.’
‘Maar hoe vind je het hotel dan?’ vroeg hij bezorgd.
Ik haalde met een grote glimlach het visitekaartje uit mijn zak. ‘Ik vind de weg wel en maak je geen 

zorgen, geen alcohol voor mij. Ik breng jullie morgenochtend veilig naar huis.’
Hij lachte en verliet de pub. Na nog een paar nummers  pauzeerde de band en zette men, zoals vaak 

gebruikelijk, easy listening muziek op. Op dat moment verliet iedereen de dansvloer. Ik was de enige 
die bleef dansen. De muziek was niet erg inspirerend, maar ik zei tegen mezelf dat ik nog maar even 
kon blijven en zoveel mogelijk mocht genieten.

Maar hoe blij en energiek ik eerst was, nu voelde ik emoties van schaamte en eenzaamheid opko-
men. Ik had het idee dat iedereen naar die eenzame danser keek. Ik stopte met dansen en liep naar de 
zijkant van het podium om deze emoties te verwelkomen. Op dat moment accepteerde ik volledig wat 
ik voelde; ik was verlegen en alleen. Diep van binnenuit, in volledige acceptatie en in verbinding met 
mijzelf, wenste ik met heel mijn hart: ‘Ik wil samen met iemand dansen en me lekker warm voelen.’ 

Van de andere kant van het podium liep een mooie vrouw mijn richting op. Eerst dacht ik dat ze 
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op weg was naar de toiletten. Maar nee, ze kwam naar me toe en vroeg in het Frans of ik met haar 
wilde dansen.

Ik kon natuurlijk niet weigeren, dus ik glimlachte ‘ja’. De muzikanten begonnen weer te spelen, 
een langzame dans. Ik voelde me aangeraakt en dankbaar. We spraken eerst in het Frans en later in het 
Engels, toen bleek dat ze jarenlang in Londen had gewoond en gewerkt. Na het dansen stelde ze me 
voor aan haar Amerikaanse gast en vriend en we vertrokken uiteindelijk met de taxi. De eerste stop 
was bij mijn hotel en we beloofden om elkaar weer te ontmoeten en wisselden telefoonnummers uit.

Tijdens onze volgende ontmoeting, in juni, vertelde ze me dat ze destijds aan de bar als het ware 
opgetild werd om mij te benaderen. Ze was verbaasd hoe sterk die impuls was. Ze had samen met haar 
gast die avond in het centrum gegeten en ze waren al op weg naar huis. Bij het passeren van de kroeg 
hoorde ze de live muziek en ze haalde haar vriend over voor een drankje. Ze kwamen net voor de 
pauze binnen en het was voor haar ook de eerste keer dat ze in dit café was.

Bij onze volgende ontmoetingen ontdekten we dat we dromen delen. Hoe verschillend onze ach-
tergrond ook is en hoe anders de manier om de dromen te verwezenlijken, we lopen allebei het pad. 

Enige tijd later was ik de video aan het bewerken die ik van de fietstocht gemaakt had. Ik was verbaasd 
toen ik mijn stem in de laatste opname hoorde. Net voordat ik de auto uit de bergen naar Lyon reed, 
zei ik: ‘In Lyon maak ik geen video meer. Jongens, wat er in Lyon gebeurt, blijft in Lyon.’

De tweede gebeurtenis: de wake-up call van een diep verlangen
Kort na mijn Franse avontuur nam ik op uitnodiging van een zeer goede Belgische vriendin in het 
weekend van 5 en 6 juni deel aan een cursus. Ik had geen idee om wat voor cursus het ging. Ze had 
alleen gezegd ‘het zal goed voor je zijn en ik zou het waarderen als je met me mee gaat.’

In mijn leven heb ik moeten leren om de dingen te nemen zoals ze zijn. Ik vertrouwde haar. Een 
week voor de cursus stuurde ze me een berichtje dat ik Het sprookje van de dood van Marie-Claire van 
der Bruggen moest lezen. Een zeer inspirerend boek.

Op de cursus zag ik dat sommige deelnemers het bij zich hadden. Ik zei tegen iemand: ‘mooi boek, 
ik heb het ook gelezen.’  De vrouw keek me alleen maar aan, en reageerde verder niet.

Terwijl we in een kring zaten, kwam tot mijn verbazing Marie-Claire binnen. Ik herkende haar van 
de foto uit het boek. En pas toen kwam ik erachter dat de cursus over Het sprookje van de dood ging. 
Het werd een fascinerend weekend. Erg liefdevol.
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Ik zag daar voor het eerst in mijn leven een engel. Terwijl ze foto’s aan het maken was, liet een van 
de assistenten me op haar digitale camera een lichtwezen zien. We vroegen Marie-Claire er naar te 
kijken en die was niet eens verrast. Het was niet haar eerste keer dat ze een lichtentiteit zag. Ik vroeg 
of ik de camera even vast mocht houden. Hoe ik hem ook draaide, ik zag geen andere verschijningen. 
Alleen dit prachtige wezen. Ze was zo duidelijk en had de vorm van een mens, maar zonder voeten. 
Ze, ik had de indruk dat het lichtwezen een zij was, stond achter mijn Belgische vriendin. Omgeven 
door een mooie helderpaarse kleur hielp ze haar bij de oefeningen met een andere deelnemer. Het was 
zo’n vreugdevol, sereen moment!

Ik heb er mijn vriendin toen niets over verteld. De volgende ochtend kwam ze uit haar kamer, 
gekleed in paars en ze had een heldere, stralende glimlach.

We ervoeren dat weekend het liefdevolle werk van een groep prachtige mensen waar we veel er-
varingen mee gedeeld hebben. 

Natuurlijk heb ik die ochtend wel verteld wat ik de vorige dag gezien had. Mijn andere sharings, ter 
plaatse geïmproviseerde gedichten en inzichten, inspireerden een aantal groepsleden zodanig dat ze me 
aanraadden, eigenlijk uitnodigden, een boek te schrijven.

Het was als een wake-up call. Want het schrijven van een boek was een lang- en diepgekoesterd 
verlangen. Ik besloot meteen m’n leven zo te organiseren dat ik er alle tijd van de wereld voor zou 
hebben.

Enkele weken later schonk het leven me weer een betekenisvol verhaal. 

De derde gebeurtenis: de ontmoeting en voltooiing 
Op een mooie vrijdag, 25 juni 2010, zat ik in Amsterdam op een bankje, genietend van de zon, kijkend 
naar een aantal passerende boten in de gracht naast mijn huis. In een flits schoot de vraag ‘op welke 
boot stap je’ door m’n hoofd.

De afgelopen weken voelde ik me vaak onzeker over het boek dat ik wilde schrijven. Ik had een 
paar mooie en diepe gedichten geschreven, maar had regelmatig last van valse schaamte. ‘Ben ik het wel 
waard om me aan een publiek te presenteren?’

En soms speelde m’n schuldgevoel op en hoorde ik een kritisch stemmetje in m’n hoofd: ‘Je doet 
niets en leidt een lekker makkelijk leventje.’

Ik zat mezelf op dat moment soms lelijk in de weg.
Kun je je mijn gedachtenworsteling voorstellen?
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Hoe dan ook, ik zat daar op dat bankje en keek gedachteloos naar de bootjes in de gracht. Ineens 
hoorde ik heel duidelijk mijn innerlijke stem: ‘Zo meteen zal er van links een interessant persoon naar 
je toe komen, je moet hem aanspreken, want hij zal belangrijk voor je zijn.’

Ik hoorde de stem heel duidelijk. Ik schrok er niet van, want het was voor mij niet nieuw om een 
stem te horen of een visioen te hebben.

De innerlijke stem is iets totaal anders dan de hersenspinsels die me soms overvallen. Ik vertrouw 
op de stem.

Ik keek op en zag een jonge man mijn kant opkomen. Hij ging vlak naast me zitten, maar voordat 
ik zelfs maar iets kon zeggen, viel hij in slaap.

Mijn verstand probeerde dit raadsel te analyseren.
Wat had de innerlijke stem bedoeld?
Hoezo zou deze man belangrijk voor me zijn?
Ik besloot om verder te schrijven en af te wachten. Na een tijdje was ik klaar met mijn verhaaltje op 

de iPhone. De man sliep nog steeds, hij zakte zelfs een beetje mijn kant op. Ik zag dat hij rustig ademde 
en hij had een gelukkige uitdrukking op zijn gezicht, bijna een glimlach. 

Opnieuw vroeg ik me af waarom ik naar de stem moest luisteren. Mijn verstand zei: ‘Vergeet het, 
wat denk je nou, ga boodschappen doen. Wat zit je hier nou je tijd te verdoen, doe liever iets nuttigs.’

M’n verstand was heel streng, maar ik besloot toch, zoals zo vaak, op m’n innerlijke stem te ver-
trouwen en wachtte.

Ik haalde diep adem en keek als een waarnemer naar mezelf. Ik observeerde mijn gedachten, keek 
naar de boten, het water, voelde de lucht, de wind, de zon. Ik werd stil, heel stil. Eindelijk werd de man 
wakker en vroeg me in het Engels: ‘Hoe lang heb ik geslapen?’

Ik antwoordde: ‘Ongeveer een uur, en dat weet ik omdat ik op je gewacht heb. Je hebt me iets 
interessants te vertellen.’

Hij keek me verbaasd aan.
Ik reikte hem mijn hand en stelde me voor: ‘Alfred’.
Hij schudde mijn hand: ‘Ik ben Adam.’
Hij bleef ontspannen zitten, dus ik vroeg hem nog een keer om me iets te vertellen.
Weer keek hij me verwonderd aan en vertelde dat hij net in Nederland was. ‘Ik kom uit New York, 

ben vanaf Schiphol met de trein naar Amsterdam gekomen en ben bekaf. Ik was blij dat ik dit bankje 
zag.’
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Ik antwoordde: ‘Oké, maar er moet meer zijn, ga door en vertel me meer over jou, over je leven’. 
Hij vertelde dat zijn leven zeer onlangs ingrijpend was veranderd. ‘Ik werkte tot voor kort als archi-

tect. Ik vroeg mijn baas om vakantie. Ik was moe, maar vanwege de crisis en een aantal deadlines op 
het werk kon ik alleen een paar dagen vrij krijgen. Dus na wat bedenktijd ben ik teruggegaan en heb 
mijn baas verteld dat ik ontslag nam. En nu ben ik vrij om te doen wat ik wil.’

Ik was geraakt door zijn verhaal en vertelde hem dat ik dit soort veranderingen echt begreep. Zon-
der meer te vertellen over mezelf, verwees ik naar de impact van een dergelijk besluit. Dus vroeg ik 
hem wat hij nu ging doen.

Hij antwoordde aarzelend: ‘Toen ik in het vliegtuig zat, stelde ik mezelf deze vraag ook en het ant-
woord kwam heel spontaan. “Ik ga verhalen schrijven”.’ 

Je kunt je voorstellen dat ik erg opgewonden was, ik herkende een mooi cadeau dat het leven me 
gaf. We kregen een diep gesprek over het schrijven.

Maar dat was nog niet alles, want toen ik hem vroeg wat zijn plannen waren na zijn bezoek aan 
Amsterdam, zei hij: ‘Misschien ga ik een vriendin opzoeken die ik een tijdje geleden heb ontmoet in 
de Verenigde Staten. Ze is Française en woont in Lyon.’ 

Nu was ik echt verbijsterd, want precies een maand geleden had ik nieuwe liefde in Lyon ontmoet. 
Ik was net twee dagen terug van mijn tweede bezoek. Ik vertelde hem mijn verhaal. We waren allebei 
verrast. We wisselden gegevens uit en namen met een omhelzing afscheid. We beloofden op 1 januari 
2011 contact met elkaar op te nemen om onze voortgang als schrijver te bespreken. Ik bleef in dank-
baarheid achter op het bankje in de zon.

Zoals je ziet, heeft het leven zijn eigen raadselachtige manieren om mij te begeleiden en me wijzer te 
maken over mezelf. 

In alle drie de gebeurtenissen heb ik de schoonheid en mystiek van het leven ervaren. En ik heb ken-
nisgemaakt met de hersenspinsels die altijd op de loer liggen om iets niet te laten gebeuren. We zitten 
zo vaak onszelf in de weg… Voor mij was het duidelijk. Ik nam de uitdaging om een boek te schrijven 
aan. De tekst schreef ik in het Engels, zoals ook de meeste gedichten in het Engels tot me kwamen.
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Verhalen uit mijn leven
‘Het leven is een school. Alleen leert school je niets over het leven.’

Ik vertel je in dit hoofdstuk meer over mezelf en mijn reis door het leven. Ik doe dat door een kort 
overzicht te geven van een aantal momenten of gebeurtenissen die voor mij belangrijk waren. Ze 
weerspiegelen de motivatie voor mijn levensvragen, tonen mijn worstelingen en nemen je mee naar 
mijn momenten van transformatie. 

De piketpalen van m’n leven vind je ook terug in latere hoofdstukken, omdat ze me allemaal iets 
vertelden en geleerd hebben. Ik daag je uit om aan de hand van mijn voorbeelden je eigen levensreis 
in kaart te brengen…

Woede-uitbarstingen en flauwvallen 
Op heel jonge leeftijd, ik was anderhalf, had ik af en toe zulke heftige woede-uitbarstingen dat ik soms 
zelfs flauwviel. Volgens mijn ouders kon ik niet duidelijk maken wat ik wilde en begon dan te huilen 
en soms zelfs te hyperventileren. Onze huisarts adviseerde hen om mij op die momenten gewoon te 
negeren. Hij zei zelfs letterlijk tegen ze: ‘Napoleon had daar ook last van.’

Kun je het je voorstellen? We weten toch allemaal wat er met Napoleon gebeurd is…
Ik herinner me een keer toen ik weer bij m’n positieven kwam, dat m’n moeder heel vrolijk tegen 

me zei: ‘hallo Alfred, je bent er weer.’
Ik ben over die uitbarstingen heen gegroeid, maar ik vermoed dat ik ze wel in m’n mentale- en 

emotionele lichaam heb opgeslagen. Je kunt je ook voorstellen dat ik m’n leven lang geprobeerd heb 
dit soort uitbarstingen te vermijden, omdat ik geen raad wist met de emotie van leegte en bang was in 
het onbekende zwarte gat te vallen. 
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Hersenvliesontsteking 
Toen ik drieënhalf was, kreeg ik een hersenvliesontsteking. Mijn moeder die een verpleegkundige 
achtergrond heeft, herkende gelukkig in een zeer vroeg stadium de symptomen. Ze is meteen met me 
naar het ziekenhuis gegaan. Net op tijd. Vanuit mijn hart: ‘Dank je, mam!’ 

Ik herinner me het ziekenhuis, zonder dat ik een duidelijk beeld heb van wat er daar met me ge-
beurd is. Maar toen ik thuiskwam ben ik begonnen met bedplassen en dat heeft geduurd tot ik een jaar 
of negen was. Realiseer je je de impact die een dergelijke gebeurtenis op een kind heeft?

De eerste schooldag 
We zijn naar een ander dorp verhuisd toen ik viereneenhalf was. Ik was vaak bij mijn oom Jan die als 
tuinman werkte en ‘hielp’ hem met mijn eigen setje tuingereedschap. Het was een blije tijd waarin ik 
veel speelde met onze honden, de Shetlandpony en Jopie onze geit, die groter was dan ik. Mijn ouders 
besloten om me niet naar de kleuterschool te sturen. Het was volgens hen beter om lekker thuis te 
blijven omdat ik daar zo gelukkig was. Ik ben hen daar nog steeds dankbaar voor.

Ik herinner me heel goed mijn eerste dag op school, ik heb uren en uren gehuild. Ik wilde daar 
gewoon niet zijn.

Een nieuwe fiets 
Voor mijn zevende verjaardag kreeg ik een nieuwe fiets. Ik kon niet wachten om mijn cadeau te zien 
en sloop ’s ochends vroeg voorzichtig de slaapkamer van mijn ouders binnen. Want daar stond hij na-
melijk. Mijn nieuwe rode fiets, verstopt onder een laken. Ik weet nog dat ik hem uren heb bewonderd. 
Dat gevoel van opperste blijheid en verrukking heb ik nog steeds als ik bijvoorbeeld de eerste sneeuw-
vlokken zie of een veld vol paardenbloemen. Maar het is ook het gevoel dat ik heb bij het schrijven 
van dit boek. Ik koester die momenten van inspiratie en vreugde die me helemaal in het nu brengen.

Voetbal en ponyrijden
Toen ik zeven jaar was, mocht ik lid worden van de plaatselijke voetbalclub. In de zomerstop heb ik 
mijn lidmaatschap opgezegd, zo teleurgesteld was ik dat ik niet kon spelen. Toen het nieuwe seizoen in 
september begon, heb ik me weer aangemeld. Geduld was niet mijn sterkste kant, het wilde er bij mij 
niet in dat je in de zomer niet kon voetballen… 

We hadden thuis een Shetlandpony waar ik vanaf mijn vijfde op mocht rijden. Toen ik ouder werd, 
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moest ik serieus dressuur gaan rijden op grotere pony’s. Dat vond ik eigenlijk helemaal niet leuk. Ik 
hield van paardrijden voor de lol, maar had een hekel aan al die lessen en regels. Ik kon niet begrijpen 
waarom die zo belangrijk waren. 

Kinderdroom
Als achtjarige zat ik een keer op schoot bij mijn oom René. Ik herinner me dat ik hem vertelde dat 
ik een geleerde wilde worden in de atoomkunde. Natuurlijk had ik op dat moment geen idee waar ik 
het over had. Maar ik verbeelde me dat als ik alles over atomen zou weten, alle kennis binnen bereik 
zou zijn. Waar kwamen deze gedachten toch vandaan? 

Oma’s lessen 
Bijna elke woensdagmiddag kwamen mijn opa en oma van mijn moeders kant bij ons op bezoek. Mijn 
oma zei altijd: ‘Alfred, je moet een brave jongen zijn.’ Maar tegelijkertijd vertelde ze me dat alles in 
het leven door God bepaald is en dat je als individu niet het verschil kunt maken. Ik antwoordde haar 
dat het dus ook niet uitmaakte wat ik deed, omdat ik toch geen enkele invloed op het leven had. Ze 
schudde dan haar hoofd en zuchtte: ‘Wat moet er van jou worden…’

Haar verhalen intrigeerden me, maar ik vond het jammer dat ze me geen bevredigende antwoorden 
op mijn vragen kon geven. 

Catechismus 
Ik zat op een protestantse lagere school en dan moest je van de kerk op je twaalfde of op het mo-
ment dat je naar de middelbare school ging, verplicht op godsdienstles. Twee vriendjes die een half 
jaar ouder waren dan ik, vertelden hoe saai het was. Toch heb ik me een half jaar voordat het moest, 
aangemeld. Ik wilde juist graag gaan, omdat ik zeer geïnteresseerd was in God, ik wilde alles over 
Hem weten. Dat werd me niet opgelegd door m’n ouders, die hebben me vrij gelaten om een eigen 
mening te vormen.

Al snel kwam ik erachter dat de dominee geen antwoorden op mijn vragen had. Hij wilde ook 
liever niet dat ik ze stelde. Hij beschouwde ze eigenlijk als godslastering. Ik was toen elf...

Na een paar teleurstellende ervaringen vroeg ik mijn vader of ik nog steeds naar godsdienstles 
moest. Dat ik liever niet meer ging, omdat ik geen antwoord op mijn vragen kreeg. Mijn vader zei dat 
ik het zelf mocht weten. 
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‘Dank je, pap, voor de vrijheid!’ 
Ik ben nooit meer gegaan, maar mijn vragen bleven bestaan.

De ontdekking van de vrouw 
Het andere geslacht oefende vanaf mijn veertiende een grote aantrekkingskracht op me uit. Meisjes 
wonden me op, maar maakten me ook in de war. Ze voelden als een groot mysterie.

In de derde klas van de middelbare school ben ik blijven zitten, ik had bijna allemaal onvoldoendes. 
Mijn hoofd was dat jaar helemaal niet bij school of de leraren, ik was overrompeld door gevoelens van 
liefde.

Wat ben ik in dat jaar vaak verliefd geweest, zonder het overigens kenbaar te maken. 

Oproep voor het bedrijfsleven
Midden in m’n puberteit, rond m’n zeventiende, wilde ik me losmaken van alles. Ik wilde me aanslui-
ten bij de commandotroepen: ik snakte naar avontuur en wilde reizen. Dat was het moment waarop 
mijn vader ingreep en me dringend of zelfs dwingend adviseerde niet alles weg te gooien. Na enkele 
dagen van heftige discussies, soms tot laat in de nacht, heeft hij me overtuigd. ‘Je bouwt geen toekomst 
bij de commando’s,’ zei hij. Hij vond het belangrijk dat ik ging studeren, me ontwikkelde en uiteinde-
lijk het familiebedrijf zou gaan leiden. Hij had klaarblijkelijk een vastomlijnd plan voor mijn toekomst. 
Op het moment dat ik ‘ja’ zei, verloor ik een deel van mijn vrijheid en mijn onschuld. Ik heb het 
avontuur laten liggen en werd nogal serieus.
 
Oproep tot schrijven 
Ik was negentien en vertelde mijn vrienden dat ik van plan was een boek te schrijven. Het zou gaan 
over ‘De Kern’. Niet meer en niet minder. Ik had geen idee wat die kern dan precies was, maar ik wist 
heel zeker dat mijn boek een verschil zou maken. Ik herinner me nog de talloze discussies met me-
destudenten, vrienden en volwassenen. In discussies was ik, eerlijk is eerlijk, niet een goede luisteraar. 
Ik was nogal overtuigd van mijn gelijk en het heeft lang geduurd voor ik leerde luisteren. Nog steeds 
vind ik het prettig om verhalen te vertellen waar anderen naar luisteren… 

Universiteit en innovatie 
Na de middelbare school en heao, ging ik naar de universiteit om bedrijfseconomie te studeren. Mijn 
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studententijd was niet helemaal doorsnee, omdat ik op dat moment ook semiprofessioneel voetballer 
was bij FC Groningen. Dus van het traditionele studentenleven heb ik niet veel meegekregen.

In 1984 ging ik voor mijn studie drie maanden naar de VS om een marktonderzoek te doen. Het 
was een prachtige ervaring, ik was op mezelf aangewezen en maakte kennis met de dynamische wereld 
van het land van de onbegrensde mogelijkheden. 

Toen ik weer in Nederland was, schreef ik een verhaal over het maken van keuzes in het leven. Mijn 
conclusie was dat alles een keuze is. Alles heeft zijn eigen samenhang en zijn eigen gevolgen. Ik was 
benieuwd hoe ik met dit inzicht mijn leven zou kunnen beïnvloeden. 

Ik schreef vervolgens voor mijn vader een voorstel tot vernieuwing voor het familiebedrijf. ‘Je moet 
een eigen merk maken van je voedingsproducten en er meer geld voor vragen.’ 

Mijn vader heeft het gelezen en zei dat wat ik wilde niet mogelijk was en dat het al zo vaak was 
geprobeerd. Hij was eerlijk, maar ik liet me niet ontmoedigen. Ik dacht: ‘Je ziet niet wat ik zie.’

Veertien jaar later heb ik met succes de eerste merkinnovatie gelanceerd; Peter’s Farm, genoemd naar 
mijn vader.
 
Bijna-doodervaring 
In november 1984, ik was 23 en studeerde nog aan de universiteit, had ik een bijna-doodervaring na 
een auto-ongeluk. Ik botste in volle snelheid tegen een boom en werd uit de auto geslingerd.

Deze gebeurtenis heeft enorm veel indruk op me gemaakt. Het werd mij in één keer duidelijk dat 
onze werkelijkheid meer dimensies heeft. Ik werd op dat moment buiten tijd en ruimte geplaatst en 
trad uit mijn lichaam. Er kwam een gevoel van grote rust over me en ik besefte heel duidelijk dat elke 
keuze die ik zou maken, mijn nieuwe werkelijkheid werd.

Ik verkeerde in een hogere dimensie en zweefde boven mijn lichaam, boven de bomen. Als in een 
droom zag ik mijn lichaam roerloos op de weg bij de beschadigde auto liggen. Het was alsof ik de hele 
situatie in één keer kon overzien, alsof ik er als een vogel boven zweefde.

Maar op hetzelfde moment was ik bij het eerste huis dat ik kon vinden, een paar kilometer verderop 
en vroeg om een ziekenauto te bellen. Ik wist dat ik om hulp moest vragen en dat de ambulance moest 
komen, omdat mijn vriendin zwaargewond in de auto zat. Ik was dus in staat om in een fractie van een 
seconde beslissingen te nemen, me te verplaatsen en andere handelingen te verrichten. Het kon omdat 
tijd en ruimte niet meer bestonden. Alle keuzes waren aan mij.

Op dat moment had ik ook de aarde kunnen verlaten en stoppen met dit leven. Ik werd werke-
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lijk uitgenodigd om te kiezen en er was geen goede of slechte keuze. Iets vroeg mij om te bedenken 
waarom ik op aarde gekomen was. Ik was aangesloten op een stralend en helder licht en hoorde een 
duidelijke stem. Ik kon die vraag echter niet meteen beantwoorden. Ik kon teruggaan en doorgaan met 
mijn leven als ik dat wilde. Als dat mijn keuze was. Ik zag dat mijn vriendin hevig bloedde en besloot 
met overtuiging haar te helpen. Het volgende moment was ik terug in mijn lichaam, ik had blijkbaar 
een keuze gemaakt.

Ik heb na het ongeluk een aantal keren geprobeerd aan mensen te vertellen wat me was overkomen. 
Ze keken me vol onbegrip aan en zeiden: ‘Ja hoor…’ Daarna heb ik er nooit meer over gesproken.

Toen we het ongeluk kregen, reden we terug van de universiteit waar ik net voor een tentamen ge-
slaagd was. Mijn vriendin had een paar dagen bij mij gelogeerd en we waren op weg naar mijn ouders. 
In de auto vertelde ik haar vol enthousiasme hoe ik de wereld zou veroveren. Ik was zo vol van alles 
wat ik leerde en de mogelijkheden die ik zag. Ken je dat gevoel, dat de wereld van jou is? 

De volgende dag zou ik met mijn vader op zakenreis naar het buitenland gaan. Dat ging natuurlijk 
niet door.

Na een succesvolle operatie is mijn vriendin gelukkig volledig hersteld. Tijdens de maanden van 
haar herstel heb ik voor haar gezorgd. Ik bereidde vloeibaar voedsel, want ze kon alleen eten binnen-
krijgen door een rietje. Alles bij elkaar ben ik drie maanden niet naar de universiteit geweest. 

Toen het weer wat beter met haar ging, heb ik een van mijn studievrienden gevraagd om me in te 
schrijven voor het volgende tentamen.

Hij vroeg: ‘Heb je de boeken dan gelezen?’
‘Nee,’ zei ik, ‘ik heb niet eens alle boeken, maar schrijf me in ieder geval in en ik kom bij je langs.’
De avond voor het tentamen ben ik naar hem toe gegaan en vroeg hem of hij uittreksels had ge-

maakt. Dat had hij. Hij liet me meer dan honderd pagina’s handgeschreven tekst zien.
Ik zei dat ik dat niet meer allemaal kon lezen. Dus raakten we aan de praat over alles wat er in de 

afgelopen drie maanden was gebeurd. In de tussentijd bladerde ik door de velletjes papier.
Aan het eind van de avond, toen ik wegging, vroeg mijn vriend: ‘Ben je dus niet meer van plan om 

het tentamen te doen?’
‘Ja hoor,’ zei ik. ‘Ik doe gewoon mee.’
Ik kon niet beargumenteren waarom, maar mijn innerlijke kompas zei me dat ik op mezelf moest 

vertrouwen en ik wist dat het goed was om mee te doen.
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Op het tentamen kreeg ik vijf vragen. Drie ervan herkende ik van het uittreksel. Ik gokte het ant-
woord op de vierde vraag en bij de vijfde schreef ik: ‘Ik weet het niet.’ 

Ik haalde het tentamen met hetzelfde cijfer als mijn vriend die er drie maanden op gestudeerd had.
Ik ben het gebeurde vrij snel daarna vergeten, ik was nog niet bezig met de diepere betekenis ervan. 
Alhoewel, tijdens moeilijkere periodes in mijn leven dacht ik er vaak aan. Het gaf me rust en het ver-
trouwen dat ik moeilijke momenten in het leven kan overwinnen.

Internationale ervaring in het familiebedrijf
Na mijn studie ging ik meteen aan het werk bij het familiebedrijf Alpuro dat opgericht was en ge-
rund werd door mijn vader. Hij had duidelijk aangegeven graag een stapje terug te willen doen en het 
bedrijf voort te laten zetten door zijn kinderen, mijn zus met haar man, mijn twee broers en ik als de 
jongste. Ik wilde voordat ik aan de slag ging, eerst ervaring opdoen in het buitenland. Ik heb daarom 
meer dan een jaar in Italië en ongeveer vier maanden in Frankrijk gewerkt. 

Toen ik vijfentwintig was dronk ik voor het eerst in mijn leven alcohol, Italiaanse wijn weet ik nog. 
Ik ben gelukkig een zeer bescheiden drinker, maar toch… De Italiaanse levensstijl in combinatie met 
het feit dat ik gestopt was met sporten, resulteerde in een mum van tijd in een gewichtstoename van 
tien kilo! Ik herkende mezelf bijna niet meer.

Op m’n zevenentwintigste kreeg ik de ziekte van Pfeiffer. Daar ben ik heel ziek van geweest. Die 
waarschuwing had ik kennelijk nodig om een beter evenwicht te creëren in mijn werkzame leven en 
sportief actief te blijven. Voor mij is het belangrijk om me fit te voelen.

Ik heb in die beginjaren keihard gewerkt. Ik ben op mijn zesentwintigste getrouwd met de vriendin 
van het auto-ongeluk. Mijn werk kwam echter altijd op de eerste plaats en ik realiseer me nu dat mijn 
vrouw en de drie kinderen die we samen kregen, me vaak gemist moeten hebben. 

Als ik mijn creativiteit kon ontplooien, bruiste ik van de energie. Ik was altijd op zoek naar nieuwe 
dingen. Tot mijn genoegen heb ik veel baanbrekende innovaties gedaan, zoals in het begin van 1994 
de ontwikkeling van het eerste voedsel traceerbaarheidssysteem via internet, genaamd IVI (Integrated 
Veal Information-system). Het werd een internationaal succes.

Het tweede grote succes was de introductie in 1996 van het merk Peter’s Farm, gebaseerd op het 
concept dat ik mijn vader had voorgelegd toen ik nog studeerde.

Tijdens mijn zakenleven heb ik de wereld bereisd en veel bijzondere mensen ontmoet. Ik heb 
meerdere malen deel uitgemaakt van handelsdelegaties waarbij ministers meegingen en heb zelfs een 
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paar keer onze koningin ontmoet en gesproken. Kortom, ik leidde een leven waar velen slechts van 
kunnen dromen.

Maar… het was een holle huls. Ik was bezig met mijn carrière en realiseerde me totaal niet hoe ik 
me werkelijk voelde. Steeds vaker ervoer ik eenzaamheid en leegte en hoe succesvoller ik werd, des 
te sterker werden die gevoelens. Ik wist in mijn hart dat ik op zoek moest naar wat anders, maar het 
lukte me toch steeds weer om mijn onvrede te verbergen. Ik was directeur van een bedrijf en verant-
woordelijk voor honderden mensen. Dus ik vond dat het ‘part of the job’ was. Hier had ik toch zo hard 
voor gestudeerd en gewerkt?

Mijn laatste marathon 
In september 2002 liep ik mijn vijfde marathon. Het was een lastige, omdat we in die 42,2 kilometer 
een hoogteverschil moesten overbruggen van maar liefst 1500 meter. We startten in Interlaken op een 
hoogte van 500 meter en eindigden in de bergen op 2000 meter. Ik liep met twee van mijn beste 
vrienden en kwam net iets eerder dan zij over de finish. Normaal gesproken zou ik daar heel blij mee 
zijn geweest, maar nu keek ik alleen maar naar de machtige gletsjer die zich voor me uitstrekte. Een 
sterke innerlijke stem zei: ‘Je kunt deze berg nog tien keer oplopen, het heeft helemaal geen zin.’

Op dat moment besloot ik geen marathons meer te lopen en heb ik gekozen voor meditatie en 
passieve activiteit. Ik heb zeven jaar lang dagelijks een half uur Chi Neng Chi Gong met meditatie 
beoefend. Ik sloeg bijna nooit een dag over en ik merkte dat ik op alle niveaus veranderde. 

Aanzet tot verandering: ‘Wees jezelf’ gedicht
Vooral in mijn laatste jaren bij het familiebedrijf raakte ik meer en meer geïnteresseerd in allerlei 
boeken en artikelen over het heelal, zwarte gaten, kwantumfysica, metafysica, filosofie, godsdiensten 
en zelfontwikkelingscursussen. Op een gegeven moment vertelde ik mijn zus dat ‘tijd niet bestaat’. Ik 
voelde dat echt.

Ik werd meer en meer gegrepen door nieuwe avonturen en bestudeerde honderden boeken. Ik was 
niet echt meer geïnteresseerd in het bedrijfsleven in haar huidige vorm. Maar in 2000 en 2001 werd 
onze sector - en door regionale omstandigheden met name ons bedrijf - getroffen door een zware 
economische ramp, de mond- en klauwzeeraffaire. Tijdens die crisis heb ik twee jaar lang zes tot zeven 
dagen per week gewerkt en we hebben het dankzij de grote inzet van iedereen overleefd.

Ik realiseerde me dat ik in deze crisis weinig tot niets had aan kennis die ik in mijn studie had op-
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gedaan. Ik leerde een wereld kennen waarin systemen mensen de baas zijn en waar de macht regeert. 
En ik ervoer daarnaast confronterende situaties ten opzichte van concurrenten en de wetgeving in een 
nationaal en Europees kader. 

Ik ging de strijd aan, maar het duurde even voordat ik begreep dat ik tegen mezelf aan het vechten 
was. Ik had die wake-up call nodig om weer bij mezelf te komen. Ineens herinnerde ik me mijn bijna-
doodervaring. Ik werd me ervan bewust dat ik me in een situatie manoeuvreerde die ik niet wilde, 
maar waar ik wel deel van uitmaakte. De vraag die ik me op dat moment stelde was: ‘Hoe kom ik hier 
uit?’

Er moest toch meer zijn dan hard werken en vechten. Door mijn strijd te accepteren, gaf ik ruimte 
aan nieuwe mogelijkheden.

Ik overdacht mijn studie en keek met zorg en aandacht naar een aantal van de keuzes die ik in het leven 
gemaakt had. Dat was het moment waarop ik moest erkennen dat ik niet meer luisterde naar m’n hart 
en m’n innerlijke stem. 

Ik kreeg meer en meer nieuwe inzichten over hoe systemen werken. Ik zag mezelf zelfs mee die 
systemen ontwikkelen. Ik besloot dat ik het business model wilde veranderen. Axioma’s in de econo-
mie die berusten op schaarste in combinatie met het recht van de sterkste, waren voor mij onjuiste 
uitgangspunten geworden.

Op een zondagmorgen in februari 2004 schreef ik een gedicht, het was een uitnodigende oproep 
om te komen tot een nieuwe manier van leven en werken.

Wees jezelf.
Een ieder, wees jezelf.

Het leven toont haar majestueuze eenheid.
In harmonie,

haar delen perfecte matches laten spelend.
Haar licht ervaren, voortdurend helderder ziende.

Alles delend met een ieder.
In een golvende beweging naar meer Liefde.
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Ik voelde in 2005 dat ik meer en meer buiten de kring van het familiebedrijf kwam te staan. We had-
den strategische discussies en het lukte me niet meer om zoals voorheen alle betrokkenen op één lijn 
te krijgen.

Er was één heel specifiek moment waarop ik me duidelijk realiseerde dat het beter was om een 
nieuwe boom te planten en daar de volledige verantwoordelijkheid voor te nemen. Na bijna twintig 
jaar nam ik het besluit om het familiebedrijf te verlaten en verkocht ik mijn aandelen aan mijn oudste 
broer. 

my eyes benadering
Geïnspireerd door mijn gedicht, nam ik in 2005 het initiatief om een nieuw avontuur te beginnen, 
een nieuwe benadering in leven en werken voor iedereen. Ik noemde het de my eyes Group* en besloot 
om me daar fulltime op te focussen. De naam ‘my eyes’ refereert aan de ogen als spiegels van de ziel en 
staat dus voor zielsgericht ondernemen.

Hobbels op de weg
Ik kan je vertellen dat op het moment waarop ik wegging bij het familiebedrijf een lastige periode in 
mijn leven begon. Het voelde alsof ik mijn familie en vele andere dierbare mensen in de steek liet. Ik 
voelde me namelijk altijd heel erg verantwoordelijk voor anderen. Sommigen van hen kenden me al 
vanaf mijn geboorte.

Soms was er totaal geen begrip voor mijn keuze en ik voelde de druk toenemen. Hoe dan ook, 
mijn relatie tot een aantal familieleden werd anders, want ik onttrok me aan de gevestigde tradities.

Een jaar nadat ik vertrokken was bij het familiebedrijf, heb ik ook besloten te gaan scheiden. Mijn 
leven veranderde dus in alle opzichten.

* my eyes is een netwerkorganisatie die, op de eerste plaats, de deelnemers de ruimte biedt om zichzelf te ontwikke-
len en hun creatieve krachten met anderen te delen. my eyes co-creëert samen met haar klanten nieuwe markt-
benaderingsconcepten, waarbij we hand in hand diepere lagen van bewustzijn binnentreden. my eyes staat voor 
verbindingen, transparantie en passie, waarbij we duurzaam samenwerken aan onze wereld. Voor meer informatie: 
www.myeyes.info
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Natuurlijk ervoer ik diep verdriet. Ik mocht mijn verdriet en dat van anderen onder ogen zien en 
mocht leren om gevoelens van eenzaamheid, leegte en afwijzing te accepteren. 

Ik ontmoette nieuwe innige liefde, maar brak keihard mijn hart. Het was een moeilijke periode en 
ik was soms bang en ontgoocheld.

Maar na een enorme strijd kwam ik tot diep inzicht in mijzelf. Mijn hart opende zich voor een diep 
gevoel van vrijheid, ongeveer zoals ik me voelde tijdens mijn bijna-doodervaring. Ik begon er zelfs 
van te genieten om me in gevoelens van eenzaamheid, leegte en afwijzing te dompelen. Ik voelde een 
nieuwe energie en wist dat er iets moois op komst was. 

Nieuwe creativiteit 
Dat ik mijn hart volgde, betekende niet dat de ‘oude ik’ meteen de nieuwe inzichten begreep die ik 
voor mezelf en alle deelnemers van de my eyes Group had bedacht. Evenmin betekende het dat de 
wereld meteen volgde. Ik moest eerst diep in mezelf keren en mezelf tot een eenheid versmelten. De 
geboorte van de ‘nieuwe ik’ zoals verwoord in het gedicht ‘Wees jezelf ’, en het loslaten van de ‘oude 
ik’ hadden nogal wat voeten in de aarde. 
my eyes werd een perfecte basis om ingrijpende veranderingen te doorleven, om de volledige ver-
antwoordelijkheid voor je leven te nemen. Er ontstonden zeer interessante projecten en we leerden 
het verschil tussen werken op solo-niveau of in samenwerking met anderen. Ik was in staat om de 
uitgangspunten neer te zetten in een ‘my eyes Methodologie, een niet-lineaire benadering in de bege-
leiding van mensen en organisaties bij hun conceptontwikkeling voor nieuwe markten’.

In mijn privéleven nam ik meer tijd om te leren, te creëren, om te experimenteren. Ik heb deelgeno-
men aan veel verschillende cursussen, evenementen, en heb mijn inzichten met vele anderen gedeeld. 
Samen met wijze en gespecialiseerde internationale leerkrachten met verschillende expertises, onder-
zocht ik elk persoonlijk stukje van mijn eigen staat van zijn.

Ik wist dat de buitenwereld slechts een reflectie is van mijn innerlijke wereld, en ik ontdekte nieuwe 
lagen. Er ontstond steeds meer nieuwe creativiteit, voor mezelf, maar juist ook voor het netwerk rond 
my eyes, omdat ik innerlijke barrières aan het slechten was.

Het werd een nieuwe levensstijl, waar de scheiding tussen privé, sociaal en zakelijk vervaagde.
In 2010 ben ik teruggetreden als directeur en werd een cultivator van het netwerk.
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Ik heb me in mijn hele leven nog nooit zo goed gevoeld, het was een volgende stap in mijn per-
soonlijke ontwikkeling en het schrijven van dit boek maakt deel uit van deze stap. 

Nieuw niveau van verbinding 
Quality time, tijd voor kwaliteit is nu aangebroken waarbij ik op een andere, veel diepere manier mijn 
drie prachtige kinderen, mijn ex, familieleden, vrienden, nieuwe liefde en veel nieuwe mensen ont-
moet.

Voor mij maakt het niet meer uit wat mensen doen of gedaan hebben. Ik houd van ze zoals ze nu 
zijn, zoals ik ook van het leven houd zoals het nu is. En dat levert prachtige momenten van diep delen 
op. Heilige momenten.

Alles lijkt op een perfecte manier bij elkaar te komen. Ik voel me herboren, want ik ben meer in 
contact met mijn gevoel dan ooit tevoren. 

In de zomer van 2010 werd ik broer en zus met mijn vader en moeder, op dat moment allebei 85 jaar 
oud. Ik denk zeker dat ze het gemerkt hebben, maar het belangrijkste voor mij was dat ik geen verschil 
meer voelde tussen hen en mijzelf. 

Zoals ik al eerder zei, ik ontvang prachtige antwoorden op mijn vragen. Ik heb mezelf gevonden en 
groei nog elke dag. 

Laten we naar de volgende hoofdstukken van het Theater van het Leven gaan, waar ik met je deel 
hoe mijn transformaties hebben plaatsgevonden en welke inzichten mij op weg hebben geholpen.
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Hoofdstuk 4

Onzekerheid en vrijheid
‘Als je wilt groeien,

durf dan de vrije sprong in het onbekende te maken.’

Transformaties in het leven zijn eigenaardig. Ik wil samen met jou uitzoeken hoe ze werken en wat de 
voorwaarden zijn om ze ongehinderd te laten verlopen. Ik herinner me een aantal hobbelige, lastige 
periodes in mijn leven. Waren de obstructies nodig? En zo ja, waarvoor dan?

In dit hoofdstuk bespreek ik de menselijke staat van zijn in relatie tot zes onderwerpen.

•	 Een slingerend pad;
•	 Stadia van de menselijke groei;
•	 Fasen van sociaaleconomische deelname;
•	 Belofte van het leven;
•	 Wetenschap, religie, filosofie;
•	 Hoofdthema van het boek.

Slingerend pad
Zoals we keer op keer kunnen ervaren, zit het leven vol veranderingen en lijkt het soms op een pad 
vol plotselinge wendingen.
Waarom is dat zo?

Het leven lijkt een voortdurende cyclus van schepping en vernietiging. Of om het op een andere ma-
nier te duiden: we laten ons verleden los en stappen steeds weer in iets nieuws. We hebben er echter 
vaak grote problemen mee om dat verleden los te laten. Het stapelt zich op en we herleven het in 
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diverse vormen keer op keer. Veranderingen zijn onvermijdelijk en toch zijn we er niet altijd even blij 
mee, vooral wanneer we geen idee hebben waar we heen gaan. En wanneer anderen ons dwingen om 
te veranderen, wordt het nog moeilijker. Alles bij elkaar ontstaat er een onbalans, een onevenwichtige 
situatie die het leven lastig maakt.

Hoe kunnen we een succesvolle schepper zijn en tegelijkertijd een schepsel dat geniet van alle creaties, 
in plaats van ons te laten leiden door het lijden dat we op zoveel momenten ontmoeten?
Voor het antwoord op deze vraag zal ik de relatie tussen onzekerheid, vrijheid en schepping introdu-
ceren, een inzicht dat ik in 2004 kreeg.

Illustratie 1. Creativiteit in relatie tot vrijheid en onzekerheid via het pad van toenemend gewaarzijn.

Hoe kun je deze grafiek interpreteren?

Op de ene as zie je de mate van onzekerheid, weglopend in het oneindige. Sommigen noemen de on-
eindige onzekerheid chaos, waarbij ik wil aangeven dat er dan tevens maximale mogelijkheden bestaan.

Op de andere as vind je de mate van vrijheid, lopend naar het oneindige. Sommigen noemen de 

onzekerheid

vrijheid

hoge mate van gewaarzijn 
= vrije ziel
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oneindige vrijheid onvoorwaardelijkheid, waarmee ik wil aangeven dat je jezelf en anderen geen be-
perkingen oplegt, niet vanuit het verleden, noch naar het heden.

Vanuit deze gedachtegang omschrijf ik het proces van het leven als het proces van manifestatie vanuit 
chaos en in onvoorwaardelijkheid.

De omvang van mijn gewaarzijn bepaalt wat voor soort schepper en schepsel ik in mijn levenspro-
ces ben.

De mate waarin ik onzekerheid kan verwelkomen, accepteren en omarmen, bepaalt de hoeveelheid 
mogelijkheden die ik herken.

De mate waarin ik onvoorwaardelijk kan zijn ten opzichte van mezelf en anderen, bepaalt mijn 
vrijheid.

Steeds weer nodigt het leven een ieder uit schepper te zijn en tegelijkertijd een schepsel dat ervaart 
en geniet van alles wat er wordt gecreëerd. Het is als een wonder om in dat moment te vertoeven, er 
alleen maar te zijn.

Maar de meesten van ons proberen steeds om de onzekerheid te verminderen, waarbij we niet be-
seffen dat we daarmee onze mogelijkheden beperken. Eigenlijk is er dan verzet tegen het onbekende.

Tegelijkertijd leggen we onszelf en anderen allerlei beperkingen op, zelfs al voelen we een aangeboren 
drang naar meer vrijheid. Omdat we niet leven in het moment, ontgaat ons vaak het wonderbaarlijke.

Dus is het logische gevolg dat onze creaties zich niet ten volle ontvouwen en zich in onbalans pre-
senteren aan de wereld.

Het is ook duidelijk dat we daardoor niet in een voortdurende staat van complete vreugde en rust 
verkeren.

Wat kunnen we daar aan doen?

Het klinkt misschien simpel als ik zeg: ‘We hoeven de dingen alleen maar anders te zien.’
Voor mij geldt dat ik vaak probeerde om de situatie en/of andere mensen te veranderen. Ik mocht 

leren dat ik het niet kon veranderen en begreep dat ik mijn houding moest veranderen. Zoals we al-
lemaal uit ervaring weten, is het niet makkelijk dat te doen. Ik kan je vertellen dat ik momenten heb 
gehad dat ik echt dacht dat het me niet zou lukken. Waarom dat was? Ik probeer het uit te leggen aan 
de hand van twee bespiegelingen.
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•	 Het leven biedt me alle vrijheid van de wereld, maar ik kan niet omgaan met onzekerheid. Als ge-
volg daarvan zal ik me gedesoriënteerd voelen, mezelf verliezen.

•	 Het leven biedt me de mogelijkheid om te gaan met al mijn onzekerheden, maar ik sta het mezelf 
in vrijheid niet toe. Het gevolg ervan is dat ik mezelf gevangen zet.

Stel je voor dat je je volledig vrij voelt en dat je op elk gewenst moment om kunt gaan met je 
onzekerheid. Oneindige mogelijkheden zullen zich aandienen.

Ik mocht leren mijn eigen angsten, mijn schaamte, mijn schuld, mijn afwijzingen, mijn verdriet onder 
ogen te zien. En ik heb ontdekt dat het belangrijk is om inzicht te hebben in het verloop van de assen 
onzekerheid en vrijheid. 

Door mijn angst voor het onbekende beperkte ik vaak mijn mogelijkheden. Ik probeerde gebeur-
tenissen uit te sluiten en op hetzelfde moment probeerde ik het leven in een bepaalde richting te 
dwingen of te beheersen. Daarmee legde ik mezelf en anderen allerlei voorwaarden en beperkingen 
op. Ik realiseerde me dat in werkelijkheid ík mijn vrijheid beperkte en zelfs invloed op de vrijheid van 
anderen uitoefende en dat ik een manier zocht om dit te veranderen.

Vóór en tijdens de transformatie werd het me duidelijk dat ik het leven ervoer als een slingerend pad 
vol verrassingen én vol teleurstellingen. Vaak besefte ik niet hoe ik me gedroeg en welke effecten mijn 
gedrag op mezelf en anderen had. En heel veel dingen pakten in mijn leven goed uit, dus waarom zou 
ik willen veranderen? 

Ik begon mijn eigen gedrag waar te nemen en bereikte soms een stadium van aanvaarding. Maar 
er waren ook situaties waarin ik aan het vechten was met mezelf en anderen. Het leven kan soms echt 
een strijdtoneel zijn.

Langzaamaan begon ik te veranderen, zonder dat ik echt inzicht had in wat ik deed of waarom ik 
het deed. Zolang ik in mijn comfortzone bleef, was alles lekker vertrouwd en duidelijk, zelfs als ik 
moeilijke, zakelijke beslissingen moest nemen. Ik realiseerde me dat zakendoen voor mij een veilig en 
vertrouwd fenomeen was en daarom comfortabel. Hetzelfde gold voor het gezinsleven. Ik merkte ook 
dat als ik buiten deze comfortzone van werk en gezin stapte, ik me verloren of soms zelfs gevangen 
kon voelen.

Vaak maakte ik verkeerde aannames. Ik bleef in dezelfde valkuilen vallen, totdat ik het eindelijk door 



37

O n z e k e r h e i d  e n  v r i j h e i d

had. Het is zo moeilijk om tot inzicht te komen en patronen te veranderen. Klinkt dat je bekend in 
de oren? 

We mogen leren om het leven voor ons te laten werken. Het leven is een geschenk! Laten we de eerste 
stappen zetten om dit cadeau te ontvangen.
Hoe kunnen we ons er meer voor openstellen en meer beschikbaar zijn?

Stadia van de menselijke groei
Hier zie je dezelfde grafiek, nu met op de assen de stadia van ziel naar baby en een kind.

Illustratie 2. Stadia van de menselijke groei.

Laten we veronderstellen dat het leven begint op het moment van geboorte. In het begin is een pas-
geboren baby erg kwetsbaar. Een grote ziel betreedt een mooi klein lichaam. Met oneindig diepe ogen 
ontdekt het de wereld en doet het mensen smelten van vertedering. Met een ontroerende, onschuldige 
glimlach ontdekt de baby de wereld, vol vreugde en verwondering. Alles is nieuw. Bij het aankijken 

ziel

baby

kindonzekerheid

vrijheid
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van de baby ervaren wij deze gevoelens en dat maakt ook ons blij. Het is heel belangrijk dat de baby 
gekoesterd wordt op die leeftijd waar alles aan het ontkiemen is. 

Realiseer je je dat een baby ongeveer duizend keer valt voordat-ie z’n eerste stapjes kan zetten. En 
wat gebeurt er als-ie voor het eerst gaat staan? De supertrotse ouders bellen hun ouders en vrienden 
om te delen hoe geweldig het allemaal is.

De leercurve is vallen en weer opstaan.
Soms bezeert het kindje zich bij z’n pogingen, maar zijn ouders helpen hem weer op ‘de been’. Een 

kusje tegen de ‘au’ en het leed is al snel vergeten. Ze moedigen hem aan om het nog een keer te pro-
beren en vanuit het babygezichtspunt is de wereld de mooiste plek om te zijn. Hij wordt uitgedaagd, 
getroost en ziet alleen maar lieve mensen. Je kunt je voorstellen dat de baby zo wil worden als zij. De 
ouders worden iconen en op die manier vindt de eerste identificatie plaats.

De indrukken van de buitenwereld komen al in een zeer vroeg stadium binnen bij de pasgeboren 
baby. Er zijn dingen die hij mag doen, die geprezen worden en dingen die hij juist helemaal niet mag 
doen. Soms uit angst van de ouders dat er iets kan gebeuren, waarbij het niet duidelijk is óf er iets zou 
kunnen gebeuren. En soms om hem te beschermen door hem onderscheidend vermogen te leren over 
wat er in de buitenwereld plaats vindt. Het is niet altijd duidelijk waarom ouders doen wat ze doen, 
want hun daden zijn niet consistent en ook niet consequent. Maar duidelijk is dat hun angsten op het 
kind worden geprojecteerd.

In feite zijn met name deze niet-consistente indrukken van buitenaf de eerste indrukken waardoor 
de binnenwereld en de buitenwereld uit elkaar gaan lopen. Deze inconsistentie kan zo sterk zijn dat de 
buitenwereld al snel de enige wereld is waarmee een opgroeiend kind zich gaat identificeren.

Doordat de aandacht voor de innerlijke wereld van het opgroeiende kind niet centraal staat, ontstaat 
er meer en meer het beeld van één buitenwereld die raar in elkaar kan steken.

Er bestaat weinig concreet onderzoek naar onze innerlijke ontwikkeling. Omdat we het niet dui-
delijk kunnen zien of voelen, laten we het onaangeroerd. We worden als het ware gevormd door de 
praktijk van alle dag. Wanneer de een de ouders vertelt dat dit echt het beste is en een ander geeft een 
volkomen tegengesteld advies, begint het een behoorlijke warboel te worden.

Waar je geboren bent, is een belangrijke bepalende factor voor de ontwikkeling in je leven. In welk 
land, bij wat voor familie en ga zo maar door.

Maar één ding is zeker: op weg naar je volwassenheid en daarna, wordt het leven steeds ingewik-
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kelder. Onzekerheden worden als ongewenst beschouwd en er ontstaan allerlei barrières waardoor 
vrijheid beperkt wordt.

Dit proces geldt zowel voor de baby die opgroeit als voor de ouders die dit jonge leven mogen 
bijstaan, alsook voor alle ontmoetingen die plaatsvinden in de crèche, op school, werk en ga zo maar 
door.

Herinner je je mijn verhaal over m’n woede-uitbarstingen die zo erg waren dat ik soms zelfs flauwviel? 
Toen ik nog heel klein was, verzette ik me kennelijk tegen iets. Door flauw te vallen, kreeg ik zo-

genaamd mijn vrijheid. Ik draaide letterlijk weg van iets wat ik niet wilde, waar ik me tegen verzette. 
Op het moment dat ik weer bijkwam was ik gedesoriënteerd, alleen en leeg. Het resultaat van de on-
gecontroleerde woede en het flauwvallen, was een leven waarin ik me of verloren of gevangen voelde. 
Ondanks het feit dat ik over die uitbarstingen heen ben gegroeid, vermoed ik dat ik ze wel in mijn 
mentale en emotionele lichaam heb opgeslagen. Ik maakte een aantal verkeerde veronderstellingen en 
woede en flauwvallen werden een traumatische ervaring.

Mijn ouders hadden geen idee hoe ze met mij moesten omgaan en raadpleegden de dokter. Heeft 
hij geweten wat de impact van zijn advies was?

Ik wil hier een punt maken dat we ons zeer onbewust zijn van de gevolgen van onze daden, ad-
viezen en keuzes. 

Ik zie zoveel momenten in mijn eigen leven die ontstaan zijn uit blind handelen. Een gevoel van 
onvermogen of onmacht kan ons soms aanzetten tot handelen, terwijl het eigenlijk vraagt om met de 
stroom van het leven mee te gaan. Toch manifesteerde ik me alsof ik precies wist wat het beste was om 
te doen.

Vreemd? Ja, eigenlijk heel bijzonder. 
Het heeft me veel tijd gekost om de verkeerde veronderstellingen die ik had opgeslagen, te zien.
Het kostte me nog meer tijd om te zien hoe gemakkelijk ik ze ook anderen opdrong. Het herstellen 

van mijn illusionaire veronderstellingen, ontvankelijk en dankbaar zijn en een evenwicht vinden in de 
rol van zowel schepper als schepsel, werd mijn nieuwe zoektocht.

Ik zag dat we eigenlijk niet zijn opgevoed of opgeleid om gebeurtenissen op een dieper niveau te zien. 
We zijn zo gewend om naar het uiterlijk en de buitenkant te kijken... We worden al op zeer jonge 
leeftijd geconditioneerd door anderen die zich er niet van bewust zijn dat ze het doen. Ik voelde vaak 
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weerstand zoals je kon lezen in mijn verhalen over het voetballen en ponyrijden, mijn ervaringen op 
de eerste schooldag of bij godsdienstles of in het bedrijfsleven.
Wat kun je doen als je zo jong bent?

Al voor we geboren zijn, krijgen we pakketjes informatie mee door middel van ons dna. Dus op zeer 
jonge leeftijd hebben we al bagage.

Wanneer we ouder worden, zijn we vaak niet meer in de gelegenheid of vrijheid om geïnspireerd 
te raken, te ontdekken en te creëren.

Kijk naar scholen, hoe de systemen in de loop van de decennia leerlingen en studenten meer en 
meer behandelen als machines die door een ‘leerfabriek’ gehaald moeten worden. Er wordt lesgegeven 
volgens een rigide lineair proces waarin alles tijd- en leeftijdgerelateerd is. Aandacht op maat is niet 
echt meer mogelijk.

En als het voor ouders niet makkelijk is en als de school het niet doet, wie voedt dan het innerlijk, 
de binnenkant van de mens?

Kijk eens naar het bedrijfsleven, hoe vernieuwingen daar vaak al in het beginstadium afgeschoten wor-
den door een ‘spreadsheet manager’ of de financiële afdeling die vooral risico’s in kaart brengt.

Bestaande organisatiesystemen doen er alles aan om het systeem in stand te houden en staan niet 
open voor veranderingen. Daarom groeien mensen en bedrijven niet en zullen ze steeds de bestaande 
situatie herhalen; een speelveld van schaarste en concurrentie.

Elke verandering in het leven is een kans om te groeien. Vaak echter wordt het systeem sterker en 
sterker en ingewikkelder en wordt het moeilijk om daar uit te stappen. Het blijkt heel moeilijk en zelfs 
onmogelijk om te veranderen.

Ik had het geluk dat mijn vader me in mijn jeugd vrijheid van keuze liet. Weet je het verhaal van de 
catechismus nog? Maar zoals bij alle kinderen was hij ook mijn held, mijn voorbeeld en dus imiteerde 
ik hem in veel opzichten. Dat resulteerde op een geforceerde wijze in de oproep tot het bedrijfsleven.

Ik wil je de resultaten van deze cyclus laten zien.
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Illustratie 3. De stappen vanuit een vrije ziel, naar baby,  kind, tiener en volwassene.

Dit proces ontwikkelt zich zoals je kunt zien, in de verkeerde richting. Het hele model gaat een kant 
op waarin we steeds minder een vrije schepper zijn en steeds minder kunnen genieten van wat we 
creëren. Het gaat de richting op dat we aan gewaarzijn inboeten en dat velen van ons als het ware 
inleveren in het leven.
Ik vind dat verbijsterend.

Door de algehele opvoeding in de samenleving en meer specifiek in het onderwijs en door onze 
genen wordt ons ‘onderhuids’ ingeprent snel te vergeten wie we werkelijk zijn. We vergeten onze on-
voorwaardelijkheid en alle mogelijkheden die we hebben om te creëren.
Waarom handelt de mensheid op deze manier?

Vaak vergeten we gewoonweg dat dit onze eigen creatie is. We zijn er onderdeel van, maar beseffen 
niet dat we het mede creëren. 

En wat is het doel?

ziel

baby

kind

tiener

volwassene

onzekerheid

vrijheid
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De uitnodiging tijdens onze reis door het leven is ons weer te herinneren wie we zijn. Ik vergat on-
derweg zowel mijn eigen wezen als dat van anderen. Ik werd zo geconditioneerd dat ik zelfs dacht dat 
het de normale staat van zijn was dat ik beter, sneller, slimmer dan de ander moest zijn.

Ik kan je vertellen dat dit niet is waar het allemaal om draait. Maar toch is mijn leven en in veel 
gevallen ook dat van anderen door mijn toedoen beïnvloed.

Ik creëerde mijn eigen illusies en zocht troost om ze niet te voelen. En toch bleef ik ze herhalen, 
keer op keer. Ik verloor mijn levensvreugde, maar wist niet waarom. Ik heb geprobeerd om deze on-
balans op andere manieren te compenseren, zoals ik al duidelijk maakte in het verhaal over mijn laatste 
marathon.

Ik had ervaring na ervaring en les na les nodig voordat ik kon achterhalen wat er in mijn leven 
gebeurde. Nog moeilijker was het om de eerste veranderingen aan te brengen. Veranderingen in de 
richting van wie ik ben en weer in contact met mijn gevoel te zijn; om licht op de processen te laten 
schijnen.

Stadia van de sociaaleconomische deelname
Laten we eens onder de loep nemen hoe we vanuit een traditioneel oogpunt deelnemen aan een leven 
in een sociaaleconomische context.

Als een gevolg van onze menselijke conditionering hebben we veel tijd nodig om onze weg naar on-
voorwaardelijkheid te vinden en onze volledige capaciteit te gebruiken in het potentieel van oneindige 
mogelijkheden.

Vandaag de dag is het heel gebruikelijk om bij de eerste werkervaringen te beginnen met werkop-
drachten die een vastgesteld karakter hebben en omschreven kunnen worden met een systematische 
methode van aanpak. We doen en accepteren dat, ook al zijn we in staat om direct op een creatiever 
niveau te werken. We worden geconditioneerd op het nemen van weinig risico’s en het aanvaarden van 
talloze voorwaarden. Daarmee helpen we onze creativiteit om zeep en we houden elkaar voor dat het 
zo het beste is. Dat iedereen als het ware ‘onderaan moet beginnen’.

In diezelfde werkomgeving kunnen we vaak pas een nieuwe sprong maken als blijkt dat we in staat zijn 
meer onzekerheid aan te kunnen. Maar eerst leren we om risico’s te verminderen. En dat is precies de re-
den waarom we ons niet meer los kunnen maken van de voorwaarden en bang zijn voor veranderingen. 
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Illustratie 4. Stadia van sociaaleconomische deelname.

De samenleving stimuleert niet echt om onvoorwaardelijker te worden en risico’s te nemen. Het 
lijkt er zelfs op dat hoe onvoorwaardelijker mensen in onze samenleving zijn, hoe minder ze ervoor 
terugkrijgen. En gek genoeg worden in enkele systemen extreme risico’s juist beloond, maar is het 
onvoorwaardelijke helemaal zoek en gaat men alleen voor de financiële winst. Ik zal hier in hoofdstuk 
5 op terugkomen bij het wereldwijde financiële systeem.

Wat we zien is dat de concurrentie tussen bedrijven of zelfs tussen de sociaaleconomische systemen 
heftiger wordt op het moment dat partijen ervoor kiezen om het niveau van risico te verminderen 
door anderen veel voorwaarden op te leggen.

Net zoals mensen die voor goede doelenorganisaties beginnen te werken nog steeds gevangen kun-
nen zijn in de illusie omdat ze op het persoonlijke vlak niet bereid zijn om onvoorwaardelijk te zijn. In 
die gevallen wordt veel moeite gedaan om anderen te veranderen of om anderen te helpen veranderen. 
Je ziet dat de onvoorwaardelijkheid echter nog niet is eigengemaakt. Je beantwoordt dan aan het beeld 
van een helper, maar je bént het niet.
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Hetzelfde kan gelden voor ondernemers die zich als ‘dare devils’ gedragen en alles riskeren wat ze 
hebben, gewoon om meer bezit te verwerven. Welke motieven ze hier ook voor hebben, ze doen het 
niet uit onvoorwaardelijkheid en dus niet vanuit werkelijke vrijheid.

Vaak zie je dat de zucht naar meer en meer feitelijk overcompensatie is. Maar compensatie voor wat?

Tijdens mijn eigen groei als ondernemer voelde ik me vrij toen ik bezig was met mijn vernieuwende 
concepten, alhoewel ze op onderdelen toch weer deel werden van wedijver.

Hoe vinden we een uitweg uit deze misvattingen? Ik wilde oprecht een manier vinden. En die 
kwam tot me toen ik mijn gedicht ‘Wees jezelf ” schreef als oproep tot verandering.

Ik ben met een nieuw initiatief begonnen, de my eyes benadering, die gaat over delen en over sa-
menwerken in communities als een nieuwe manier van duurzaam leven.

Maar ik heb heel veel moeten leren voordat de aanpak evenwichtiger werd.

Gezien vanuit het verloop over de assen van de parameters onzekerheid en vrijheid leek het erop dat ik 
dan weer een behoorlijke handicap had op één vlak, dan weer op het andere en soms op beide vlakken 
tegelijkertijd. Hoe kon ik die achter me laten?

We leven in een maatschappij waarin we democratie gebruiken om een beter evenwicht in onze so-
ciaaleconomische samenleving te borgen. Anderen proberen het in een communistisch systeem. Alle 
mogelijke mengelingen ontstaan en bestaan en er is regelmatig sprake van onderlinge wedijver.

Dus lijden groepen mensen aan onbalans en gaan met elkaar de strijd aan.
Wij zetten sommige geschillen om naar het niveau van systemen, worden een onderdeel van dat 

systeem en tenslotte komen de systemen met elkaar in conflict. Dat is het drama van een verdeeld 
persoon en het collectieve drama van de wereld.

Zelfs normen van elkaar niet te doden kunnen legaal toch tot uitvoering gebracht worden op het 
moment we onder het mom van een democratisch genomen besluit tot oorlog de ander te lijf gaan. 
De ene keer is het om onze bezittingen of welvaart te beschermen, de andere keer om ze voor de 
toekomst te verzekeren, zoals bijvoorbeeld bij olie.

Het lijkt wel of de ene illusie echter wil zijn dan de andere.
Het lijkt er ook op dat elk systeem dat door mensen in werking wordt gesteld, besmet is door een 

lineaire en hiërarchische aanpak. Waarom doen we dat?
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Onze hersenen, als een mentaal stelsel, lijken op een vreemde manier geprogrammeerd. In onze 
opvoeding, op school, op ons werk, en in bijna elke organisatie zoals de overheid en het zakenleven 
vinden we die lineaire en hiërarchische benadering, gekoppeld aan angst voor veranderingen.

Onze hersenen reageren op het gevolg van ervaringen uit het verleden en lijken alles onder con-
trole te willen houden. Daarmee lijkt het erop alsof dit de enige manier is om een voorstelling te ma-
ken van de toekomst. Dus we hebben geen idee wat er in het huidige moment, het nu, op een dieper 
niveau werkelijk gaande is. 

Aan de andere kant is het leven zo intelligent georganiseerd dat dergelijke controlemechanismes 
uit elkaar vallen en daardoor worden we vroeg of laat ‘gedwongen’ om een volgende stap te zetten 
om meer vrijheid te krijgen en te geven en beter in staat te zijn met meer onzekerheden om te gaan. 

Controle lijkt de weg te kiezen van ‘alleen als je in het system past, kun je groeien en een hogere 
positie innemen’. Het is echter nog steeds hetzelfde systeem en dus nog steeds een illusie.

Geld is als water voor systemen gebaseerd op macht en controle.

Slechts enkelen, maar het worden er gelukkig steeds meer, kunnen zich hieruit bevrijden en de vrij-
heid verwerven om als actieve scheppers hun onzekerheid te gebruiken om op een onvoorwaardelijke 
manier prachtig werk te verrichten dat ons allemaal ten goede komt.

Hoe dan ook, mijn persoonlijke reis is een reis waarbij ik mij meer en meer naar mijn innerlijke 
wereld ben gaan keren. Ik werd meer en meer ontvankelijk en beschikbaar en mocht me steeds vaker 
in een stroom van liefde en vrede wentelen. 

Laat me je een verhaal vertellen over een ondernemer dat je aan het denken zal zetten.

De visser
Een ondernemer was voor een korte vakantie in Italië. Hij keek naar een visser die in de vroege och-
tend zijn vangst binnenhaalde. Hij merkte dat de visser de rest van de dag niets deed en gewoon in de 
zon zat. Hij had een paar leuke gesprekjes met andere mensen, speelde een potje kaart en dronk wat 
wijn. De volgende dag en de dag daarop weer hetzelfde.

De ondernemer bedacht zich dat hij een gesprek met de visser moest hebben om hem met al zijn 
ervaring te laten zien hoe hij een succesvol bedrijf kon opbouwen. Dus benaderde hij de vriendelijke 
visser en begon hem te vertellen wat hij de afgelopen drie dagen had gezien. Of hij hem een aantal 
adviezen mocht geven? De visser was een en al oor. Dus vertelde de ondernemer hem dat als hij maar 
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een beetje meer zou werken hij er een tweede schip bij kon nemen en daarna nog meer. Oftewel, de 
potentie om net zo’n zakenman te worden als de ondernemer was aanwezig. De visser had aandachtig 
geluisterd en vroeg na het advies: ‘Waarom zou ik?’

De ondernemer antwoordde: ‘Om net zo te worden als ik en alles te hebben wat je hart begeert en 
zelfs meer dan dat en om op vakantie te kunnen.’

De visser vroeg: ‘Waarom zou ik op vakantie willen?’
De ondernemer antwoordde: ‘Om te genieten van de vrijheid en de zon.’
‘Aha,’ zei de visser, ‘maar dat doe ik al mijn hele leven.’

Soms willen we gewoon meer van hetzelfde bereiken, in plaats van tot iets nieuws te komen.

We kunnen leren om ons niet teveel te bemoeien met anderen. We mogen leren begrijpen dat iedereen 
het recht heeft om van zijn eigen ervaringen te leren en zijn eigen weg te zoeken. Wij kunnen niet 
weten wat goed is voor de ontwikkeling van een ander. Hoe zouden we, als we nog niet eens weten 
wat goed is voor onszelf?

Belofte van het leven
Als ik kort samenvat wat ik zie en ervaar, kan ik alleen maar concluderen dat ik in mijn leven de grond 
vruchtbaar mag maken waar het inspirationele zaadje in zal gaan groeien. Ontvankelijk en beschikbaar 
zijn vormen de benodigde kwaliteiten om een positieve bijdrage te leveren aan mijn eigen leven en 
dat van anderen.

Onze belofte
Zou het niet prachtig zijn om ons leven ten volle te leven, met oneindige mogelijkheden, waarin we, 
vanuit de chaos van de leegte in een onvoorwaardelijke staat van zijn alles delen en vieren met anderen 
in de samenleving.

Om dat te bereiken is het nodig al mijn valse veronderstellingen en al mijn beperkingen te herken-
nen. Dan kan ik in aanvaarding en dankbaar zijn en tegelijkertijd overal en altijd vrij zijn als schepper 
én schepsel. 
Dus vrij zijn.
Wat betekent dit?
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Vrijheid is voor mij gelijk aan een volledige staat van onvoorwaardelijkheid. En volledige onvoorwaar-
delijkheid is gelijk aan liefde. Liefde voor anderen is niet mogelijk zonder liefde voor mezelf. Dat was 
een belangrijk punt van waaruit ik mijn transformatie begon.

Dus werd het tijd dat ik een einde maakte aan al mijn valse veronderstellingen.
Als ik alle valse beperkingen elimineer, kan ik alles uit de leegte creëren. Chaos is gelijk aan maxi-

male onzekerheid en is gelijk aan maximale mogelijkheden.

Hoe bereik ik dit? Hoe bereiden we ons voor?
Ik ben op zoek gegaan naar antwoorden. Probeer me te volgen in de zoektocht zoals ik die heb 

afgelegd.

Wetenschap, religie, filosofie
Wetenschap is een manier om alles te bewijzen en werd de basis van de moderne levenshouding. Het 
benadrukt de logische en rationele kant van ons wezen. Het is de voortdurende accumulatie van ken-
nis. Het is heel gebruikelijk om de wetenschap te volgen. Wetenschap was in het begin erg statisch en 
wordt de laatste tijd steeds dynamischer.

Maar ook als we denken dat we veel leren van dynamische wetenschap, zal deze altijd achter de 
feiten aanlopen en nooit de werkelijkheid kunnen zijn. De werkelijkheid verandert constant en dus 
is elk moment nieuw. Ervan uitgaand dat in de wetenschap iets alleen waar is wanneer het op een 
identieke wijze opnieuw reproduceerbaar moet zijn, maakt dat de wetenschap altijd minimaal een stap 
achterloopt en soms zelfs volledig haar doel mist.

Dit kan ons gevangen zetten, omdat de volgende stappen van de groeicurve geblokkeerd worden 
door het verdedigen van posities door diegenen op gevestigde instituten met onwrikbare gezichtspun-
ten.

De vraag die ik hier dus aan de orde wil stellen is: bestaat er een wetenschap die het huidige mo-
ment kan bewijzen?

Religie is een manier om de vele aspecten van de irrationele dimensies van het leven in de onzichtbare 
wereld te verklaren. Alles wat we niet konden begrijpen, werd het terrein van de religie. Opmerkelijk 
echter is dat alle religies, uitgevoerd door instituten, de onzichtbare verschijnselen buiten ons plaatsen, 
zonder er rekening mee te houden dat wij er deel van uitmaken. Sommige vooraanstaande leiders 
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plaatsen zich tussen deze verschijnselen en ons in en vertellen ons dat ze het beter weten dan wij. Ze 
scheiden ons van onszelf en proberen ons afhankelijk te maken van hen. Dit voelde ik al tijdens de 
catechismus toen ik 11 jaar oud was. Ik slaagde erin om te zien dat begrippen als schuld of schaamte 
of afhankelijkheid ons niet zullen helpen. Ze blokkeren slechts de liefde die we voor onszelf mogen 
voelen.

Dus is de vraag: kan georganiseerde religie helpen ons weer in verbinding met onszelf te brengen?

Filosofie zie ik als een benadering om de vraag achter de vraag te stellen. Het levert uiteindelijk niet 
veel antwoorden op, maar is een bruikbare aanpak om dieper te graven. Aan de andere kant neem je 
geen verantwoordelijkheid omdat de wezenlijke ervaring ontbreekt. Dus de vraag is: wie geeft de echte 
antwoorden?

Ik bestudeerde al deze benaderingen en vele gezichtspunten. Ik kreeg een vreemd gevoel toen ik 
merkte hoe alle drie benaderingen afzonderlijk van elkaar opereerden. En er is binnen elke aanpak niet 
veel ruimte voor de diepere gevoelens van de mens. En als er al momenten zijn waarbij gevoelens een 
rol spelen, worden ze meestal  buiten onszelf geplaatst.

Tussen de verschillende benaderingen, of moet ik ze disciplines noemen, bestaat veel strijd en veel 
interne onenigheid.

Ik zag ook dat er een groot verschil is tussen mannen en vrouwen. Mannen schakelen veel meer hun 
gevoelens uit en dat is waarschijnlijk precies de reden waarom mannen de sociaaleconomische wereld 
overheersen. Deze wereld is wat betreft wetenschap, religies en filosofie voornamelijk gebaseerd op 
onze mannelijke inzichten uit het verleden. Het duurt lang voordat nieuwe inzichten worden doorge-
voerd en zelfs dan worden ze verstoord vanwege de machtspositie van de gevestigde orde en instituten.

Nieuwe inzichten en bevindingen 
Maar hoe zit het met al mijn vragen over het leven?
Ik moest herdefiniëren hoe ik mijn antwoorden kon vinden. De wijze waarop ik er in het verleden 
naar keek hielp me niet echt. Er moest een andere manier zijn dan die ik kende van mijn opvoeding, 
opleiding, werkervaring of anderszins.

Ik besloot om een andere dimensie binnen te gaan, namelijk het domein van mezelf. En het ge-
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dicht ‘Wees jezelf ’ was natuurlijk de uitnodiging om dit te doen. Aanvankelijk dacht ik dat ik precies 
wist hoe het voor anderen werkte. Ik besefte niet dat ik dit eerst voor mezelf mocht leren. Door een 
tussenkomst van mijn broer Peter werd het me duidelijk. Hij zag mij puzzelen met deze vraagstukken 
en zei me op een directe en simpele wijze: ‘Dat gedicht gaat in de eerste plaats over jou.’ Ik begreep 
hem en ging ermee aan de slag.  Ik ging mezelf bestuderen om te leren over mezelf. Alles wat ik mo-
gelijkerwijs kon gebruiken van disciplines als wetenschap, religie of filosofie accepteerde ik ook, maar 
ik voelde dat het antwoord er ergens tussen in zweefde of zich op een verborgen plek bevond waar ik 
nog niet had gezocht.

In diezelfde periode ontmoette ik een persoon die mij het volgende vertelde.
Lang geleden bij het ontstaan van het universum en de aarde, toen de eerste mensen er waren, deed 
zich de volgende situatie voor:

De wijzen vroegen zich af wat de mensen te laten doen. ‘Ja, een spel laten spelen, dat vinden ze 
leuk!’

Maar welk spel? In een conclaaf viel de keuze ‘op de waarheid verstoppen’.
‘Ja, maar waar verstoppen we die waarheid dan?’
‘In de diepste spelonk onder water?’
‘Nee, niet daar, want die mensen zijn slim, daar zoeken ze en vinden ze het. En dan is het spel 

voorbij!’
‘Op de hoogste berg?’
‘Nee, niet daar, want die mensen zijn slim, daar zoeken ze en vinden ze het. En dan is het spel 

voorbij!’
‘Maar waar dan?’
Een wijze, die voor het eerst het woord nam, zei: ‘Verstop het in de mens zelf, want daar zoeken 

ze nooit.’

Mijn hele leven was voornamelijk gericht op de buitenwereld. Ik nam nooit een moment om naar 
binnen te gaan. En toen ik dat probeerde, ontmoette ik mensen die me vertelden dat vooral niet te 
doen. ‘Verberg je gevoelens, ze maken je kwetsbaar.’ Of zelfs: ‘Gevoelens zijn onzin.’

Probeer je voor te stellen dat ik met al deze onevenwichtigheden toch betrekkelijk succesvol was 
in de zakenwereld. 
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Op veel momenten in mijn leven had ik de mogelijkheid naar binnen te keren. Maar vaak vergat ik 
het al snel weer, zoals na mijn bijna-doodervaring. Dus ik bleef steeds maar weer opnieuw zoeken, 
vinden, vergeten en weer zoeken. Maar toen ik makkelijker gewaar werd, kon ik steeds langer bij me-
zelf blijven.

De wereld spiegelt me
Vanaf 2005 werd het me duidelijk. ‘De buitenwereld is een reflectie van mijn binnenwereld.’ Op het 
moment dat ik mijn leven met nieuwe ogen zag, begon ik meer dan ooit te veranderen. Ik zag dat ik 
het verschil kon maken. Het was gewoon allemaal afhankelijk vanuit welk perspectief ik alles bekeek. 
Dus ik werd het centrum van mijn eigen werkelijkheid. Dat was nieuw voor mij. Ik kon nu ook mijn 
kinderdroom, wetenschapper worden in de atoomkunde, anders interpreteren. 

Soms was ik blij met wat er in me gebeurde en op andere momenten was ik verbaasd of gefrus-
treerd. Na veel oefenen ervoer ik mijn wezenlijke zelf als een ‘onveranderlijke werkelijkheid’. Niet 
langer was de scheiding zoals ik die vroeger ervoer, aanwezig. Het opsplitsen van mijn wereld in ‘goed 
of fout’, ontstond door mijn eigen toedoen.

Ik begon met deze nieuwe aanpak van gewaarzijn te werken. Ik werd me bewust dat mijn hart het 
centrum is. Ik denk dat het me zelfs geholpen heeft dat ik mijn hart in mijn hobbelige periode op een 
bepaald moment gebroken heb. Ik keek anders naar de buitenwereld, want ik nam waar vanuit mijn 
binnenwereld. In plaats van alleen de buitenkant te zien, keek ik ook naar binnen. Ik voelde steeds 
meer de samenhang tussen alles en herkende een mooi nieuw te ontwikkelen gebied. Ik ging nu van 
binnenuit naar buiten kijken en handelen.

Toen ik regelmatig een continue getuige kon zijn van mezelf, begon alles op een nieuwe manier te 
evolueren. Ik ervoer veel synchroniciteit en dat is nog steeds groeiende. 

Ik kreeg nieuwe informatie aangereikt van duizenden jaren geleden. Alsof ik vragen aan het uni-
versum kon uploaden en de antwoorden kon downloaden. Net als in de oude leringen weet ik dat alle 
wijsheid al beschikbaar is.

Bewustwording en bewustzijn
De nieuwste wetenschappelijke bevindingen onderschrijven steeds vaker de vooronderstelling dat 
puur bewustzijn de basis is van alles. Er is slechts een energie die informatie op een bepaalde manier 
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verwerkt. Alles is in wezen spirituele intelligentie in actie. Elk deel van de werkelijkheid omvat alle 
werkelijkheid als één. Dit is het eenheidsbeginsel.

Een externe wereld kan niet bestaan zonder binnenwereld. Ik kreeg een beter inzicht dan ik tot 
dusver had verkregen via mijn bewandelde paden van wetenschap, religie en filosofie.

De evolutie vindt niet in willekeurige volgorde plaats. Er is een intelligentie, gedreven door puur 
bewustzijn en de evolutie vindt plaats in kwantumsprongen.

Het vliegende vliegtuig
Alles is één in het universum en dat geldt ook voor een luchtmolecuul. De vleugel van een vliegtuig 
heeft een bolle vorm. Dat betekent dat de afstand aan de bovenkant van de vleugel langer is dan de 
afstand onder de vleugel. Dus om het simpel te houden: Op het moment dat het vliegtuig snelheid 
(energie) maakt, splitsen de luchtmoleculen als ze de vleugel aan de voorzijde raken. Vanwege de uni-
versele wet dat moleculen niet kunnen worden gedeeld, bereiken ze op hetzelfde moment het eind van 
de vleugel. Ja, ze komen op exact hetzelfde tijdstip en dezelfde plaats weer samen. Vanwege het ‘alles is 
één’ principe moeten de moleculen die over de bovenkant gaan versnellen wat een liftend effect geeft, 
sterker dan de zwaartekracht die het vliegtuig naar de aarde trekt. Dus bij een bepaalde snelheid van 
het vliegtuig, voortgestuwd door de krachtige motoren, wordt de hefcapaciteit van de luchtmoleculen 
zo sterk dat ze in staat zijn het vliegtuig op te tillen. Ik vind dit nog altijd fascinerend. Het is niet alleen 
fascinerend, maar het heeft ook een grote zeggingskracht als we dit doortrekken naar mensen.

Vrije wil
Dit voorbeeld is zo eenvoudig en toch zo belangrijk, dat ik begon te beseffen dat alles in mijn leven 
op dezelfde manier gebeurt. Alles is gerelateerd, alles is met elkaar verbonden. En we zijn allen één, 
dus het leven schept de mogelijkheid om te groeien en uiteindelijk naar dezelfde plaats te bewegen op 
hetzelfde moment.

Dit betekent ook dat we niet los kunnen worden gezien van onze essentie. De onbalans die we 
creëren, zal op een bepaald moment worden hersteld. 

Menselijke wezens kunnen keuzes maken. We kunnen situaties verwelkomen en accepteren of ze 
weigeren en er tegen vechten. Dit in tegenstelling tot de moleculen die gehoorzaam moeten zijn aan 
bepaalde wetten en die regels niet kunnen wijzigen.

Wij kunnen gebruik maken van deze universele wetten en vaak doen we dat op een waardevolle 
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manier. Nu mogen we alleen nog leren beseffen dat al deze waardevolle kennis ook kan worden toe-
gepast op onszelf. Het transformeren van deze kennis wordt wijsheid, alsof we door een nieuw venster 
naar onszelf kunnen kijken.

Wanneer een individu zich niet bewust is van zijn innerlijke tegenstellingen, wordt de omringende 
wereld onevenwichtig. Elke component van het leven lijkt dan in twee helften te worden verscheurd. 
Dus op het moment dat we uit onze essentie gaan, scheiden we onze werkelijkheid in tijd, ruimte en 
energie zodanig dat er sprake is van dualiteit. Het niveau van gewaarzijn bepaalt ons vermogen om 
creatief te zijn en ons te informeren over deze dualiteit en er bovenuit te stijgen door ons er niet door 
te laten leiden, maar ermee te spelen en onze wereld te vormen.

Dit wakker schudden van ons gewaarzijn is zoals de intelligentie van de luchtmoleculen altijd op de-
zelfde plaats en op dezelfde tijd samenkomt. Indien we de gespletenheid in onszelf kunnen versmelten, 
zal ons dit verheffen en ons bevrijden van alle discrepantie die we in het leven ervaren. En tegelijkertijd 
zullen we in staat zijn om alle vervormingen die we om ons heen zien, te begrijpen.

We zullen anders gaan denken, onszelf op een andere manier uiten en anders handelen.
We worden de stroom van onze vrije wil en we zullen in staat zijn om te worden zoals ik beschre-

ven heb bij ‘onze belofte’.

Hoofdthema van het boek
Ik werk er elke dag aan om mijn bijdrage aan deze belofte te leveren. Ik verwelkom en accepteer me-
zelf en ik sta mezelf toe gewoon mezelf te zijn. Ik heb je eerder in dit hoofdstuk mijn visie gegeven 
op verschillende niveaus van de betrekkingen tussen onzekerheid, vrijheid en de schepping. De eerste 
lagen van nieuwe inzichten heb ik je laten zien; ze zijn allemaal nuttig om een overgang te maken. Het 
is in vogelvlucht gepresenteerd en zal dieper worden uitgewerkt in de volgende hoofdstukken.
Het hoofdthema van het boek houdt zich bezig met de groeiniveaus in het leven in een groeiend veld 
van gewaarzijn.

Groeiniveaus in het leven
Om van het ene niveau naar het volgende te springen, hebben we alleen een toenemend gewaarzijn 
nodig. Deze nieuwe inzichten, benadering en aanpak brengt ons in een andere staat van aanvaarding 
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en we komen in een andere staat van ontvankelijkheid en beschikbaar zijn. We zullen groeien en onze 
manier van denken en onze daden zullen veranderen. En een nieuwe werkelijkheid zal worden ge-
boren. Elke keer als we onze dromen, onze inspiratie en ons hart volgen, mogen we dit zien als een 
uitnodiging en een oefening voor de groei van ons gewaarzijn.

Illustratie 5. Creativiteit in relatie tot vrijheid en onzekerheid via het pad van toenemend gewaarzijn.

Ik stel voor dat we mijn levensreis als voorbeeld nemen. Niet dat mijn leven het beste voorbeeld is, 
maar het is het enige voorbeeld dat ik heb. Mijn leven kende vele omwegen en zijpaden. Ik leerde 
ervan en nog steeds.

onzekerheid

vrijheid

co-life                     schepper

gewaarzij
n co-                      schepper

solo-                      schepper
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Misschien kun jij er ook van leren. Je herkent wellicht delen van mijn zoektocht, ervaringen die ik 
erbij opdeed. Misschien kunnen mijn ervaringen nuttig voor je zijn wanneer je andere mensen ont-
moet. Misschien kun jij zonder omwegen inzicht in de ontwikkeling van je eigen leven krijgen of een 
dieper inzicht in de levens van anderen.

De stappen die ik zal uitleggen, die van solo-schepper, co-schepper en co-life schepper, zijn geen dui-
delijk afgebakende domeinen. En ik wil ook niet bepleiten dat het de enige stappen zijn of dat je ze 
per se moet opvolgen.

Ik wil nogmaals benadrukken dat iedereen het recht heeft om zijn leven op zijn eigen manier en in 
zijn eigen tempo te ervaren. Start je eigen zoektocht en onderzoek wat het beste voor jou is.

In de basis geloof ik dat het bewustzijn er altijd is, maar dat ik door mijn afscheiding ervan een hele 
reis beleef die mij uiteindelijk uitnodigt om volledig één ermee te zijn.

Ik nodig je uit op mijn reis, en uit ervaring weet ik dat het leven mooier wordt na elke sprong. Ik heb 
al vaak hetzelfde blije gevoel ervaren als toen ik mijn nieuwe fiets kreeg.
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Hoofdstuk 5

Het creatieve scheppingsproces 
‘Onze gedachten hebben grote scheppende kracht.’

De eerste essentiële inzichten van het creatieve scheppingsproces wil ik ontrafelen vanuit het gezichts-
punt van de solo-schepper. 

Dit hoofdstuk is verdeeld in verschillende onderdelen. Het is belangrijk om ze aan het eind als één 
geheel te zien.

•	 Het creatieve scheppingsproces; 
•	 Tegengestelde bewegingen; 
•	 Essentie, transparantie, identiteit; 
•	 Solo-schepper.

Het creatieve scheppingsproces 
Of we het ons realiseren of niet, we maken deel uit van onze eigen creaties. En op hetzelfde moment 
worden we beïnvloed door die van anderen en beïnvloeden wij ook weer anderen. Alles is met elkaar 
verbonden en vormt samen het proces van het leven. 

Van nature bezitten we allemaal de aangeboren capaciteit om te creëren. In de dagelijkse praktijk 
voeren we dit dynamische proces op verschillende manieren uit. 

Tijdens mijn carrière in het bedrijfsleven ben ik altijd met innovaties aan de slag geweest. Ik had een 
goedontwikkelde intuïtie, een sterk geloof in mijn eigen kunnen, goede communicatieve vaardig-
heden en een goed netwerk van medewerkers en specialisten. Allemaal belangrijke ingrediënten om 
nieuwe concepten te kunnen ontwikkelen en ze succesvol op de markt te brengen. Het merendeel 
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van de innovaties waren doorbraken binnen de bestaande context van de internationale landbouw- en 
voedingssector, het domein waarin ik het grootste gedeelte van mijn ondernemersleven actief was. 

Mijn ervaringen wil ik met je delen door een overzicht te geven van de ontwikkeling die ik heb 
doorgemaakt als solo-schepper. 

Inspiratie 
Het creatieve scheppingsproces begint met inspiratie. Waar komt inspiratie vandaan en hoe kan ik 
mijzelf er meer open voor stellen?

Inspiratie is als een vonk die je hele wezen verlicht en alles in je wezen beroert. Sommigen ervaren 
die positieve sensatie als prikkels in hun hersens, anderen ervaren het in hun buik, als buikgevoel. Per-
soonlijk ervaar ik mijn inspiratie in de vorm van een stem, visie of combinatie van allebei. Soms krijg 
ik zeer levendige, visuele beelden alsof ik naar een film kijk die zich in mijn hoofd afspeelt. 

In dit stadium van mijn verhaal mag je van mij aannemen dat inspiratie binnenkomt via het hart. 
En dat het gratis is en voortkomt uit een oneindige bron. Inspiratie is een ingeving die als een pakketje 
informatie bij je binnenkomt en waar je geen logische verklaring aan kunt hangen.

Ik geef je een voorbeeld hoe IVI is ontstaan. Ik ontmoette Peter, die wel eens klussen deed voor ons 
bedrijf. Hij was een whizzkid op het gebied van computers en hij heeft me begin 1994 geholpen aan 
software voor videobewerking. Al tijdens m’n studie aan de universiteit was ik hiernaar op zoek, maar 
toen was het nog niet mogelijk om films op een pc te editen. Ik ging in 1984 met deze vraag naar 
een computerwinkel en daar vertelden ze dat wat ik wilde alleen in Hilversum kon en in ieder geval 
niet op een pc. Maar tien jaar later las ik in een artikel dat het inmiddels wel kon en ik vroeg Peter 
me te helpen. Hij bestelde de software en een videokaart in de VS. De helft van het bedrag betaalde ik 
vooruit. En toen werd het stil.

Na een tijdje belde ik hem: ‘Peter, komt m’n bestelling nog of ben ik m’n geld kwijt?’
Hij antwoordde: ‘Het is onderweg naar Amsterdam. Ik kan je laten zien waar het nu is.’
Ik vroeg: ‘Hoe dan?’
‘Via internet,’ antwoordde hij. 
Naar mijn idee werd internet toen alleen voor militaire doeleinden gebruikt. Ik had totaal geen idee 

wat je ermee kon. Peter was bereid om me te laten zien hoe het werkte en kwam met z’n computer 
vanuit Amsterdam naar het platteland waar ik toen woonde. Het kostte hem, ik praat nu over begin 
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1994, bijna een dag om contact te maken met de server van XS4ALL in Amsterdam. De meeste telefo-
niecentrales waren op dat moment nog analoog en hadden moeite met de digitale interface. XS4ALL 
was de eerste provider die eind 1993 internet voor het Nederlandse publiek toegankelijk maakte. Peter 
kreeg uiteindelijk verbinding en liet me de code zien die hij via e-mail had ontvangen, het was de eer-
ste e-mail die ik in mijn leven zag! Met die code kon hij inloggen op de website van een pakketdienst 
uit de Verenigde Staten. En daar konden we het nummer van de container zien waarin mijn pakketje 
zat en een indicatie van de positie van het schip. Ik vond het geweldig!

Als in een flits zag ik een totaal nieuw concept.
In de voedingsindustrie verkochten we verpakt vlees voorzien van een barcode. Koeien en kalveren 

hadden vanaf 1992 een label in hun oor met ook een barcode. Ineens zag ik de verbinding. Met een 
team whizzkids hebben we een jaar keihard gewerkt om een compleet nieuw systeem te ontwikkelen 
waarbij we vanaf de geboorte van een kalfje tot het als vleesartikel in de schappen van de supermarkt 
ligt alle informatie kunnen verzamelen. Dus voeropname, gezondheidsrapporten, kwaliteitsborging, 
enzovoorts.

Later, in september 1995, tijdens de ANUGA zoals de World Food Exhibition in Duitsland heet, 
hebben we ons innovatieve concept gepresenteerd. De toenmalige minister van Landbouw, Van Aart-
sen, mocht het systeem officieel in gebruik nemen. We hadden een stand waar de communicatie via 
internet het hoofdonderwerp was. 

Deelnemers op de beurs waren verbijsterd: ‘Ga je informatie verkopen in plaats van vlees?’
Ik antwoordde: ‘Wie bij wil blijven in het bedrijfsleven, moet informatie verkopen.’
Het systeem werd voor het eerst operationeel in 1995, bij een Italiaanse supermarkt. De Europese 

wetgeving is in 2006 aangepast, vanaf dat moment moet iedereen in de levensmiddelenindustrie in 
Europa en inmiddels bijna wereldwijd een soortgelijk systeem gebruiken.

Verbeelding en het denkproces 
Als je inspiratie krijgt, merk je het meteen. Het kan als een bliksemflits tot je komen, zoals IVI bij mij. 
Maar vaak gaat het moment ongemerkt voorbij, voordat het inspirationele zaadje zelfs maar de kans 
heeft gehad te kiemen of vaste bodem te vinden. En regelmatig wordt inspiratie een onderdeel van 
ons denkproces, waarbij het automatisch wordt gefilterd door onze hersenen, en wordt geplaatst in een 
mentaal kader van wat we kennen. En dat heeft tot gevolg dat we de inspiratie niet volgen en dat deze 
door de verstandelijke ratio de nek wordt omgedraaid.
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Dus gebruik je denkvermogen om alleen gedachten uit te zenden die positief ondersteunend 
zijn. Dus niet zoals zo vaak gebeurt ‘ik kan het niet’ of ‘dit is te mooi om waar te zijn’, of ‘bijna 
onmogelijk’. Allemaal denkpatronen die je meteen aan de kant mag schuiven. Verdiep je in je eigen 
kaders van overtuigingen want die zijn zeer bepalend voor de flow van het creatieve scheppingspro-
ces. Zouden er ooit vliegtuigen met passagiers over de hele wereld hebben gevlogen als de scepticus 
het voor het zeggen had gehad? Inspiratie is namelijk altijd een voorbode van wat gerealiseerd kan 
worden, we hoeven ons er alleen maar voor open te stellen, er aandacht aan te geven en ermee aan 
de slag te gaan. 

Dus het moment van binnenkomen is zeer belangrijk om waar te nemen en het te verwelkomen. 
Als je dat inspirationele zaadje oppikt, en je gedachten ondersteunen de inspiratie verworden ze tot 
een ongekend sterke scheppende krachtbron. Het laat het universum zinderen en opent het om je te 
helpen je inspiratie, in de vorm van een droombeeld of idee, te verwezenlijken.

In ons denkproces kunnen we onze gedachten dus laten meegaan in de stroom van inspiratie of 
onze verstandelijke ratio gebruiken om tegen te stribbelen, tot verzet aan toe zelfs. 

Volg je hart: gevoel en geloof 
Waarom zijn uitdrukkingen als ‘volg je hart’ of ‘volg je dromen’ zo belangrijk? In het leven verandert 
alles de hele tijd.

Op het moment dat we met gerichte gedachten aandacht geven aan onze werkelijkheid, ontstaan 
er veranderingen in een zo hoog tempo, dat we niet eens in de gaten hebben dat de werkelijkheid is 
veranderd. Dus ook al is onze hersencapaciteit enorm, we leven altijd een ‘splitsecond’ achter de wer-
kelijkheid aan als we die met ons denkproces willen analyseren en registreren.

We kunnen met ons denkproces niet leven in het huidige moment. Onze hersenen kunnen alleen 
filteren en aannames maken ten opzichte van ons verleden of prognoses maken voor de toekomst.

Dus waarom zouden we ons rationeel denkproces te serieus nemen? Het gaat erom welke gedach-
ten je met welke intentie uitzendt en dat je niet onbewust blijft hangen in mentale overtuigingssyste-
men waar je jezelf niet eens bewust van bent.

Als je beweegt vanuit de kern van je hart en acteert vanuit het gevoel, alleen dan ervaar je een vol-
ledig beeld van je nieuwe werkelijkheid. Er ontstaat dan een gevoel van passie. Een energie die je uittilt 
boven de dagelijkse routine. Een energie alsof je verliefd bent. Je geeft het dan zoveel aandacht dat de 
werkelijkheid ontstaat die je al gezien hebt.
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Inspiratie, verpakt als een droom is als een gratis pakketje informatie dat iets nieuws in gang zet. Het 
is onderdeel van het creatieve proces en houdt je levendig en fris.

Creativiteit zou ik definiëren als het proces van het ontwikkelen van originele, waardevolle ideeën. 
Je kunt het niet bedenken als in een denktank. Een voeltank zou beter kunnen werken.

Het is dus de inspiratie, de verbeelding, de droom die de informatie naar een nieuwe werkelijkheid 
begeleidt door het volledige vrijheid te geven.

Waardeer je inspiratie en zorg ervoor dat je voorwaardelijke manier van denken dit oorspronkelijke 
zaadje niet kan doden. Zorg ervoor dat je gedachten worden gericht om de droom te steunen!

Weet je nog hoe het was om te reageren als een kind? Wees naïef op het moment van reflectie. Ik 
ben gelukkig vrij naïef en heb weinig negatieve associaties. Als je naïef bent, kunnen je mentale filters 
je nauwelijks hinderen. 

Ik wil het ontstaan van het Peter’s Farm project met je delen. Zoals ik al verteld heb in hoofdstuk 
3, had ik mijn eerste innovatieve idee tijdens mijn universitaire studie. Ongeveer dertien jaar later, 
in 1996, zag ik op een beurs in Nederland een prototype van Franse makelij van een computerge-
stuurde voedermachine die ieder dier afzonderlijk kan voederen naar de behoeften die het heeft. Ik 
had iets dergelijks al in de VS gezien in 1984, maar deze was krachtiger en had meer mogelijkheden. 
En de sterke processors waren inmiddels betaalbaar voor kleinschalige toepassing op de boerderij. 
Dus besloten we om naar Frankrijk te gaan. We waren met vijf mensen van ons bedrijf Alpuro. Het 
hoofd verkoop, een ondernemende boer, het hoofd van de technische afdeling en een van onze da-
taspecialisten. We bestudeerden de machine en we besloten om er een te kopen en vroegen om een 
aantal wijzigingen. We waren van plan om hem op de proefboerderij in te zetten en te testen. Op de 
terugweg naar Nederland besloten we een hapje te eten in het centrum van Parijs en maakten een 
rondje om Arc de Triomphe. We waren moe en gingen op zoek naar een hotel. Helaas konden we 
geen kamers vinden en noodgedwongen reden we middenin de nacht naar huis. Tijdens die zes uur 
durende rit, gebeurde er iets bijzonders. De reis door de nacht verbond ons en schiep een vrije ener-
gie. Alle disciplines van het bedrijf zaten in een auto en op een magische wijze werden we zwanger 
van het Peter’s Farm concept. We bespraken hoe we het zouden noemen, hoe we het concept konden 
verbeteren, hoe we bestaande stallen zouden herbouwen zodat ze aan de hoogste nieuwe normen 
voor dierenwelzijn zouden voldoen. En hoe we universiteiten erbij zouden kunnen betrekken, wat 
de beste manier zou zijn om het bij andere landbouwers te introduceren, hoe we de producten op de 
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markt zouden brengen, hoe we het via ons IVI-systeem beschikbaar konden maken voor alle belang-
hebbenden, inclusief consumenten, en wat we nodig hadden om het wereldwijd te lanceren, wat de 
nieuwe verpakkingen moesten worden en ga zo maar door. Het was een zes uur durende creatieve 
explosie en we waren allemaal zo vol van het idee dat we de volgende ochtend na een uurtje slaap 
alweer in mijn kantoor zaten. We waren zo geladen met energie dat andere medewerkers het meteen 
voelden. Dat was passie!

Het magische was dat we vanaf dat moment onze gemeenschappelijke droom zijn gaan ontwik-
kelen. En al heeft dat jaren geduurd, alles wat we bedacht hadden is uitgekomen. Een prachtig staaltje 
van co-creatie. We zagen alleen maar mogelijkheden, en wisten alle tegenstand vanuit het traditionele 
boerenbedrijf weg te nemen. Alle oplossingen dienden zich tijdens het veranderingsproces als vanzelf 
aan en de vele zogenaamde obstakels werd uitdagingen. 
Het was een opwindende tijd en er ontstond een mooie nieuwe creatie. 

Het is belangrijk om te begrijpen dat het leven geen rechte lijn van A naar B volgt. Het nodigt je keer 
op keer uit, alsof het op een intelligente wijze is georganiseerd, om naar een volgend niveau te sprin-
gen. Als ik soms mijn inspiratie/ingeving/intuïtie niet begreep, heb ik hem meestal wel gevolgd. Dus 
zorg ervoor dat je je geloof vasthoudt. Sterk je vertrouwen! 

Natuurlijk heb ik in mijn leven ook obstakels en tegenslagen ontmoet. Ze hadden altijd te maken 
met een gebrek aan inzicht of vertrouwen, of met mijn eigen valkuilen dat ik liever luisterde naar 
buitenstaanders en critici dan mijn eigen impulsen te volgen. En soms volgde ik mijn hart wel en liep 
het toch niet zoals ik verwachtte. Het is niet altijd meteen duidelijk wat de diepere betekenis van een 
impuls is. Ik maakte soms foute voorstellingen naar aanleiding van verkeerde aannames. Dat gebeurde 
bijvoorbeeld in mijn ‘hobbelige’ tijd, waarbij ik op een nieuw terrein actief werd waaraan ik me nog 
niet voldoende had aangepast. De uitnodigende intelligentie van het leven is vaak niet te vatten. We 
mogen er, als we er klaar voor zijn en de moed hebben, op ingaan.

Verwondering en verlangen 
Je kunnen verwonderen als een kind is essentieel. Het is belangrijk om je inspirerende momenten te 
begroeten en te ontvangen zoals een kind dat doet. Open en onvoorwaardelijk, nieuwsgierig. Ik herin-
ner me mijn verrassing en blijdschap toen ik als kind mijn nieuwe rode fiets kreeg. Het verlangen om 
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je inspiratie te volgen is de brandstof om je droom waar te maken. In je fantasie heb je het perfecte 
plaatje al op je netvlies gebrand staan. Als ik een droom heb, en ik kan die tot in het kleinste detail voor 
me zien en mijn geloof er voor honderd procent inleggen en mijn vertrouwen en dankbaarheid alsof 
hij er al is, dan komt-ie altijd zo uit. 

Het delen van schoonheid
Op het moment dat ik vol opwinding ben over mijn inspiratie, wil ik de schoonheid ervan delen met 
andere mensen. Kun je je voorstellen dat je zwanger bent en het niet tegen anderen kunt vertellen? 
Nee toch? 

Maar soms raakte ik geblokkeerd, of vertelde het net een beetje anders dan ik het voor ogen had. 
Dat is een van de redenen waarom de periode na het verlaten van het familiebedrijf een lastigere tijd 
werd dan ik gewend was. Aan de ene kant voelde het alsof ik iets verkeerds deed door voor een andere 
richting te kiezen. En aan de andere kant voelde ik me kwetsbaar en durfde ik in sommige situaties niet 
te vertellen dat ik me wilde richten op spirituele concepten, waarbij ik in het kader van mijn gedicht 
‘Wees jezelf ’ op zoek ging naar een nieuwe maatschappelijke benadering. 

Mijn les is dat hoe gek of verbazingwekkend de nieuwe stappen in het leven ook zijn, betrek er andere 
mensen bij. 

Door het te delen ontwikkelt het zich verder. Je leert van elke reactie van anderen, hun emoties 
en hoe je eigen emotionele systeem daarop reageert. Zorg ervoor dat je echt communiceert en nodig 
mensen uit om te helpen. 

Het intellect 
Op het moment dat je anderen vertelt over je droom, gebeurt er van alles. Mensen gaan je ondersteu-
nen of ze negeren je. Sommigen zullen zich met je idee bemoeien of er zelfs tegenin gaan. Dus is het 
van groot belang dat je tijdens het proces ervoor zorgt dat je aan de ene kant een rotsvast geloof hebt, 
maar dat je aan de andere kant openstaat voor alle nuttige input. Ik vind het belangrijk dat je de tijd 
neemt om te onderzoeken wat de juiste middelen zijn en hoe je die kunt inzetten ten behoeve van 
je creatie. Het stellen van vragen is belangrijk. Telkens als ik dat deed, vond ik de juiste mensen op de 
juiste plaats, zolang ik maar met passie honderd procent in lijn met mijn droom acteerde. 

Bij de ontwikkeling van IVI, moesten we samenwerken met een aantal internetwhizzkids, omdat 
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de nieuwe technologie bij bestaande bedrijven nog niet eens beschikbaar was. Deze whizzkids open-
den een nieuwe wereld voor iedereen. Wat zou er gebeurd zijn als ik had besloten volgens traditionele 
lijnen te werken en hen gedwongen had daaraan mee te doen? Gelukkig passen whizzkids niet in het 
traditionele systeem, anders had IVI nooit bestaan. 

Aspecten van realisatie 
In het creatieve scheppingsproces moet je allerlei keuzes maken. We gebruiken onze hersencapaciteit 
om praktische oplossingen aan te dragen om de droom te realiseren. Daarbij komt er vaak een punt 
waarop je mag leren geduld te hebben. Geduld is een zeer belangrijke sleutel in het proces van realisa-
tie. Creativiteit heeft tijd, ruimte en energie nodig om te groeien. Soms is het zelfs wachten op nieuwe 
technologische uitvindingen, voordat je verder kunt. Dat was ook het geval bij IVI en Peter’s Farm waar 
het even duurde voordat alles technisch mogelijk was. 

Puttend uit mijn ervaring van de afgelopen jaren, kan het soms wel drie tot vijf jaar duren voor je 
alles gerealiseerd hebt. 

Bij de totstandkoming van my eyes duurde het zelfs nog langer. Allereerst omdat we te veel in oude 
structuren handelden. Vaak is het niet alleen de technische rijping die tijd vraagt, maar vooral de indivi-
duele transformatie en het loskomen van de menselijke conditionering. In het geval van my eyes moest 
ik eerst mijn eigen muren neerhalen.

Je hebt altijd een groot doorzettingsvermogen nodig. Dat vormt de basis voor groei. Altijd weer die 
positieve aandacht richten op de inspiratie. Het is zeer belangrijk om te beseffen dat de mate waarin 
wij geloven in onze droom bepaalt hoe hard het universum werkt om de droom te doen realiseren. Er 
is veel vertrouwen in de oorspronkelijke droom nodig. 

Waardering en ontspanning 
Op ieder moment dat we hard werken om onze droom waar te maken, is het belangrijk steeds onze 
waardering te benadrukken en te allen tijde ontspannen te blijven. Het is zo belangrijk om te beseffen 
dat we een deel van het leven zelf zijn. Dus als het leven ons inspiratie geeft en ons uitnodigt om de 
droom waar te maken, mag je er vertrouwen in hebben dat het hele universum zal helpen. Op het mo-
ment dat ik ontspannen ben, of wanneer ik het helemaal niet verwacht, kan ik ineens een idee krijgen 
of nieuwe inspiratie opdoen, en zelfs nieuwe dromen kunnen op zo’n moment ontstaan. Bij mij is dat 
vaak in de vroege ochtend of als ik in het vliegtuig zit.
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In de praktijk heb ik vaak gemerkt dat er veel stress kan ontstaan. Waarom is dat? Die vraag beant-
woord ik zo, samen met een uitwisseling van andere leerervaringen die ik opdeed in het creatieve proces. 

Persoonlijke ervaringen en opmerkingen 
Ik heb net de belangrijkste stappen in het creatieve scheppingsproces beschreven. Deze stappen kun-
nen niet gezien worden als een lineair proces. Want je zult ervaren dat het op sommige momenten lijkt 
alsof alles tegelijkertijd gebeurt. We zouden het misschien makkelijker vinden als het een lineair proces 
is dat je stap voor stap kunt volgen, want dat is wat het mentale denkproces normaliter doet. 

We worden uitgenodigd ons over te geven aan de schoonheid van onze dromen. Dat vraagt een hou-
ding die niet gericht is op het beheersen van de wereld, maar de overgave eraan. Telkens als ik gefocust 
was op controle en probeerde de wereld te beheersen, ontmoette ik problemen, zowel in mijn profes-
sionele carrière als in mijn privéleven. Mijn bijna-doodervaring is daar een duidelijk voorbeeld van.

Ik begrijp deze diepe boodschap, maar het kostte me bijna m’n hele leven om het werkelijk te be-
grijpen en het volledig te integreren en alle vormen van controle en manipulatie los te laten. En daar 
komt de factor stress. Stress is er wanneer we ons niet kunnen overgeven en niet in acceptatie leven. 

Naar mijn mening zijn mensen die de wereld willen beheersen vaak niet erg creatief. Ze richten zich 
op het overnemen van de goede ideeën van anderen, zelfs wanneer ze daarvoor bedrijven moeten ko-
pen of de aanval openen. Ze zullen in ieder geval tot elke prijs proberen hun gebrek aan creativiteit of 
nog nauwkeuriger – want hier gaat het om – hun gebrek aan zelfvertrouwen te maskeren. Herinner je 
je mijn bespreking uit het vorige hoofdstuk over de relatie tussen onzekerheid en vrijheid? We willen 
onze beperkingen opheffen, maar door de manier waarop we het doen, maken we ze vaak juist erger. 
Nogmaals, het heeft lang geduurd voor ik dit kon begrijpen. Soms was ik creatief en soms was ik bezig 
om de wereld te beheersen. 

Op een bepaalde manier is ons economische systeem dat primair is gebaseerd op concurrentiesyste-
men, een voorbeeld van een gebrek aan creativiteit. We maken steeds weer dezelfde fouten en negeren 
nieuwe ideeën en doden daarmee onze dromen.

Nieuw leiderschap vraagt naar mijn mening om nadruk te leggen op de ontwikkeling van creati-
viteit, want dat is de enige manier om een nieuwe koers in te slaan en de eigen verantwoordelijkheid 
centraal te stellen. Selfmade ondernemers weten dit. Aan de andere kant kan een ondernemer zichzelf 
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ketenen door op een laag niveau van onvoorwaardelijkheid te acteren en zo een grote bijdrage leveren 
aan het in stand houden van onze gevangenschap in dezelfde sociaaleconomische omstandigheden. De 
uitdrukking ‘het bezit van de zaak is het eind van het vermaak’ is hier wel toepasselijk. Ik ben me daar 
meer en meer bewust van geworden. Mijn oproep om te veranderen in het gedicht ‘Wees jezelf ’, was 
een weerspiegeling van de ambivalente positie die ik zelf in het bedrijfsleven innam.
 
Mijn reis die ik door het leven volgde, was niet altijd rozengeur en maneschijn. Dat is het misschien 
voor een enkeling onder ons wel, maar in mijn geval moest ik vaak hard werken om het verlangen te 
vervullen, mezelf te bevrijden van allerlei condities en die ook niet meer aan anderen op te leggen. 

Het leven vraagt dat je een nieuw niveau bereikt in je levensreis, maar net als een vlinder mag je je 
eerst ontdoen van je cocon voordat je kunt vliegen. 

Vanuit mijn persoonlijke ervaring weet ik dat we mogen leren van onze ervaringen. Ik bedoel te zeg-
gen dat we niet de hele tijd ontvankelijk zijn en in aanvaarding leven. Ik merkte bijvoorbeeld dat de 
meeste dingen die ik in mijn leven met mijn denkproces plande, uitliepen op een mislukking. En elke 
keer als ik de inspiratie van mijn hart volgde, had ik succes als ik me er gewoon gepassioneerd aan over 
gaf. In het geval van IVI en Peter’s Farm werden er maar een paar pagina’s geschetst. Er was geen sprake 
van een officieel businessplan. Ik heb gemerkt dat als mensen vragen om een businessplan, ze dat doen 
om hun eigen onzekerheid te maskeren. In onze geordende wereld zijn de bedrijfsplannen mateloos 
populair. Banken vragen erom alsof het de norm is. Je kunt pas een bedrijf starten als je een goed-
gekeurd businessplan hebt. Het is een uitvinding van het verstand. Herinner je je mijn tentamen aan 
de universiteit na mijn bijna-doodervaring? Spirituele Intelligentie heeft een eigen manier om ons te 
helpen. Het is niet het geschreven en bedachte plan, maar een magische synchronisatie die plaatsvindt. 
Ik heb me er meerdere keren over verbaasd. 

Heel speciaal is, dat iedereen zijn eigen inspiratie en dromen heeft. Dus je kunt het niet verzinnen of 
bedenken. De zogenaamde denktanks zijn nutteloos, een uitvinding van de rationele mentale maat-
schappij.

Inspiratie komt via het hart, in een vrije vorm vanuit een ander universum. Niemand kan de dro-
men van anderen overnemen, noch kunnen wij voor iemand anders dromen of kunnen we mooie 
dromen kopen. Het is dus belangrijk om jezelf te openen en zo zorgvuldig en volledig mogelijk naar je 



65

H e t  c r e a t i e v e  s c h e p p i n g s p r o c e s 

inspiratie te leren luisteren. Juist het feit dat het zo mentaal gestuurd wordt in onze westerse maatschap-
pij maakt dat we iedere dag onderhevig zijn aan een groot gemis aan synchronisatie. De spanningen 
die daaruit ontstaan zijn dagelijks te zien en te voelen.
Ik heb op diverse cursussen vaak vreemde beloftes verkocht zien worden. Bijvoorbeeld de belofte dat 
je alles wat je wilt kunt realiseren door er gewoon in te geloven. Ik wil hier benadrukken dat veel van 
deze beweringen bezijden de waarheid zijn of maar gedeeltelijk waar. Positieve voorbeelden van succes 
maken het aanbod aantrekkelijker en zo geformuleerd lijkt het haalbaar. Maar het universum is geen 
wensput. Succes is niet het verschil tussen geloven of niet geloven en je krijgt het ook niet door alleen 
positief te denken en je smeekbede om succes duizenden keren te herhalen. 

Elke inspiratie die je krijgt, is er om je te helpen herinneren wie je bent. Het is een proces buiten 
onze mentale denkstructuur. Het is niet belangrijk wat je in materieel opzicht van je leven maakt.

Het maakt je geen beter mens als je je droom realiseert en het resultaat behaalt waar je naar streefde 
of wat je verwachtte. Ik focuste me soms ook op het resultaat en als ik de verwachte resultaten be-
haalde, soms met pijn en moeite, dacht ik dat ik een succesvol ondernemer was. Nee, het maakt je klaar 
voor een volgende ontwikkeling in je leven, dat is alles.

De intelligentie van het leven bracht me op wijsheden waarvan ik me op momenten dat alles leek 
te mislukken, niet eens kon voorstellen dat ik ze zou ervaren. Zoals ik dacht dat ik totaal mislukt was 
toen ik de pijn van mijn gebroken hart voelde. Maar het werd mijn grootste stap naar groei. Ik leerde 
voor mijn persoonlijke ontwikkeling eigenlijk meer van mislukte verwachtingen dan van succes. Ik 
heb gemerkt dat het belangrijk is om jezelf niet te hard te vallen. Niet te streng te zijn voor jezelf. Ik 
realiseer me dat het mijn neiging was om streng te zijn voor mezelf en anderen. Totdat ik mijn masker 
van controle kon afzetten. 

Zoals ik al eerder schreef, het leven is geen rechte lijn. Vooral door onze eigen acties creëren we eerder 
een slingerend pad. We grijpen als het ware in op de flow van inspiratie die voor ons bedoeld is. Zorg 
er dus voor dat je op de authentieke bron van je inspiratie bent aangesloten. Anders wordt het allemaal 
een leugen en de weg is dan hobbelig. Dat mocht ik leren en ervaren. En daarin is er geen verschil 
tussen je privé- en beroepsleven. Ik heb maar één leven… Maar zo heb ik het niet altijd kunnen zien. 

Positieve affirmaties zijn alleen de mascara van diepere, onbewuste overtuigingsstructuren dat je juist 
niet in staat zou zijn om je doel te bereiken. Dus kijk diep in jezelf en wees je bewust van wat au-
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thentiek is en wat niet. Beheer je eigen geconditioneerde zelf en transformeer jezelf vrij te zijn. Het 
geconditioneerde zelf zal zich bijvoorbeeld manifesteren wanneer we menen dat we op een bepaalde 
manier succesvol moeten zijn of dat we ons vanuit een maatschappelijk oogpunt op een bepaalde 
manier moeten gedragen. Of als we ons denkproces en onze inspiratie met elkaar verwarren. Het zijn 
allemaal momenten en voorbeelden van hoe en wanneer ik me gespleten voelde. En een verdeeld huis 
blijkt op korte termijn een bouwval. Vanwege de valse identificatie kost het veel energie.

Als ik mijn hart volgde vanuit de kern van mijn ware zelf, vond ik veel synchronisatie op mijn pad. 
Als ik tegenstribbelde of worstelde, ervoer ik een hoop stress en een hobbelig pad. 

Als we om ons heen kijken, kunnen we ervaren dat alleen geïnspireerde en inspirerende mensen het 
verschil in het leven maken. Als jij geïnspireerd bent en het pad van je inspiratie volgt, ben je aange-
sloten op een intelligente kracht die je te allen tijde helpt. Deze intelligente kracht nodigt je uit om te 
springen in het onbekende en er geen condities aan te verbinden. Dus in werkelijkheid is het concept 
van succes en mislukking slechts een illusie. Dit mocht ik leren in alle aspecten van mijn leven, privé 
en werk, dat maakte geen verschil. Er is maar één leven en dat is een geschenk. Op de momenten dat 
ik dat besefte, werd ik opener en meer toegankelijk, en kwam er nieuwe creativiteit en zag ik aan de 
horizon een nieuw niveau van groei in wording, ontvankelijk voor een volgende sprong. 

Tegengestelde bewegingen
Als ik het simpel houd, zeg ik dat een verdeeld huis nooit lang stand zal houden. Ik heb dat in de vorige 
paragraaf al uitgelegd. 
Wat is ons huis, waar bestaat het uit?

Ons huis kun je zien als vier lichamen die met elkaar verbonden zijn. Je spirituele, mentale, emotio-
nele en fysieke lichaam. Ze zijn allemaal aangesloten en hebben verschillende functies in ons creatieve 
scheppingsproces. Ons hart is het centrum van alles. 

Inspiratie komt binnen via ons spirituele lichaam in verbondenheid met een andere dimensie, 
wordt ontvangen door het hart en een fractie van een seconde later arriveert het in de hersenen. Die 
op hun beurt sterk verbonden zijn met onze emoties en zij samen maken alle veranderingen in ons 
fysieke lichaam en hoe wij onze materiële wereld waarnemen, manifest. Op dezelfde manier maken 
we onze materiele creaties manifest. Onze gedachten zijn scheppende energie. Deze trillingen, zoals 
golven, zijn van grote invloed op het resultaat van onze manifestatie. Als onze lichamen in harmo-
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nie en balans zijn, voltrekt het creatieve scheppingsproces zich relatief gemakkelijk en verloopt alles 
vlotjes. 

Wat zou het geweldig zijn als we wat er in ons huis gebeurt, zouden kunnen waarnemen. Zeker als 
we zouden kunnen registreren dat ons denkproces parallelle denkpatronen, overtuigingen, heeft. Vaak 
kiezen deze parallelle overtuigingen niet dezelfde richting. Ze hebben niet dezelfde vibratie. Dat maakt 
de coördinatie tussen de vier lichamen onmogelijk. Vooral op die momenten waarop we proberen het 
leven te beheersen of erger nog wanneer we het leven willen manipuleren. Enorme verstoringen kun-
nen dan optreden. 

Wetenschappers kunnen meer en meer meten en onderstrepen deze veronderstellingen. Onze herse-
nen lichten bij verschillende gedachten op in verschillende gebieden. We kunnen dat zelf proberen te 
ervaren tijdens meditatieoefeningen. In de komende hoofdstukken zal ik hier dieper op ingaan. Hier 
wil ik het volgende nog vertellen.

Het is zeer belangrijk om te begrijpen dat tegengestelde bewegingen destructief zijn. Dat geldt 
voor alle uitwisselingen op alle onze vier lichaamniveaus, dus spiritueel, mentaal, emotioneel en fysiek.

We kunnen emoties op een negatieve manier ervaren of waarderen of gewoon accepteren en er 
gebruik van maken. Een heel simpel voorbeeld: als ik moe ben, is dat een uitnodiging, een signaal, om 
te rusten. Ook als dat overdag is, maar dat staan we onszelf niet toe omdat we menen dat het niet kan 
of mag of dat het slecht is om onze ‘zwakte’ te laten zien. Dus blijven we doorgaan tot het moment 
van een burn-out? Ja, zover gaan we soms.

We zijn heel makkelijk in staat om inspiratie de nek om te draaien en we kunnen onbalans in al 
onze systemen veroorzaken. Dus zet je mentale kracht in ter meerdere eer en glorie van je hart. Zet 
in alles je hart op de eerste plaats.

Als denken, voelen, uitdrukken en handelen niet op één lijn staan, creëer je tegengestelde bewegin-
gen en dat ervaar je dan ook als zodanig. 

Het is nodig dat we ons daar zeer bewust van zijn. Wij denken het ene en zeggen iets anders. We  
zeggen iets anders, maar bewegen ons in weer een andere richting. We verstoren het hele creatieve 
scheppingsproces door tegengestelde gedachten het universum in te sturen. 

Ik kan me nu voorstellen waarom mijn wereld soms een gekke achtbaan werd. Als ik rommel  
investeer, krijg ik rommel terug. Dit conflict veroorzaakt door tegengestelde bewegingen, wordt door 
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mijzelf veroorzaakt. Tegelijkertijd ben ik ook verbaasd dat er zo veel goed ging in mijn leven en in het 
leven in het algemeen. 

Het is zo belangrijk om de verantwoordelijkheid voor onze eigen gedachten te nemen, voor al onze 
meningen, uitingen en onze daden. 

Alleen als alles in een goede balans is, in harmonie, presenteert het leven zich op haar best en zien 
we het zoals het bedoeld is om geleefd te worden. Het is zoals ik in het vorige hoofdstuk zei: het leven 
is een belofte en een prachtig geschenk. 

Essentie, transparantie en identiteit 

Het ETI-model 
Midden jaren ‘90 kreeg ik het volgende inzicht: ‘De inhoud is belangrijker dan de verpakking.’ 

Werkend aan IVI en Peter’s Farm kreeg ik het inzicht dat het mogelijk moest zijn deze twee con-
cepten te lanceren met maar een heel beperkt marketingbudget. In die tijd was het gebruikelijk om 
een merk te creëren en dat in de markt te zetten met enorme marketingbudgetten. Maar wij besloten 
een andere weg te kiezen. Wat daarbij hielp was dat we het geld niet hadden, dus ik moest wel creatief 
zijn.

Ik was ervan overtuigd dat de identiteit van het merk een weerspiegeling van de ware essentie van 
het productieproces moest zijn. We zorgden ervoor dat data van alle gegevens via internet transparant 
waren voor iedereen; consumenten, overheden, ngo’s en producenten. Ja, zelfs voor concurrenten. Ik 
was ervan overtuigd dat dit de enige manier was. 

De bottom line is dat we erin geslaagd zijn om het merk in de markt te zetten zonder een marke-
tingbudget. We hebben alle publiciteit gratis gegenereerd. We werden een nieuwsitem op televisie en 
in internationale, gespecialiseerde bladen over de hele wereld. Zelfs de ngo die altijd zeer kritisch was 
over de productie van vlees, werd een voorstander van onze aanpak en adviseerde de grootste super-
marktketen van Nederland om Peter’s Farm in hun assortiment op te nemen. 

De relatie tussen essentie, transparantie en identiteit werd een essentieel onderdeel van mijn leven. 
Met behulp van transparantie maakte ik identificatie tot een weerspiegeling van de essentie. Later werd 
dit meer en meer bekend onder de beweging van authenticiteit. 
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Persoonlijke ontwikkeling in relatie tot ETI
Dit inzicht over de essentie, transparantie en identiteit werd in de kern een belangrijk inzicht voor alles 
in mijn leven als mens. Tijdens mijn leven heb ik verschillende rollen gespeeld, me diverse identiteiten 
aangemeten. Als ik ver verwijderd raakte van mijn kern en ik geen enkele poging ondernam om me 
kwetsbaar op te stellen en mezelf te corrigeren, werd mijn levenspad hobbelig. Het proces van trans-
parant zijn maakt dat je ego wordt gecorrigeerd en op één lijn komt met de essentie van je wezen en 
de daarop aangesloten inspiratie. Het is een proces waarin je je wilskracht in overeenstemming brengt 
met de overgave aan je hart. 

Vaak was het mijn zogenaamde ego dat me probeerde te overtuigen dat mijn aangemeten identiteit be-
langrijk was. Als gevolg daarvan heb ik geprobeerd te handelen zoals ik dacht dat het van mij verwacht 
werd en zoals ik was opgeleid en opgevoed.
Zodra ik mijn identiteit, een rol waarvan ik dacht dat ik het echt was los kon laten, ervoer ik meer 
vrijheid en mocht ik naar de volgende fase in het leven.

Als we vastzitten in een identiteit of zelfs verslaafd zijn aan een bepaalde rol, mogen we die eerst 
overwinnen. Je leeft dan in een onbalans waarin je niet ontvankelijk bent voor een volgende droom. 
Meestal kun je al die identiteiten, zoals vader zijn, directeur zijn of een beperkt mens zijn pas loslaten 
als je sterft. Ik probeer ze zoveel mogelijk los te laten tíjdens mijn leven en iedere identiteit als een spel 
te zien. 

Ik heb er ook anders in gestaan in mijn leven. Door middel van de krachtige ontwikkeling van 
mijn ‘vaardigheden’ op het gebied van controle en manipulatie nam ik alles heel serieus en had ik ook 
geleerd veel mensen te verbinden met mijn ideeën. Aan de ene kant nodigde ik iedereen uit mee te 
doen, maar aan de andere kant wilde ik zelf de controle en het eigenaarschap houden. Ik ontdekte dat 
het leek alsof ik mijn droom volgde, terwijl het in werkelijkheid een illusie was, omdat het iets was 
wat ik toch nog wilde veroveren. Ik heb ervaren dat je op deze manier zelfs op onderdelen de wereld 
kunt veroveren. Je kunt mensen afhankelijk van jou maken. Alleen omdat anderen dat duidelijke beeld 
dat jij uitdraagt niet van zichzelf hebben en in dat gewaarwordingsproces maakte ik gebruik van hun 
kwetsbaarheid. Omdat ik niet altijd een helder beeld van mijn eigen essentie had, die onzekerheid 
voelde ik, heb ik geprobeerd om het gevoel te verminderen en via een bepaald ondernemerschap 
zo mijn vrijheid te kopen. Natuurlijk is dit allemaal op het randje en is het op een bepaalde manier 
onecht. Het was nogal onthutsend om te aanvaarden. Aan de andere kant was dat het begin van zaken 
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los te laten. Ik voelde dat ik nog iets miste in mijn leven. Later ontdekte ik dat dat het inzicht van 
onvoorwaardelijkheid was. 

Als gevolg van onbalans had ik vaak diepe gevoelens van leegte en eenzaamheid. Zelfs toen ik van de 
buitenwereld meerdere keren applaus ontving voor mijn zogenaamde successen, merkte ik dat ik op 
zoek was naar iets anders. De leegte die ik voelde bereidde me voor op een volgende sprong in mijn 
leven. Overigens pas toen ik die emoties kon verwelkomen omdat ik de diepere betekenis ging inzien 
en ervaren. my eyes was de sprong. 

De ETI-aanpak is toepasbaar op vele niveaus. Ik wil nog twee voorbeelden van sociaaleconomische 
situaties met je delen waarin je ziet dat de relatie tussen Essentie-Transparantie-Identiteit van belang 
is. Transparantie is een belangrijk proces om te waarborgen dat een zogenaamde identiteit niet de es-
sentie op de achtergrond plaatst. Het is een feit dat identiteiten tijdelijk aanwezig zijn en nooit voor 
altijd duren. Identiteiten zijn de hele tijd aan verandering onderhevig. Er is geen vaste identiteit. En 
wanneer de identiteit verder weg raakt van de essentie, zal vroeger of later de identiteit instorten. Net 
als een verdeeld huis. 

Mondiale financiële crisis 
Laten we de financiële crisis eens tegen het licht houden. Als we kijken naar de essentie van geld, zou-
den we die kunnen omschrijven als ruilmiddel. Bedoeld om de waarde van een product in relatie tot 
een ander binnen een bepaalde tijdslimiet te definiëren. 

Als we beter kijken, ontdekken we hoe de waarde en rol van geld en alles wat ermee samenhangt, 
de afgelopen decennia veranderden. Het is losgekoppeld van de waarde van goud. Er gebeurde zoveel 
mee, dat niemand meer precies wist waar het voor stond. Geld werd veel meer dan een ruilmiddel, 
het had zijn eigen prestige gecreëerd en daarmee een valse identiteit door zich van de essentie te ont-
trekken. 

De mechanismen van het universum zijn zo dat alles wat in onbalans is geraakt zal worden her-
steld. Het proces van transparantie kan dit evenwicht herstellen. Mensen, organisaties en systemen met 
macht en invloed zijn vaak gericht op de verstoring van de eenheid van essentie en identiteit. Zij die 
profiteren van manipulatie en controle, willen niet transparant zijn. Of zij transformeren of hun syste-
men die uit balans zijn, zullen instorten. Dit zal ook met ons financiële stelsel gebeuren als we door-
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gaan zoals het nu gaat. De crisis die we in september 2008 hadden is niets in vergelijking met waar we 
op af stormen. Onze economische groei is alleen gebaseerd op schuldfinanciering en dat is versterkt 
doordat er decennia is gemanipuleerd met het creëren van meer geld. Het is alleen wel heel triest dat 
dit ineenstorten wordt afgewenteld op de hele wereldbevolking. Vooral de man van de straat zal de 
rekening moeten betalen. De pensioenen zijn niet meer veilig en grotere consequenties, ongeregeldhe-
den of oorlogen tekenen zich al af. Als de mensenmassa in beweging komt, is dat niet te stoppen. Het 
proces naar meer openheid, vooral door internet en de (sociale) media, zal het mogelijk maken dat het 
misschien niet zover hoeft te komen. Wat ik echter tot op heden waarneem is dat het financiële en het 
publieke bestel niet in staat zijn om de reinigende kracht van transparantie vrijwillig toe te staan. Dus 
de cocon zal binnen niet al te lange tijd wel barsten, omdat vrijwillig een nieuw evenwicht zoeken niet 
wordt aanvaard door diegenen die veel te verliezen hebben. Zij weten jammer genoeg nog niet dat ze 
alleen maar zichzelf kunnen vinden en dus alleen maar groei te winnen hebben. Deze illusie staat nu 
op het punt te gaan vallen, zoals ‘zomaar’ ook de Berlijnse muur viel.

Barsten in openbare systemen 
Het behoeft niet veel uitleg om te begrijpen dat het publieke bestel in relatie tot werkelijke ondersteu-
ning en publieke diensten voor alle burgers niet in evenwicht is. Wikileaks is een voorbeeld van een 
poging om dat wat in onbalans is te herstellen. Het is het openbaren van de onbalans. Natuurlijk kun 
je veel zeggen over het gebruik van transparantie. En net zoveel vraagtekens kunnen geplaatst worden 
bij de aanpak van Wikileaks. Maar basis is de verstoring van het evenwicht en de provocatie van acties 
van anderen. Het is een mechanisme van actie en reactie.

Ik heb in de afgelopen jaren meerdere malen gevochten voor meer transparantie. Ik merkte dat 
als ik meer transparantie bereikte in mijn eigen leven en in mijn eigen daden, het zich altijd positief 
terugbetaalde. Als ik anderen echter vroeg om meer transparantie werd het altijd een groot gevecht dat 
meestal op niets uitliep. Naar anderen wijzen hielp daar niet bij. Transparantie is denk ik nu, alleen nut-
tig op een persoonlijk niveau. Zodra we het proces van transparantie gebruiken om anderen in bewe-
ging te krijgen, zetten we de deur open voor ingenieuze systemen van controle en meer manipulatie.

Het heeft lang geduurd voor ik dit kon begrijpen. Je kunt en je moet niet iemands transparantie 
organiseren en orkestreren. Je kunt alleen je eigen leven inrichten op de manier waar je eigen essentie 
om vraagt en daar verantwoordelijkheid voor nemen. 

Wat we in ieder geval in de wereldmaatschappij zien, is dat er grote veranderingen zijn. Overal 
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staan dictatoriale posities onder druk, de communistische vorm die van bovenaf is opgelegd heeft 
zijn eindtijd al gezien en nu kunnen we zien dat het democratische kapitalistische tijdperk aan haar 
einde aan het komen is. Het zal een scheuring zijn die niemand kan ontgaan en ook hier geldt dat 
het aannemelijk is dat het de enige weg is waar een andere groei uit zal ontstaan. Laten we ons voor-
bereiden op het natuurlijke proces van de rups die via het openbarsten van de cocon uiteindelijk 
gaat vliegen.

Het was niet altijd makkelijk om in mijn eigen huis te verblijven, om mezelf de hele tijd te bevragen 
over de actuele barsten in mijn eigen gecreëerde systemen en aan het werk te blijven om mezelf heel 
te maken en mezelf tot een eenheid om te smelten. In deze fase van mijn persoonlijke ontwikkeling 
die verliep van mijn dertigste tot mijn veertigste was ik als solo-schepper nog niet voorbereid hoe dit 
te moeten doen. Ik wist nog niet precies waar het in het leven om draaide. 

Laten we dit hoofdstuk afsluiten door de kenmerken van de solo-schepper tegen het licht te hou-
den. 

Solo-schepper
Het stadium in het leven waarin een mens vecht tegen alles en iedereen, en nooit een impuls of een 
lichtheid voelt, of nooit de moed heeft om een inspirerende impuls te volgen en alleen het gevoel heeft 
dat het leven een gevangenis is, dat stadium zou je als ‘een hel’ kunnen duiden. Een situatie waarin 
geen vrijheid wordt ervaren en geen kansen gezien worden. In meer of mindere mate hebben zich daar 
veel mensen bewogen en daarom was de solo-schepper in het land der blinden met één oog koning.

Gebrekkig gewaarzijn van het bewustzijn van ons handelen maakte het mogelijk dat veel mensen 
alleen maar volgzaam zijn en dat de solo-schepper daar dan gebruik van kan maken. Ik zie de wereld 
niet in termen van zwart en wit en wil dus geen enkel persoon categoriseren, want we zijn allemaal 
in beweging en in ontwikkeling. Alleen de oneindige groei van ons gewaarzijn is ons pad. Het is zelfs 
geen pad, want bewustzijn is er op elke hoek van ons leven. Het is steeds weer een keuze. Het pure 
bewustzijn wacht op ons. Ons aller pad is om het gewaar te zijn.

Ik heb gemerkt dat mijn menselijke beperking me weghield van de toegang tot ‘mijn belofte’, zoals ik 
beschreven heb in hoofdstuk 4. 
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‘Om mijn leven in volle vreugde te leven, met oneindige mogelijkheden, waar ik uit de chaos van de leegte creëer 
in een onvoorwaardelijke staat van zijn, die ik deel en vier met anderen.’

Als solo-schepper werd ik op vele manieren constant uitgenodigd door het leven en zag ik de deur 
van inspiratie vaak opengaan. De stappen in het creatieve scheppingsproces werden mij meer en meer 
duidelijk. Als solo-schepper probeerde ik erachter te komen hoe ik door beter gebruik te maken van 
alle mogelijkheden en tegelijkertijd in een hogere staat van zijn meer van hetzelfde kon bereiken. Ik 
verbleef nog steeds op een relatief eenzame positie omdat ik nog vaak geïsoleerd was van het hele uni-
versum. Ik handelde veel vanuit eigen wilskracht en was gedreven maar niet of nauwelijks verbonden. 
Een solo-schepper is zich nauwelijks bewust van het proces van acceptatie en aanvaarding. 

Illustratie 6. Solo-schepper in relatie tot vrijheid en onzekerheid.

onzekerheid

vrijheid

co-life                     schepper

gewaarzij
n co-                      schepper

solo-                      schepper
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Het beïnvloeden van het leven in plaats van het te zien als een geschenk overheerst. De solo-schepper 
is een nieuwsgierige leerling, maar vergeet ook gemakkelijk de diepe lessen van het leven. Op een 
bepaalde manier leeft hij in een illusionaire staat, totdat er sprake is van meer gewaarzijn en een sprong 
naar iets nieuws als een uitnodiging wordt gezien. De solo-schepper leeft in dienst van het resultaat 
en heeft geen inzicht in de manifestatie van het leven. Daarom zijn de ‘fouten’ die hij maakt moeilijk 
te accepteren. De solo-schepper leeft vanuit een complex systeem van afgescheiden zijn, er niet bij-
horen. Hij of zij leeft apart van anderen of het universum, of leeft volgens een complex van regels die 
bepalen wat goed of slecht is. Tegelijkertijd is de solo-schepper nog veelal gevangen in structuren van 
hiërarchie, bezit, competitiemodellen, vermijdt hij afwijzingen en gevoelens van angst door middel van 
controle en manipulatie. Vaak is er een strikt onderscheid tussen het werkzame en sociaal private leven.

Ik maakte gebruik van een zeer sterke wilskracht, soms in verbondenheid, maar vaak kostte het me veel 
energie. Toen ik na mijn laatste marathon, dankzij onder meer meditatieoefeningen tot inzicht kwam, 
ontstond er een doorbraak. 

Er zijn veel andere mogelijkheden om solo-scheppers te beschrijven. Ik geef hier een aantal impres-
sies die ik heb gezien, zonder exacte hokjes te tekenen. 

Ik heb in mijn leven veel mensen ontmoet met een bijna tegenovergesteld profiel als dat van mij, de 
ondernemer, die toch ook als een solo-schepper werkten.
Laat ik proberen het uit te leggen.

Ik bedoel personen die hard werken bij organisaties die een betere wereld voorstaan. Hun ingeno-
men positie resulteerde vaak in strijd en veel energie werd gebruikt om regels voor anderen te maken.

Vragen om meer voorwaarden leidt niet tot een verandering. Het kan hooguit tijdelijk een beter 
gevoel geven. Toch zijn er veel ngo’s die ervoor kiezen in een illusionaire wereld te leven door zichzelf 
en anderen voor te spiegelen dat het beter wordt. Als solo-scheppers, vanuit afgescheiden delen in hun 
maatschappelijke rol en identiteit tegenover elkaar komen te staan – bijvoorbeeld ondernemers tegen 
ngo’s en het ene land tegenover het andere land – dan zijn de gevechten er niet minder door en leidt 
het tot een grotere climax, omdat winnen uitgangspunt is en nog niet begrepen wordt dat het daar 
helemaal niet om gaat.
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Ik heb ook mensen ontmoet die meer in balans zijn op de assen van onvoorwaardelijkheid en handelen 
vanuit mogelijkheden. Je kunt het voelen als mensen op zich in balans zijn. Toch worden ook zij door 
het leven uitgenodigd voorwaarts te gaan.

Soms blijven ze nog op de achtergrond en acteren alleen omdat ze niet weten hoe ze de aansluiting 
naar een hoger niveau kunnen vinden. Hoe ze kunnen delen met anderen en hoe ze in blijdschap 
mogen samenwerken. 

De oproep tot verandering en het ‘Wees jezelf ’ gedicht, lieten me in 2004 ervaren dat er in wezen een 
groot deel van het leven nodig is als voorbereiding tot een volgende sprong. In de door mij geschilder-
de periode realiseerde ik me dat ik een leven wilde zonder enig onderscheid tussen mijn particuliere 
of bedrijfsmatige leven. Ik wilde gewoon één leven! Ik wilde ook een schakel zijn tussen alle betrok-
ken partijen, zoals het bedrijfsleven, regeringen, ngo’s, wetenschap, producenten en consumenten en 
ga zo maar door. Ik zag een mooie droom en probeerde die uit te laten komen in de visie van de my 
eyes Group.

Ik had echter nog niet het duidelijke beeld dat het leven een geschenk is dat mij altijd uitnodigt 
om mijn belofte na te komen. Het kostte me nog eens jaren om me dit gevoel dagelijks te realiseren. 

In het volgende hoofdstuk laat ik je zien wat ik in de afgelopen jaren heb ervaren op het gebied van 
de co-schepper en welke transformaties ik heb doorgemaakt. 

En voor de duidelijkheid, toen ik de sprong naar my eyes maakte, was ik niet in de veronderstelling 
dat dit de laatste sprong in dit leven zou zijn. 
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Hoofdstuk 6

Universeel model van de manifestatie:
geïnspireerde antwoorden van intelligentie
‘De zon schijnt altijd, alleen mijn eigen wil zorgt voor wolken en duisternis.’

In dit hoofdstuk leer je inzichten die je in de vorige hoofdstukken hebt ontmoet in een groter ver-
band te plaatsen, omdat je steeds meer kennis krijgt over jezelf. Via mij over jou, zo raken we elkaar en 
werken we samen. Ik laat je ook kennismaken met de worstelingen van de co-schepper, op weg naar 
groei en een volgende sprong. Je zult merken hoe alles in het leven op elkaar is aangesloten. En je zult 
er versteld van staan hoe ingenieus het leven is. 

Dit hoofdstuk bestaat uit acht verschillende onderdelen: 
•	 Uitnodiging; 
•	 Vorming;
•	 Uit het ongeziene;
•	 Innerlijke stem en de vier samenhangende lichamen; 
•	 Dualiteit en non-dualiteit;
•	 Open werkelijkheid of vergrendelde systemen; 
•	 Universeel model van manifestatie;
•	 De co-schepper.

Uitnodiging 
In december 2005 schreef ik een gedicht, genaamd ‘Ontmoeting’. Daarin vertel ik dat alles wat we in 
het leven tegenkomen een uitnodiging is om onszelf op een dieper niveau te ontmoeten. Het is als 
een pakje van de postbode. Je ontvangt het, bent nieuwsgierig, opent het en ervaart het. We zijn in het 
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leven allemaal postbode; vaak zonder dat we het merken delen we pakjes informatie uit, of nog mooier: 
cadeautjes. Nu is het in de praktijk zo dat we niet alles als een cadeautje ervaren en dat wat we uitdelen 
ook lang niet altijd zo wordt ontvangen. Dat komt omdat we nog niet diep genoeg gekeken hebben 
hoe het leven zich ontvouwt.

Ontmoeten

Mensen ontmoeten elkaar,
woorden worden gesproken,

samen zijn en samen doen heeft waarde.

Ontmoeten is eigenlijk ont-moeten.
Bedoeld wordt dat niets moet.

Ontmoetingen waar niets moet,
wat een vrijheid.

Bedenk dat ieder moment in je leven een ontmoeting is,
met wie of wat dan ook.

Weet dat iedere ontmoeting als nieuw voor je kan zijn,
als je daarvoor kiest.

Als niemand iets van iemand moet,
als we dat geen moment vergeten,

dan is er vrede.

Weet dat iedere ontmoeting een uitnodiging is.
Ontmoetingen met een ander,

met een zonnestraal, met een sneeuwvlokje,
met het geluid van een vogel,



79

U n i v e r s e e l  m o d e l  v a n  d e  m a n i f e s t a t i e :  g e ï n s p i r e e r d e  a n t w o o r d e n  v a n  i n t e l l i g e n t i e

met een lach en een traan.
Het zijn allemaal uitnodigingen,

om jezelf te ontmoeten.

Onze gedachten kunnen we kiezen,
met woorden kunnen we ze uitdragen,

onze daden maken alles compleet.

Gedachten, woorden en daden.
Wees ze bewust.

Zegen ieder moment.

De reis die ik doorloop is een aaneenschakeling van ontmoetingen. Mij van ieder moment bewust zijn is 
de uitnodiging. Alhoewel ik op persoonlijk niveau een reis doorloop om meer gewaarzijn toe te voegen 
tot volledige aansluiting op puur bewustzijn, doorloopt het pure bewustzijn geen pad. Het is er altijd.

Vorming 

De geboorte van een nieuwe fase
Toen ik een nieuwe fase in mijn leven binnenging, waartoe ook de nieuwe manier van zakendoen met 
betrekking tot de my eyes aanpak hoorde, heb ik besloten om cursussen te gaan volgen en open te staan 
voor nieuwe denkbeelden en vooral ook nieuwe ervaringen.

Ik realiseerde me dat de oude ik, als solo-schepper, nog steeds te dominant aanwezig was en ik wist 
dat ik sommige dingen in mezelf wilde veranderen. Ik voelde ook dat ik nieuwe impulsen nodig had.

In 2006 bestudeerde ik het creatieve scheppingsproces in relatie tot onze emoties. Ik wil Marinus 
Knoope, auteur van de boeken De Creatiespiraal en De Ontknooping een groot compliment maken voor 
de wijze waarop hij de stappen van het creatieve scheppingsproces en emotionele patronen duidt. Hij 
heeft mij geleerd hoe mijn emoties, positief of negatief, te gebruiken om het creatieve proces op een 
vanzelfsprekende, soepele manier te laten verlopen. Nauwkeuriger bezien bestaan er geen positieve of 
negatieve emoties, alleen mijn persoonlijke perceptie kan ze van een lading voorzien.

Hij gaf mij de kans om in een fijne groep mensen een jaar lang heel nauw met hem samen te wer-
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ken toen hij onderzoek deed voor zijn tweede boek, De Ontknooping, dat eind 2009 verscheen. In dat 
jaar ontmoette ik een caleidoscoop aan bijzondere mensen uit de wereld van de kunst, coaching en 
dienstverlening. Een prachtige start en ik heb veel geleerd dat aansloot bij wat ik als solo-schepper al 
vanuit mijn intuïtie had gedaan.

Ik kreeg ook nieuwe inzichten in het proces van creatie, maar mijn werkelijke les was veel dieper 
op mijn emoties en gevoelens in te gaan.

Knoope heeft een ‘routekaart’ van 252 emoties ontwikkeld die allemaal met elkaar verbonden zijn 
en hij beschrijft wat er gebeurt als we onze emoties niet volgen en wat we ervaren als we onze emoties 
volgen vanuit aanvaarding. 

Ontwikkelingen binnen de my eyes Group 
Bij de oprichting van my eyes was ik op zoek naar een naam die paste bij de nieuwe aanpak. Ik bena-
derde een oud-collega, Sjoerd Koopman, die me vanaf 1997 geholpen had bij het in de markt zetten 
van Peter’s Farm. Ik had een paar Nederlandse pr-bureaus geprobeerd uit te leggen wat mijn visie met 
my eyes was en waarom die aanpak bijzonder was, maar het raakte niet. Ik ging dus op zoek naar een 
andere oplossing. Wanneer ik met mijn visie en het gedicht ‘Wees jezelf ’ uitlegde wat mijn benadering 
voor de toekomst was, kwamen deze bureaus met voorstellen die te dicht bij mijn oude leven lagen. Ze 
dachten waarschijnlijk dat ik herkenning wilde, terwijl ik juist grenzen wilde verleggen en een andere 
koers wilde bewandelen.

Sjoerd adviseerde me een bedrijf in het Canadese Vancouver te bezoeken. Daar kenden ze me niet 
en ze werden dus ook niet gehinderd door mijn verleden. Uiteindelijk hebben zij het logo en de huis-
stijl ontwikkeld. Maar kort daarvoor had ik de naam my eyes verzonnen.

Op een dag kwam Sjoerd mijn kantoor binnen en zei: ‘Mijn intuïtie zegt me dat ik deze foto van 
een baby aan je moet geven. Ik weet niet waarom.’

Ik zag die onschuldige blauwe baby-ogen en ik wist het. Ik vertelde Sjoerd dat mijn nieuwe bena-
dering my eyes ging heten. Sjoerd vond het een prima naam, maar vroeg zich af of het niet lastig zou 
zijn om zo’n algemeen begrip te registreren. We hebben het meteen nagevraagd, maar alles, inclusief 
internetdomeinen, was nog vrij. Mooie synchronisatie.

De my eyes Group werd in september 2005 opgericht door meerdere mensen en Sjoerd was een van 
de medeoprichters. De Groep begon als een consultancybedrijf, gericht op het adviseren van organi-
saties om hun marktbenadering meer richting een duurzame aanpak te sturen.
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Al vrij snel hebben we een platform gebouwd, smart markets, voor merchandising van producten 
voor grote communities.

De visie is dat er op die wijze nieuwe verbindingen ontstaan tussen consumenten en producenten 
en dat de consument leidend wordt in de keten. Doordat diezelfde consument in een hoger bewustzijn 
komt, zal dat leiden tot een nieuwe sociaaleconomische werkelijkheid van transparante markten en 
bewustzijn.

Het bleek echter al snel dat we te vroeg waren, mede doordat de eerste klanten met hun com-
munities in opbouw nog niet rijp waren voor dit soort internetbenaderingen. We stonden met 
alles nog in de kinderschoenen en kregen onze aanpak niet duidelijk voor het voetlicht van de 
buitenwereld.

We hadden naar grote consumentenorganisaties kunnen gaan. Echter in de benadering van my eyes 
wilden we geen grote investeringen doen waardoor het onderdeel zou gaan uitmaken van de traditio-
nele financiële markten en de bijbehorende eigendomsstructuren.

Bij de oprichting is juist voor een structuur gekozen die het mogelijk maakt dat iedereen in het 
netwerk kan participeren zonder dat er een beursgang voor nodig is of zonder dat grote investeerders 
de dienst uitmaken.

De praktijk is weerbarstig, want in de regel is de verdeling van eigendom zo dat minder dan tien 
procent van de mensen eigendom heeft over meer dan negentig procent van wat er op de wereld is. 

De investeringen werden te hoog voor my eyes en we hebben in 2008 de smart markets-afdeling die 
de software ontwikkelde, flink ingekrompen en geoutsourced in het netwerk. De conceptontwikke-
ling van het gedachtegoed hebben we echter nooit gestopt en die is vandaag de dag alleen maar meer 
actueel.

De mogelijkheden om consumenten en producenten samen te brengen in community gedreven 
platforms nemen alleen maar toe, mede dankzij nieuwe ontwikkelingen zoals Facebook en Twitter. 
We merkten ook dat potentiële klanten/opdrachtgevers voor nieuwe projecten vaak moeite hadden 
om transparant te zijn naar hun stakeholders en om de klanten als een directe stakeholder te zien. De 
uiteindelijke consument of de burger werd er sowieso niet bij betrokken. Daarnaast merkten we dat 
bestaande bedrijven nog veel weerstand ondervonden bij hun gang naar internetstrategieën. Dus was 
er heel veel onontgonnen gebied bloot te leggen, niet in de laatste plaats bij onszelf.

Verbindingen, transparantie en passie in een snel veranderende wereld werd de kern van onze aan-
pak. Deze my eyes Methodologie bestaat uit een combinatie van netwerken bouwen en communities 



82

T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

faciliteren. We bieden een groot scala aan diensten, zoals conceptontwikkeling, geïntegreerde inter-
netplatforms, communicatiestrategieën en coaching om het bewustzijn van het creatieve proces van 
verbindingen naar een hoger niveau te tillen. 

Zelf merkte ik dat wat ik me had voorgesteld in 2004, wat al gebaseerd was op een eerder moment 
van inspiratie op 13 mei 2001, moeizaam tot leven en bloei kwam. 

Mijn ‘oude ik’ was er kennelijk nog niet klaar voor om zijn weg in deze nieuwe wereld te vinden. 
Ik ontdekte mijn kracht als visionair en ontmoette mijn beperkingen als implementator.

Het is op zich niet verwonderlijk dat juist jonge mensen en studenten aan de wieg stonden van grote 
veranderingen in de internetwereld, zoals bijvoorbeeld de lancering van Facebook. Aan de andere kant 
was de belangrijkste doelstelling van my eyes bewustzijn te creëren om ‘jezelf te zijn’, en ik heb gezien 
dat deze groeiende bewustwording steeds belangrijker en richtinggevender wordt. 

Nieuwe creativiteit 
In de jaren tussen 2007 en 2010 heb ik, naast mijn dagelijkse meditatie en Chi Neng Chi Gong, veel 
gestudeerd en diepere inzichten gekregen die mijn mening bevestigden dat ‘de buitenwereld een 
weerspiegeling is van mijn innerlijke wereld’. Ik heb van alles gedaan en ervaren, van hypnotherapie-
sessies, een intense zoektocht naar de aard van mijn ego, een serie zelfontwikkelingscursussen van Ava-
tar in Nederland, Duitsland en de Verenigde Staten, sjamanistische retraites in Brazilië, België, Frankrijk 
en in Nederland, Causal Dynamic Behavior en Inner Response Dialogue Programma’s, Rebirthing 
workshops en nog veel meer. Verder heb ik een paar honderd (wetenschappelijke) boeken gelezen, met 
name op het gebied van de natuurkunde, religie, filosofie, spiritualiteit en metafysica. Ik was er elke 
dag mee bezig om me meer bewust te worden en ook om meer gewaarzijn te ontwikkelen. Toen ik 
begon, zocht ik mijn ontwikkeling vooral op mentaal niveau. Na een tijdje kwam ik bij mijn gevoel, en 
daarna smolten gevoel en psyche samen tot één, en werd ik vanuit mijn innerlijke beleving aangesloten 
op de buitenwereld.

Het heeft me meer dan acht jaar hard en consciëntieus werken gekost. Ik weet nu dat groeien een 
oneindig proces is. Nu weet ik dat de weg die ik bewandelde veel korter kon zijn. Aan de andere kant 
mocht ik daar op mijn eigen manier achterkomen. 

Veel van mijn beperkingen, mijn zogenaamde illusies, heb ik geleidelijk ontmaskerd. Al mijn in-
zichten en die van andere my eyes cocreative professionals, die hun bijdrage leveren aan het cultiveren 
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van het my eyes gedachtegoed en het in het netwerk in de praktijk brengen, delen we in de my eyes 
Academy, een inspirerende proeftuin als een Living Lab. 
Ik ga je laten zien hoe ik de sprong heb gemaakt naar het ontwikkelen van de co-schepper in mezelf 
en deel mijn ervaringen uit de periode van vijf jaar my eyes. 

Uit het ongeziene
In de vorige hoofdstukken en paragrafen hebben we besproken hoe belangrijk het is om gewaarzijn 
toe te voegen aan al onze gedachten, uitingen en daden en hoe dit samenhangt met het creatieve 
scheppingsproces. We gaan nu het volgende uitdiepen: Hoe kunnen we gebruikmaken van de lessen 
van het leven en onze mogelijkheden vergroten door onze risicomijdende strategieën en gedrag te 
doorbreken en hoe kunnen we de voorwaarden die we onszelf en anderen stellen teniet doen op weg 
naar meer onvoorwaardelijkheid?

We weten dat oude culturen deze kennis al duizenden jaren in praktijk brengen en we zien dat het 
Westen langzaam lering gaat trekken uit deze lessen, vooral omdat de wetenschap hetzelfde ontdekt. 
Daardoor komt er meer acceptatie voor in het dagelijkse leven, hoewel er nog veel kennisoverdracht 
nodig is voordat een collectieve verandering kan plaatsvinden. Het nuchtere en pragmatische Westen 
opent de ogen voor de mystieke krachten van het Oosten.

Als ik kijk naar de hoeveelheid verbazingwekkende informatie die tot me kwam, waarbij er steeds 
meer vragen rezen, ervoer ik op een dieper niveau diepere antwoorden. Ik wil dat uitleggen aan de 
hand van een verhaal. 

Wat sneeuwvlokken me leren 
Van jongs af aan ben ik gefascineerd door sneeuw. Ik kijk graag naar de sneeuwvlokken, hoe ze naar 
beneden dwarrelen en de hele wereld veranderen in een maagdelijk wit landschap. 

Elke sneeuwvlok heeft een andere kristalopbouw en is in zijn samenstelling uniek. Je ziet miljarden 
sneeuwvlokken en ze zijn allemaal verschillend. Net als onze vingerafdrukken. 

Als het sneeuwt, valt elke sneeuwvlok op een andere plaats, maar samen veranderen ze het uiterlijk 
van de wereld als ze een deken van sneeuw vormen.

Alle sneeuwvlokken vallen op verschillende plaatsen, zijn verschillend van elkaar en toch vormen 
ze één geheel.
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Heb je je ooit hierover verwonderd en je afgevraagd waarom dat zo is? 
Water gaat omhoog in de lucht door een proces van verdamping en op enig moment vormt het kris-

tallen en wordt sneeuw, om op een volgend moment weer in water te veranderen. Een prachtige cyclus.

Heb je ooit nagedacht over de vraag of er geen sneeuwvlok is die op een ‘verkeerde’ plaats valt? Kun je je voor-
stellen dat je zou antwoorden dat het wel zo is dat een sneeuwvlok op de verkeerde plaats valt? Ik 
daag je uit om er nu bij stil te staan hoe dat dan bij mensen is? Leeft een mens op de verkeerde plaats? 
Veranderen wij de wereld?

De Bron, Liefde, Spirituele Intelligentie en Ziel 
Ik heb nog veel meer vragen voor je, maar ik zal ze zelf meteen beantwoorden. De vraag stellen is 
hem… Inderdaad. Ik ben niet van plan om de antwoorden nu uitputtend uit te leggen. Je vindt ze 
eigenlijk in mijn bespiegeling over wat sneeuwvlokken ons leren. De verdieping komt in de hoofd-
stukken 7, 8 en 9. 

Waar komt het bewustzijn vandaan? 
Het pure bewustzijn kent geen oorsprong, doch via de Bron kunnen we ons ervan gewaar worden. 

De Bron, puur bewustzijn, is altijd beschikbaar en geeft ons altijd en overal wat we nodig hebben. 
Zoals water ook uit een bron komt en over de velden stroomt om gewassen te laten groeien. Deze 
energie, ook voortkomend uit puur bewustzijn, is wat ik Liefde noem. 

Liefde is als water. Het is een energie die we vooral ervaren als we passie voelen. 
We worden constant door het leven geïnformeerd, door middel van stemmen, visioenen, ontmoe-

tingen… maar alles en iedereen krijgt andere informatie, op maat gemaakt. Dit wordt georganiseerd 
door de Spirituele Intelligentie, die ook uit het pure bewustzijn voortkomt. 

Vanuit de Bron, Liefde en de Spirituele Intelligentie wordt door het kristallisatieproces ieder sneeuw-
vlokje gevormd en op een unieke wijze vormgegeven. Op dezelfde manier worden zielen gevormd en 
is in het leven alles bezield. En zoals bij de sneeuwvlokken is alles op een prachtige wijze met elkaar 
verbonden.

Op het moment dat de sneeuwvlokken vallen, vormen ze met z’n allen een mooie witte deken. De 
sneeuwvlokken hebben een bewustzijn en zijn bezield, maar er is geen vrije wil. De gezamenlijkheid 
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van de vallende sneeuwvlokken is een prachtig synchrone co-creatie en een voorbeeld waar alle zielen, 
ook de mensenzielen naar toe groeien. Op het moment dat zielen zich vormen, begiftigd met een vrije 
wil, vallen ze ter aarde en zijn in de tussentijd vergeten wie ze zijn. 

In ons dagelijkse leven hebben we de mogelijkheid zoveel gewaarzijn te leren ontwikkelen dat we 
beter met elkaar op één lijn komen en dat we dezelfde synchroniciteit vinden als de sneeuwvlokken.
 
Op het moment dat inspiratie zich bij mij aandient, doet de Spirituele Intelligentie dat op maat voor 
mij. Het is uniek en maakt mij uniek. Hij stelt me op de hoogte van wie ik ben. Dat is toch geweldig! 
En het wordt nog mooier als we dit met zoveel mogelijk mensen delen en daar samen in opgaan. 

Misschien vraag je je af hoe jij inspiratie krijgt?
Dat hangt er vanaf hoe ontvankelijk en open je bent. Want zoals ik al eerder heb gezegd, landt de in-
spiratie in een hart dat zich openstelt. Ze komt niet binnen via het hoofd, maar via het hart. Ze wordt 
uit puur bewustzijn geboren en kan alleen met liefde groeien.

Maar waarom komt inspiratie via het hart? 
Het hart is het centrum van alle vier energetische lichamen van ons unieke huis en is op hetzelfde 
moment met alle vier verbonden. 

Net zoals de warmte van de zon de sneeuwvlokken laat smelten om weer water te worden, smelt 
het hart ons eerst tot een eenheid op het moment dat we weten wat we hier op aarde doen. Dan zet 
het hart de deur open naar anderen, zodat we als ons in verbinding met de Bron met anderen kunnen 
verbinden.

 
Op mijn levensreis krijg ik inspiratie en als ik ervoor kies en me beschikbaar maak, word ik één met 
alle anderen, en in een co-creatie met het leven maken we één witte deken die deze aarde bedekt. De 
inspiratie, berichten uit het verborgene, een Spirituele Intelligentie wil ons leven binnenkomen. Als we 
open, ontvankelijk en beschikbaar worden, kunnen we een nieuwe dimensie betreden. 

Wat een geschenk! 
Dit lijkt mij een moment om je over te verwonderen.

Toen ik dit ontdekte, was ik verbijsterd. Het is dus mijn eigen vrije wil of ik mezelf open en beschik-
baar maak… 
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Laten we de eerste stappen bekijken van het universele model van manifestatie. 

Illustratie 7. Conceptuele definitie van het scheppingsproces. 

Deze zeer diepe inzichten over de fundamentele scheppingskrachten Bron, Liefde, Spirituele Intel-
ligentie en Ziel zijn het uitgangspunt van dit hoofdstuk. Ze vormen de fundamenten van de aanpak 
van de my eyes Group: verbindingen, transparantie en passie. 

Het was een interessante ontdekkingstocht, de ontwikkeling van de my eyes Group. Het vormde de 
opmaat voor meer fundamentele vragen over mijn eigen leven. 

•	 Waarom is het universum op deze manier ontworpen? 
•	 Waarom hebben we nog zoveel te leren? Waarom lijkt de schepping onvolmaakt? 
•	 Hoe werden we in onze huidige toestand gemanoeuvreerd? Waarom is het leven niet één lange 

prettige reis? 
•	 Waarom hebben we een vrije wil? 

Bron

Liefde

Spirituele Intelligentie

ziel

vrije wil

puur bewustzijn
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Deze vragen stelde ik al toen ik nog een kind was. Herinner je je de verhalen uit mijn leven: oma’s 
lessen en de catechismus? 

In de volgende paragrafen stel ik me op het uitgangspunt dat een mens hier gewoon is en dat het leven 
op sommige niveaus regelmatig in onbalans raakt. 

Dus ik ben hier en nu. Ik erken dat ik een unieke ziel ben. Hoe kan ik dan voor mezelf een verschil 
maken? Hoe kan ik er hier en nu het beste van maken? Hoe kan ik tijdens mijn levensreis de bestuur-
der in de bestuurdersstoel worden? Hoe kan ik op een goede manier omgaan met anderen? 

Innerlijke stem en de vier samenhangende lichamen 
Om de synchroniciteit te ervaren zoals bij de sneeuwvlokken vraagt om in vrije wil zodanig op elkaar 
af te stemmen, ons hart zodanig te openen dat we alle obstructies wegnemen.

Zoals ik in de quote al aangaf: ‘De zon schijnt altijd, alleen mijn eigen wil zorgt voor wolken en 
duisternis.’

Het leven is de unieke combinatie van één zijn, waarbij de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie 
samenwerken, zodat er een nieuw moment van manifestatie komt. 

De wolken en de duisternis die we over onszelf afroepen, is wat ik de identiteit van het ego noem. 
Het lijkt erop dat ons ego slechts een onechte verzameling is van allemaal denkpatronen die hun ei-
gen verhalen verzinnen. Allemaal illusies. In feite is het een combinatie van alles wat onze onbalans 
handhaaft en het is geïntegreerd in alle vier onze lichamen. Ons brein is een zeer sterke beïnvloeder 
omdat de gerichte intenties die we in onze gedachten neerleggen zeer creatief zijn. In onze diepten 
zijn door de verhalen van het ego allerlei mechanismen in werking, waar we ons niet eens van bewust 
zijn. De triggers die ons ego activeren hoeven niet eens directe gedachten te zijn, want soms zijn enkele 
emoties al zo ingeslepen in ons emotionele lichaam dat we gewoon reageren, zonder er eerst over ‘na 
te denken’.

De enige manier om hierin een stap voorwaarts te zetten en ons te ontwikkelen, is door het ge-
waarzijn te vergroten en ons opnieuw in het hart te centreren. Ons hart is de poort die ons verbindt 
met de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie. 

Dit hoofdstuk gaat er vooral over hoe we ons ego ontmaskeren en hoe we onze wolken elimineren, 
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ontvankelijk kunnen worden en ons open opstellen. Hoe het proces van acceptatie met betrekking tot 
onze onwaarheden, onze illusies, werkt en hoe we een open werkelijkheid ervaren. 

De co-schepper
Van de projecten die we met ons my eyes team hebben gedaan, hebben we geleerd dat er verschillende 
elementen inzitten die steeds terugkeren. 

Bedrijven, organisaties en individuen zijn op zoek naar nieuwe richtingen, meestal omdat ze ont-
dekken dat de oude traditionele manier niet meer werkt. Bovendien voelen ze een drang om samen 
te werken met anderen. Want ze realiseren zich dat ze het probleem niet in hun eentje kunnen op-
lossen. Het is interessant om te zien hoe mensen nieuwe samenwerkingen aangaan. Een reden kan 
zijn dat we in eerdere stadia van ons leven zoveel rotzooi hebben verzameld dat we door de bomen 
het bos niet meer zien. We realiseren ons vaak niet dat we in competitieve kringetjes lopen. Een 
andere reden is dat steeds meer mensen zich ervan bewust worden dat ze in hun eentje het verschil 
niet kunnen maken. Het is hoe dan ook een groeiproces waar meer en meer mensen uitdrukking 
aan willen geven.

Veel mensen die ons benaderen zitten veelal nog in het stadium van de solo-schepper, waardoor het 
voor ons een uitdaging is om nieuwe manieren te vinden die voor hen werken.

In het begin van my eyes waren we ons hier onvoldoende van bewust. We dachten dat diegenen die 
ons vroegen om samenwerkingsprojecten te doen er al helemaal klaar voor waren. Met het ontwik-
kelen van de eerder genoemde my eyes Methodologie kunnen we nu samen met de klant of groep van 
opdrachtgevers duiden waar we staan en waar we aan gaan beginnen.

Dus het gaat niet alleen om het idee en de inspiratie zoals je vast al hebt gemerkt. Het co-creatieve 
scheppingsproces behelst veel meer. Op het moment dat meer mensen in hetzelfde project ontvan-
kelijk zijn en open staan, kan er vooruitgang worden geboekt. Dat is de sleutel in elk project en van-
daaruit kan samenwerking en synchronie bewerkstelligd worden. Het is ook interessant om te zien 
dat verschillende mensen verschillende vaardigheden toevoegen. Het proces verloopt pas echt goed 
als er geen verschil meer is tussen de oorspronkelijke posities van de formele opdrachtgever en op-
drachtnemer, en we allemaal faciliterend naar elkaar worden. Dan ga je het proces van co-schepping 
in en ontstaan er communities waarin delen de sleutel tot samenwerking en communicatie wordt. De 
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baaspositie verdwijnt, het eigenaarschap verdwijnt naar de achtergrond en daarmee ontstaat er ruimte 
voor nieuwe ideeën. 

Ik kan je verzekeren dat dit in de praktijk niet altijd gemakkelijk is, maar ik voel en ervaar ook nog 
steeds dat het zo bedoeld is zoals ik het omschrijf in het gedicht ‘Ontmoeting’. Het is een oproep diep 
van binnen om onvoorwaardelijker te zijn.

Voor mij is het heerlijk om een gelijkwaardig onderdeel van dergelijke projecten te zijn en te zien 
hoe een kleine organisatie als my eyes een groot verschil kan maken. Het is vooral heerlijk omdat ik het 
inmiddels niet meer hoef te doen en ook niet meer doe vanuit de voor mij zo gebruikelijke directieve 
positie die ik in mijn solo-schepper stadium bekleedde.

Het gaat om keuzes
Herinner je je mijn verhaal over de universiteit en innovatie? Ik schreef toen een persoonlijk verhaal 
over het maken van keuzes en over ons vermogen om vrije keuzes te maken. Ik plaatste natuurlijk ook 
vraagtekens bij het überhaupt hebben van een vrije keuze. Laten we er samen diep induiken. Ik begin 
met een verhaaltje dat een vriend mij stuurde. 

De wijze indiaan
Op een avond vertelde een oude wijze Cherokee aan zijn kleinzoon het verhaal over het gevecht bin-
nenin de mens.

Hij zei: ‘Kind, de strijd woedt tussen de twee ‘wolven’ die in ieder van ons leven. De ene heet On-
geluk. Hij staat voor angst, zorgen, boosheid, jaloezie, verdriet, zelfmedelijden en afwijzing.

De andere heet Geluk. Hij is blijdschap, liefde, vriendelijkheid, gulle hand, waarheid en compassie.’
De kleinzoon dacht hier even over na en vroeg zijn grootvader: ‘Welke wolf wint?’
De oude man antwoordde: ‘Degene die je voedt.’

We zien twee fenomenen die met elkaar in verband staan. Volgens de wijze indiaan is het in het leven sim-
pelweg zo dat datgene groeit waar je aandacht aan schenkt. Het is een keuze, waarbij je beïnvloedt of je in 
balans bent of uit balans. Waarbij we zouden kunnen zeggen dat balans ‘Geluk’ is en onbalans ‘Ongeluk’.

Een ander facet in het leven van indianen is het spoorzoeken, dus we gaan de taal van de signalen 
van het leven leren begrijpen en ervaren. Bij ieder signaal mag je weer opnieuw kiezen.
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Mijn leven is in voortdurende verandering in een voortdurend veranderende omgeving en elke ont-
moeting is een ervaring. Elke ontmoeting met mensen of met emoties of zelfs met fysieke pijn, komt 
alleen in mijn bestaan om mezelf uit te nodigen en te ontmoeten op een dieper niveau.

Dit zijn signalen die worden aangeboden door het leven. Deze tekens zijn aanwijzingen voor de te 
volgen weg. Ze geven aan of je in balans bent. Je hoeft alleen de taal van de signalen te leren begrijpen 
en ermee te gaan spelen om je dromen te realiseren en geïnspireerd te worden. 

Er zijn verschillende soorten signalen die onderling met elkaar in verband staan en die betrekking heb-
ben op onze al eerder besproken vier lichamen.

Onze vier energetische lichamen
Laten we de processen van alle vier lichamen op een diepere manier verklaren mede aan de hand van 
illustratie 8. Het hart is het centrum dat verbonden is met alle vier lichamen.

Het proces van ontmoeten is als een steen die in het water valt. De val van de steen zorgt voor rim-
pelingen op het wateroppervlak. Golven van energie en informatie komen van binnenuit en breiden 
zich uit naar buiten. Het is een proces van manifestatie vanuit de binnenkant naar buiten. 

Bij het creatieproces van het leven werkt het evenzo. Van binnenuit op spiritueel niveau is het een 
zeer dunne energie en naar gelang de rimpels uitdijen, kristalliseert de energie aan het eind van het 
proces in een materiële vorm op het moment dat ze de oever raakt. 

Inspiratie is een pakketje uit de ongeziene wereld dat ons toevalt en ons informeert.

Als het creatieve scheppingsproces in balans verloopt zal de energie zich op een gesynchroniseerde 
wijze zo vertalen dat binnen de kortste keren er een realisatie is.

Als er sprake is van allerlei onbalansen kan het zijn dat er helemaal geen oever bereikt wordt of dat 
er een gedrocht ontstaat dat we helemaal niet wensten.

Spiritueel energetisch lichaam
Op het moment dat ik inspiratie krijg en een duidelijk inzicht heb, stroomt die ervaring door mijn 
spirituele lichaam. Ik mag leren dat ik deze informatie kan vertrouwen. Ik mag mezelf trainen om open 
te staan en ontvankelijk te zijn. Dat is op zich al een enorme wending, omdat het vraagt om weer zo 
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open als een kind te zijn. En eigenlijk alle beperkingen die we opgelegd hebben gekregen en ons heb-
ben aangeleerd weer van ons af te schudden. Ja, naïviteit is een grote kwaliteit.

Waarom is het creatieve scheppingsproces in de praktijk zo complex? Want zelfs als mijn spirituele 
ontvankelijkheid open en mijn visie duidelijk was, kon ik allerlei onbalansen hebben gecreëerd op de 
andere lichaamsniveaus. Dromen en vele inspirationele impulsen worden op vele manieren om zeep 
geholpen. Laten we enkele aspecten van de andere lichamen bekijken die het creatieve scheppingspro-
ces kunnen verstoren.

manifestatie

fysiek

m e n t a a l

spiritueel

e m otioneel

Illustratie 8. Het energetisch proces van manifestatie door inspiratie via het hart.



92

T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

Mentaal energetisch lichaam
Zoals ik al eerder heb uitgelegd, zijn onze gedachten zeer creatief en we kunnen ze voor, maar ook 
tegen ons laten werken.

Als ik beperkingen in mijn overtuigingssysteem aanbreng, zullen deze overtuigingen de natuurlijke 
stroom van het realiseren van mijn dromen blokkeren. Deze beperkingen werken dan als filters en 
daardoor wordt de inspirationele energie als het ware niet meer zuiver doorgegeven.

Soms dacht ik dat ik een droom zou realiseren omdat ik het zo goed voor me zag, maar op een 
verborgen niveau – in het begin merkte ik deze hersenspinsels niet eens – stuurde ik gedachten het 
universum in dat ik eigenlijk niet geloofde dat ik hem waar zou maken. Dit overkwam me meerdere 
malen bij het schrijven van mijn boek in het Engels. De inspiratie kwam veelal in het Engels. Mijn her-
senspinsels vertelden mij, vanwege mijn studieverleden dat het boek er dan niet zou kunnen komen. 
Dat vertaalde zich dan weer in emoties dat ik mij onmachtig voelde. En omdat ik onmacht eerst als 
onwenselijk beschouwde, ging ik me verzetten en werd ik moe en stopte dan maar weer met schrij-
ven. Dus er lag geen boek op de kant van de oever. Diep van binnen dacht ik dat het een onmogelijke 
opgave was. Ik moest deze gedachten eerst onder ogen zien en ze transformeren in de uitdaging van 
een nieuw avontuur. Mezelf gewoon overgeven aan de inspiratie en erop vertrouwen dat er later wel 
een oplossing of hulp zou komen. Toen ik de inspiratie dus volledig verwelkomde en ik de hersenspin-
sels elimineerde en mijn emoties begreep – zoals bij onmacht maar gewoon met de stroom meegaan 
in plaats van me te verzetten – ontstond er een manuscript en ontmoette ik de beste mensen om mij 
verder te helpen bij het redigeren. Mijn hoofd ging zonder problemen in het Engels denken en het 
schrijven werd inderdaad een prachtig avontuur.

Als ervaringen uit het verleden als een traumatische imprint in ons onderbewustzijn zijn verankerd, 
zullen we die ervaringen steeds weer creëren en herleven in plaats van te realiseren wat de inspiratie als 
cadeau beoogt. Dan is het niet onze eigen wil die van belang is, maar de overgave aan de aangeboden 
vrije wil, zodat we op één lijn komen met de ontvangen uitnodiging. In mijn geval begreep ik dat het 
onder andere te maken had met de strijd die ik tijdens mijn middelbare schooltijd ondervond om me 
vooral in grammaticaal correct Engels uit te drukken. Als de proefwerken werden teruggeven, was er 
altijd die leraar die zei: ‘En nu dan Alfred… weer een onvoldoende, je zult het nooit leren.’

Om nog een voorbeeld te geven: wanneer je denkt dat het volgen van en het luisteren naar je hart 
voor ‘softies’ is, zal het moeilijk worden om inspiratie te ontvangen en erop te vertrouwen.
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Wanneer je gelooft dat dromen bedrog zijn, zal je leven een leugen worden.
Wanneer we zouden geloven dat alleen vogels vliegen, konden vliegtuigen niet bestaan. Als we 

denken dat een maatschappij alleen vooruitgang kan boeken door het uitgangsprincipe van schaarste 
te hanteren in plaats van overvloed, zullen we veel schaarste, veel concurrentie en stress ontmoeten.

Ik kan hier nog duizenden voorbeelden geven van wat er gebeurt als blokkades zich in bijvoorbeeld 
ons emotionele- of mentale lichaam nestelen.

Ga gewoon eens op zoek naar je eigen drempels en blokkades. Het is zeer nuttig daarvoor cursussen 
te volgen of om hulp te vragen. Met de hulp van anderen kun je jezelf minder voor de gek houden. 
Niets is zo vilein en arrogant als het ego-gedomineerde brein dat alleen maar probeert je gevangen te 
houden in je bekende patronen.

In hoofdstuk 4 heb ik uitgelegd hoe schadelijk veel van onze maatschappelijke systemen en beper-
kingen voor de ontwikkeling van ons wezen kunnen zijn. De stap naar het onbekende brengt onze-
kerheid met zich mee. En vaak durven mensen die stap dus niet te zetten en blijven ze vasthouden aan 
het bekende. In de praktijk betekent dit een enorme beperking om op het niveau van solo-creatie te 
komen en een nog grotere beperking om tot co-creatie te komen. 

Emotioneel energetisch lichaam
Als ik emoties ervaar, mag ik die op een natuurlijke manier over me laten komen. Dus als ik het gevoel 
heb dat ik moe ben, is de uitnodiging om te rusten. Maar omdat ik heb geleerd dat rusten overdag 
verkeerd is, kan mijn onnatuurlijke reactie zijn om nog harder te gaan werken. Sommige mensen kun-
nen zichzelf zo uitputten door niet naar de signalen te luisteren, dat ze een burn-out krijgen. Toen ik 
me bij het schrijven van dit boek onmachtig voelde, liet ik het maar gewoon gebeuren en begon te 
schrijven zonder nog controle te willen uitoefenen over mijn grammaticale gebreken.

Ook wanneer we onrustig zijn, mogen we hier volop uiting aan geven. Word lekker actief en zoek 
je grenzen op, zelfs als anderen je ‘gek’ vinden. 

Maar als we geleerd hebben dat het niet goed is om ongedurig te zijn en we dus de impulsen ne-
geren, wordt onze onbalans alleen maar groter. Wat regelmatig gebeurt is dat kinderen die ongedurig 
zijn gevraagd wordt rustig te zijn en als ze bijvoorbeeld even overdag op de bank hangen krijgen ze de 
venijnige prikkels van ‘heb je niets beters te doen’.

Omdat een individu emoties niet als uitnodigingen ziet en andere mensen er ook niet eenduidig 
mee om kunnen gaan, verandert de onbalans in een vulkaan die op een gegeven moment ontploft, of 
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we onderdrukken ons gevoel met medicijnen, een tijdelijke doch niet een duurzame oplossing. Hier 
kun je ook gemakkelijk de parallel trekken naar het maatschappelijke leven, waar ook zoveel niet duur-
zame kunstgrepen worden toegepast. Het ene systeem is er weer om het andere af te dekken en ga zo 
maar door. Een labyrint van illusies. 

Dus als we een emotie ervaren en om een reden uit het verleden hem als negatief definiëren, dan 
zullen we proberen deze emotie te negeren of te vermijden. Hij duikt echter alleen maar op in ons 
leven om een onbalans te herstellen. We herstellen iets niet door het te negeren. De onbalans raakt 
zelfs meer in onbalans. Ons creatieve scheppingsproces zal verstoord blijven tot het moment dat we het 
evenwicht herstellen. Marinus Knoope verklaart in zijn helder ingerichte naslagwerk De Ontknooping 
een totaal van 252 emoties die bij elkaar horen in een samenhangend dynamisch systeem. Als we dus 
op een natuurlijke wijze alle emoties laten komen en gaan, kan de creatieve kracht zeer groot worden. 
De energie die van binnenuit via inspiratie startte, kan met grote innerlijke rust en tegelijkertijd grote 
vreugde op een wonderbaarlijke wijze de oever bereiken. De energie neemt een steeds duidelijkere 
vorm aan van dat wat in de inspiratie verborgen lag. Het zaadje is ontkiemd en begint te groeien. 
Magisch! 

Fysiek energetisch lichaam
Als ik veel van mijn mentale en emotionele onbalansen negeer, zal mijn fysieke lichaam niet in staat 
zijn om de oorspronkelijke inspiratie te manifesteren. Noch kan het universum de manifestatie mate-
rialiseren zoals deze bedoeld is, want alles hangt met elkaar samen. Mijn fysieke lichaam kan zelfs ziek 
worden door alle onbalansen. Allerlei ziekten kunnen je overkomen en het zijn allemaal signalen om 
het evenwicht te herstellen en ook om je voor te bereiden op een volgende sprong in het leven. Ik zal 
hier dieper op ingaan in hoofdstuk 8.

Ik wil ook verwijzen naar de Belgische auteur Christiane Beerlandt die een aantal bijzondere na-
slagwerken en boeken over de diepere betekenis van onbalansen heeft geschreven. In haar omvangrijke 
boeken en naslagwerken gaat ze in op dieperliggende oorzaken van ziekten, maar geeft ze ook voor-
beelden van allerlei gebeurtenissen en ontmoetingen die je in je leven tegenkomt. Daarbij is het geen 
toeval om bijvoorbeeld net de juiste personen tegen het lijf te lopen die je helpen bij het redigeren 
en uitgeven van een boek. Zo is het ook zo dat als er veel onbalans is, er tijdens projecten en in het 
leven veel gebeurtenissen en ontmoetingen zijn die je daarover informeren. Maar we hebben ook hier 
de neiging om bepaalde gebeurtenissen als goed en andere als fout te benoemen. We missen dan de 
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diepere signalen die op ons pad verschijnen. Zo vaak komt de oorspronkelijke inspiratie dan niet meer 
uit de verf. We verdwalen op het water en de energetische rimpeling haalt de oever niet. Het licht van 
ons inspirationele bootje dooft en soms gaat de kaars helemaal uit.

Zoals eerder gezegd draait alles in het leven om het maken van keuzes. Onbalans zegt iets over een 
keuze die ik niet gemaakt heb of die ik nog zou mogen maken. Het leven is zo mooi georganiseerd 
en ik weet en accepteer nu dat ik de enige ben die verantwoordelijk is. Dit betekent dus ook dat ik 
me niet met het leven van anderen hoef te bemoeien, behalve als ze me daartoe uitnodigen! En zelfs 
dan heb ik de keuze, want als ik vanuit mijn hart de verbinding niet voel, dan is de keuze van mijn 
hart om het langs me heen te laten gaan. Ik geef hier alleen aan wat ík geleerd en veelvuldig op allerlei 
manieren ervaren heb en hoe de route van het creatieproces verloopt.

Ja, er zijn lessen te leren. Ik vertel mijn verhalen. Maar kun je leren als het niet je eigen ervaring 
betreft? Want iedereen heeft vooral het recht om zelf te ervaren. Ik geef je een voorbeeld.

Het verhaal van de rups en de vlinder
Een ondernemer die hard werkte en die leefde volgens het principe ‘tijd is geld’ observeerde de natuur. 
Hij nam waar hoe een aantal cocons zich verpopte. Ze hingen aan takken van een paar bomen in de 
zon en één cocon was net bezig open te gaan. De ondernemer volgde het hele proces, hij wist dat zich 
binnenin een rups tot vlinder transformeerde. Hij keek en keek en op een bepaald moment dacht hij 
het proces te versnellen door te helpen met het openen van de cocon. Hij haalde de cocon los van de 
tak en opende die met een pincet. De vlinder viel uit de cocon op tafel. De ondernemer wachtte en 
wachtte, want hij wilde de vlinder zien vliegen. Toen hij om zich heen keek, zag hij vlinders vliegen 
die zichzelf uit hun cocon bevrijd hadden. Alleen de vlinder die hij had geholpen, vloog niet. Deze 
vlinder op de tafel ging dood.

De ondernemer was erg bedroefd, omdat hij dacht dat hij juist geholpen had. Het kostte hem enige 
tijd om dit te begrijpen en ervan te leren.

De vlinder kon niet vliegen omdat hij op weg naar zijn transformatie de strijd om het leven waarin 
hij tot het uiterste moest gaan, gemist had. Om te kunnen vliegen had hij de fijnvertakte aderen in 
zijn vleugels moeten oppompen met vloeistof, zodat de vleugels zich kunnen spreiden en drogen in 
de zon en de wind. Alleen op deze manier kon de rups vlinder worden. En dat proces - de geboorte 
of transformatie - was door de ondernemer onderbroken.
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Wat de ondernemer ook geleerd had, was dat hij alleen gehandeld had uit ongeduld en niet om 
de vlinder te helpen. Tijd was geld en door zijn eigen onbalans had hij de situatie willen beïnvloeden.
 
Als al mijn lichamen in balans zijn, creëer ik mijn leven vanuit de kern van mijn hart. Dan ontvang ik 
inspiratie en voel ik verbinding met de scheppingskrachten Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie die 
ik met anderen deel en door de signalen te volgen, kan ik groeien in gewaarzijn.

Ja, en dit creatieve scheppingsproces is het echte leven. En het is echt anders dan wat we meestal 
tegenkomen in de samenleving, waar we denken dat we zoals anderen moeten leven en ons aan ande-
ren moeten conformeren.

In verschillende stadia ben ik gestopt om me aan anderen te conformeren en mijn leven is mooi en 
ik geniet er ten volle van. Ik voel me nog steeds uitgenodigd om te groeien, om steeds weer nieuwe 
groeiringen aan mijn levensboom toe te voegen.

Persoonlijke voorbeelden
Tijdens mijn leven heb ik veel muren in mijn energetisch mentale lichaam gebouwd. Ik kan je zeggen 
dat ik lang dacht dat ik moest uitvinden wat juist en wat goed was. Ik kon het antwoord niet vinden. 
Ik was denk ik op zoek naar een uniforme waarheid. Maar zolang ik naar antwoorden buiten mezelf 
zocht, kon ik ze niet vinden. Want iedere keer was er weer een ander die dan weer dit en dan weer dat 
als waarheid betitelde.

Toen ik naar binnen keerde, ontdekte ik dat er slechts één waarheid voor elk moment is en die is 
voor iedere persoon op hetzelfde moment anders. Dat is omdat ieder persoon uniek is en op ieder 
moment op maat geïnformeerd wordt vanuit de Bron, met Liefde en met een Spirituele Intelligentie.

Met andere woorden: het is gewoon een illusie om te zoeken naar de waarheid. 
Ik begrijp nu ook dat ik op zoek ging naar de waarheid omdat ik trots was op wat ik bereikt had 

en anderen wilde overtuigen van mijn waarheid. Op dat moment was mijn leven afwisselend zwart en 
dan weer wit. Het midden, grijs, had ik nog niet ontdekt.

Bovendien ontmoette ik ook andere beperkingen, zoals ons sociaaleconomische systeem, gebaseerd 
op het recht van de sterkste. Ik merkte na een tijd dat dit principe me veel stress bezorgde, omdat ik 
diep van binnen voelde dat het een eindig pad was. 

Een ander voorbeeld was dat ik gewoon niet in staat was te begrijpen dat mijn binnenwereld de 
basis is van alles. Dus dat de buitenwereld een weerspiegeling is van de wijze waarop ik mijn inspiratio-
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nele energie begeleid. Dat hele proces was mij niet duidelijk en daarom reageerde ik regelmatig op die 
buitenwereld. Ik moet zeggen met zeer wisselend resultaat, en hoe dan ook nooit met een duurzaam 
resultaat. Als ik echter inspiratie met passie oppakte, ging het al veel beter, maar kwam ik aanvankelijk 
niet verder dan de geestdriftige overgang van solo-schepper naar co-schepper. 

In sommige gevallen, zoals bij liefdesverdriet of tegenslag in het bedrijfsleven, was ik er echt van over-
tuigd dat het niet aan mij lag en vond ik dat me iets werd aangedaan. Dat het de schuld van anderen was.

Het is een hele reis geweest, en nog steeds, en ik wil al mijn meesters bedanken die me geholpen heb-
ben door deze overtuigingen heen te breken. Ik ben gaan accepteren dat ik deel uitmaak van een situ-
atie, dus dat ik ook op de een of andere manier de co-schepper van die situatie ben. Op het moment 
dat ik kon zien en begrijpen dat het dezelfde kant van de medaille is, kreeg ik gaandeweg meer vat op 
mijn eigen leven. Ik opende nog meer mijn spirituele lichaam, veranderde mijn mentale overtuigings-
systemen en liet me boeien door de emotionele gewaarwordingen en belandde in een fysieke balans 
waar gesynchroniseerde ontmoetingen in het verlengde liggen van de gratis verkregen inspiratie. Ik 
landde weer meer op aarde en diezelfde aarde met al haar scheppingen ging me weer bekoren. En 
daardoor belandde ik niet meer, of veel minder, in situaties die de wijze indiaan als ‘Ongeluk’ beschreef. 

Wanneer je de onbalansen begrijpt en doorbreekt door er licht op te laten schijnen, houden ook 
de bijbehorende manifestaties op. Dat was een magische ervaring.

Dus stel je eens voor hoe dit voor je kan werken. We hoeven alleen maar onze vrije wil te vinden, 
wat betekent dat ons ego verdwijnt en dat wij met groot gewaarzijn verbonden zijn met de Bron, 
Liefde en Spirituele Intelligentie. Het betekent dat inspiratie ons voedt en dat we geduldig mogen 
wachten op de inspiratie die ons toevalt. We hoeven niet meer te proberen om zomaar dingen te ver-
zinnen omdat we denken dat we ze nodig hebben. Nee, er is geen sprake van ‘wensdenken’.

Het is geweldig om op deze wijze vrij te zijn en je te realiseren dat we onze belofte kunnen leven. 
Geen compensatie te hoeven zoeken op welke manier dan ook. Gewoon jezelf ervaren en zijn.

Op het emotionele vlak had ik regelmatig last van teleurstellingen en desillusies. Ik voelde me bijvoor-
beeld vaak gefrustreerd als mensen me niet begrepen, of wanneer ze mijn innerlijke visie niet konden 
delen.

In 2006, toen ik met een aantal mensen samenwerkte aan zijn project, heeft Marinus Knoope me 
enorm geholpen.
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Hij vroeg in de groep van achttien mensen, de helft mannen, de andere helft vrouwen, wie er een 
probleem had met ‘niet goed begrepen worden’. Ik stak evenals een aantal anderen mijn hand op. Ver-
volgens vroeg hij: ‘wie van jullie vertelt er graag?’ Ik had mijn hand nog steeds omhoog. Dus Marinus 
zei: ‘Alfred, als jij graag verhalen vertelt en mensen zouden je onmiddellijk begrijpen, heb je niets meer 
te vertellen.’

Ik bedankte hem voor zijn les. Maar we waren daar om te leren en de nieuwe kennis te integre-
ren en niet alleen om spirituele lessen te ontvangen. Dus Marinus vroeg me om te gaan staan en in 
de groep mijn gefrustreerde emotie te spelen. Hij gaf me zonder dat de anderen daarvan wisten, de 
opdracht om een gehaktbal uit te beelden. Vervolgens verdeelde hij de groep in twee kampen. De ene 
groep moest alleen maar negatief reageren en bijvoorbeeld zeggen dat ik er niets van bakte. Dat het er 
stom uitzag wat ik deed. De anderen moesten me aanmoedigen en zij moesten echt proberen te raden 
wat ik uitbeeldde. Je kunt je voorstellen dat het moeilijk was. Ik ging door allerlei emoties heen. Ik 
voelde me belachelijk. Ik voelde schaamte. Ik werd verlegen. Ik voelde woede. Ik voelde me helemaal 
niet begrepen. En na allerlei pogingen wilde ik er het liefst mee stoppen en ‘mijn theater’ verlaten. Na 
misschien een half uur of langer, begon ik te lachen. Ik zag hoe fanatiek ik bezig was om mijn best te 
doen een gehaktbal uit te beelden en doordat ik om mezelf kon lachen, verdween alle negativiteit, die 
ik uiteraard mezelf had toegedicht.

Door hier nog vaak op andere wijzen mee te spelen, brak een nieuw gevoel van creativiteit door. 
Een groot geschenk dat ik nu regelmatig uitleef. Het is een prachtige techniek waar Marinus ons in 
liet bekwamen en iedere week werden er andere personen uitgenodigd om op het podium te acteren.

Iets soortgelijks, in een ander trainingstraject, speelde zich af in de Verenigde Staten. Ik ontdekte daar 
dat ik problemen had met gezag. Dat ik mijn eigen autoriteit ontkende en daarom in mijn leven vaak 
conflicten met autoriteiten of mensen met autoriteit heb gehad. Ik ervoer dat ik mijn eigen gebrek aan 
gezag spiegelde. Ik bedoel niet mijn gebrek aan autoriteit naar anderen, maar mijn innerlijke autoriteit 
voor mijzelf. Mijn gezag over anderen was een compensatie voor mijn eigen gebrek aan zelfrealisatie.

Interessante informatie als je dat over jezelf ontdekt en het is heel fijn als je die kennis kunt integre-
ren. Ik wilde dit gebrek aan gezag in de buitenwereld compenseren. Maar waar ik mee geconfronteerd 
werd, waren conflicten met autoriteit. Na alleen op dit thema anderhalve dag continu dezelfde oefe-
ning te herhalen, kon ik deze illusie uiteindelijk inzien en in stukken breken. En kon ik een nieuwe 
verbinding met betrekking tot autoriteit integreren. De genoemde oefening ging zeker niet zonder 
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slag of stoot. Ik heb papieren verscheurd, wilde de cursus verlaten, heb anderen gemanipuleerd om mij 
te helpen tegen de onverlaten van leraren die mij onzinnige oefeningen lieten doen. Tsja!

In Brazilië heb ik bij een andere gelegenheid veel geleerd over mijn ego en over mijn innerlijke na-
tuurlijke zelf. In een van de sessies was ik aan het ‘praten’ met mijn vader. Natuurlijk was mijn vader er 
niet, maar het was net of hij er wel was. Alsof er geen tijd en ruimte bestonden. In een seance wisselden 
we tijdens ons gesprek steeds van rol. Eerst spraken we met elkaar allebei op ego-niveau. Ik was ik en 
hij was hij en als in een film zag ik onze confrontaties en hoe we allebei probeerden om te winnen. Op 
andere momenten kon ik met waardering naar mijn vader kijken, hoe hij zijn eigen verhaal geloofde 
en dan wisselden we van rol en zag hij hoe ik probeerde de strijd te winnen en in míjn verhaal ge-
loofde. Uiteindelijk namen onze innerlijk stemmen het gesprek over door beiden op niveau van onze 
innerlijk natuurlijke zelven met elkaar te communiceren. De wederzijdse liefde en de spirituele ver-
binding waren zo diep dat ik me herinner dat ik na deze ervaring een dag in stilte heb doorgebracht. 
Ik had nog niet eerder zo’n intense uitwisseling van liefde meegemaakt.

Ik doorbrak op dat moment de illusie dat ik liefde van iemand anders nodig had om me goed te 
voelen en dat ik bewonderd wilde worden om mijn eigen leven te kunnen inrichten. Op het moment 
dat ik deze verslavende vorm van aandacht verlangen en waardering willen krijgen los kon laten - want 
het is een onwaarachtige versie van liefde - kon ik langere tijd alleen blijven en ervan genieten. En pas 
toen ik kon genieten van het alleen zijn, kon ik werkelijke liefde voor anderen voelen.

Want je kunt pas alleen zijn als je genoeg aan jezelf hebt en vanuit die vrije keuze ontstaat er ruimte 
om anderen zichzelf te laten zijn. Het voelde alsof ik een bron werd en het gevoel geïnspireerd te zijn, 
van een andere dimensie kwam.

Op een gegeven moment kreeg ik door een van mijn leermeesters in Nederland een heel simpele oe-
fening aangereikt. Iedere keer dat ik een dwingende gedachte voelde, zoals bijvoorbeeld ‘iets te moeten 
doen’, moest ik onmiddellijk stoppen het te doen. Hij vroeg me deze oefening tien dagen vol te houden.

De reden voor deze opdracht was zoals hij zei: ‘Je brein heeft een te sterke eigen wil.’ Ik dacht dat 
het eenvoudig zou zijn om de opdracht uit te voeren. De eerste avond voelde het als vakantie en ik 
viel rustig in slaap. De volgende ochtend was mijn eerste gedachte: ‘Ik moet mijn bed uit’. Ik herin-
nerde me de opdracht, dus bleef ik in bed, de hele dag en de dagen erna. In eerste instantie dacht ik dat 
ik anderen, mijn zakenpartners of mijn kinderen over deze ervaring moest vertellen. Maar omdat in 
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die gedachte het woordje ‘moest’ voorkwam, kon ik dat niet doen. Mijn baard groeide, de afwas bleef 
staan, mijn vriezer raakte leeg en langzaam raakte ik in paniek. Ik werd meer en meer gewaar dat dit 
het moeilijkste was dat ik ooit in mijn leven had gedaan.

Na ongeveer vijf dagen voelde ik me als een holbewoner en ik ervoer een groot gevoel van paniek, 
omdat ik de controle kwijtraakte. Ook daar mocht ik mezelf uitnodigen er doorheen te gaan en na 
nog een aantal dagen werd ik rustiger en rustiger en maakte het me allemaal niets meer uit. Dat ge-
voel was zo geweldig dat ik er na acht dagen van begon te houden en op dag tien stond ik weer vol 
vertrouwen in het leven. Alles was zo anders en ik was zoveel beter in staat om mijn hersenspinsels 
te zien en ze te onderscheiden van mijn innerlijke stem. Ik begon die stem te horen en mijn hart te 
voelen. Geweldig!

In Duitsland had ik een diepe ervaring op barokmuziek. In grote cirkels van honderden mensen bewo-
gen we ons met kleine danspassen hand in hand op het ritme van de muziek. Op een gegeven moment 
voelde ik de muziek met mijn hart en ik begon te huilen. Ik was één met de muziek, de muziek en ik 
waren één. Ik bleef huilen van extase en ontlading tegelijkertijd, tot ik helemaal leeg was en me reali-
seerde dat mijn brein nu mijn hart begon te volgen. In het verleden was dat meestal andersom, moest 
mijn hart mijn gedachten volgen en kon ik mijn hart niet voelen, waardoor ik vaak het moment miste. 
Deze danservaring raakte me vol in mijn hart en zelfs terwijl ik dit schrijf, in de zon op een 2300 meter 
hoge berg in het Franse Briançon, voel ik weer de dankbaarheid, krijg ik opnieuw tranen in mijn ogen 
en is mijn hart vol van vreugde.

In een reeks van jaren bestudeerde ik de meeste van mijn fysieke onbalansen uit het verleden, zoals 
mijn meningitis, de bijna-doodervaring, mijn longontsteking, mijn bedplassen, enzovoorts. Ze gaven 
me inzicht in mijn staat van zijn in het verleden. Een aantal van deze signalen op mijn pad overkwamen 
me op zeer jonge leeftijd, en ik zie nu dat ze wat ik mocht leren in het leven vertegenwoordigden. 
Ik kwam erachter dat ze allemaal duidden op eigenliefde, dat ik meer van mezelf mocht leren hou-
den, aardiger en toleranter voor mezelf mocht worden, opdat ik leerde voelen, mijn emoties leerde 
accepteren, dat ik zelfstandigheid verdiende om een nieuwe levensboom te kunnen planten, leerde 
vertrouwen op mijn innerlijke stem, trots kon zijn en op een ontspannen manier één kon worden met 
de stroom van het leven, zonder schaamte of schuldgevoel.

Er moest heel wat werk verzet worden in mijn innerlijke wereld en ik deed het met overgave. Ik 
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had nog nooit zo hard gewerkt, maar ik begon het leuk te vinden. Een hele verandering, nadat ik mijn 
hele leven zo gefocust was geweest op de (zakelijke) buitenwereld.

Het is essentieel dat we onbalansen niet als ongewenst zien. We mogen leren om ze te zien als natuur-
lijke situaties. Boodschappers van het leven die ons helpen naar het volgende niveau te komen. Als we 
op onbalans stuiten en we proberen die te bestrijden in plaats van te zien als een verborgen cadeautje, 
zullen we met veel meer lijden geconfronteerd worden.

Deze elementen komen mensen in zowel de privésfeer als beroepsmatig tegen omdat het zo moeilijk 
is ons gewaar te zijn van dit alles. Wij of anderen proberen ons leven te reguleren door allerlei syste-
men te construeren die ons leven vervolgens bepalen of zelfs overheersen. Wanneer we het gebied van 
solo-creatie verlaten en het domein van co-creatie betreden, kan dit veranderen. Maar zonder een per-
soonlijke verandering wordt co-creatie een onmogelijkheid. Naar alle waarschijnlijk valt de persoon 
terug op het vertrouwde niveau van de solo-schepper. Soms als een dader en soms als een slachtoffer 
van het leven.

Op één lijn
Zie hoe de schoonheid van het leven zich manifesteert als we het leven verwelkomen en aan acceptatie 
en balans werken. Als we meer en meer op één lijn komen met de inspiratie in ons leven en we alle 
uitnodigingen weten te waarderen, ontvouwt het creatieve scheppingsproces zich op een natuurlijke 
manier.

De praktijk echter is dat we vaak onze focus verliezen en de verbinding verbreken. Dus wat gebeurt 
er als we in het dagelijks leven niet luisteren naar onze innerlijke stem en we de aanwijzingen van onze 
ziel negeren? Dan raken we in onbalans.

Op één lijn of niet
Als alle stappen volledig op één lijn zitten, zal het resultaat zijn dat wij onze belofte van het leven leven. 
Waarbij elk volgend moment een avontuur is dat we onvoorwaardelijk aangaan. Zoals een kind naar 
de wereld kijkt, vol verwondering.

Als we op één lijn zitten, volledig in balans zijn, horen we de innerlijke stem en zien we de inner-
lijke visie. Dan worden we ten volle begeleid in alle stadia van het creatieve scheppingsproces. Onze 
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lichamen werken alleen dan voluit om de informatie te ontvangen en te transformeren en de mani-
festatie komt eenvoudig tot ons.

Illustratie 9. Het creatieve scheppingsproces.
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Wanneer we in een proces van ontkenning en strijd belanden, herhalen we steeds dezelfde situaties. 
Dat is het zogenaamde drama van het leven. En op een bepaald moment verergert de onbalans zelfs.

Je wordt dan een gevangene van je eigen creaties. Het is een gesloten systeem omdat je in feite de 
vrije doorgang van energie blokkeert. Het is vergrendeld vanwege mijn eigen wilskracht, die niet in 
overeenstemming is met de vrije wil en losgekoppeld is van de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie.

Illustratie 10. Het creatieve scheppingsproces in een gesloten systeem.

De enige manier om uit de cirkel van gesloten systemen te komen is om het te verwelkomen en een 
proces van acceptatie te doorlopen. Dit proces van acceptatie en aanvaarding wordt als volgt weerge-
geven:

•	 Verwelkom de situatie en zie het onder ogen; 
•	 Verken en accepteer het als je eigen creatie;
•	 Omarm het;
•	 Wees dankbaar over de kwaliteit van het signaal;
•	 Loslaten, het cadeau ontvangen en de open werkelijkheid betreden.
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Ik zal in hoofdstuk 8 dieper op dit proces van aanvaarding ingaan en dan de volledige samenhang 
weergeven tot het proces van openheid en groei en het proces van vergeving. De uitkomst is dat ik 
mijn wil overgeef en onderdeel word van de bedoeling van het Leven.

Dualiteit en non-dualiteit 
Om uit de cirkel van de gesloten systemen te stappen en de open werkelijkheid binnen te gaan, wil ik 
nog iets uitleggen over dualiteit en non-dualiteit.

Zie de schoonheid van dualiteit. Het is een noodzakelijke vorm om te reizen als de sneeuwvlok-
ken, komend uit water en terugkerend naar water. Deze reis is alleen mogelijk vanwege de dualiteiten 
in onze wereld.

Vanuit het ene oogpunt is er alleen water. En van de andere kant is er een dualistische wereld met 
twee verschillende kanten van dezelfde medaille, omdat ze de overgang mogelijk maken. Dus als je de 
aanwezigheid van dualiteit onderdrukt, kun je de natuurlijke manier van de transitie blokkeren.

Uiteindelijk keert alles terug naar één punt in het midden zoals water weer terugkeert naar de Bron: 
non-dualiteit. Dit betekent dat wij als mensen het creatiefst zijn wanneer we tegelijkertijd gecentreerd 
blijven in ons innerlijke zelf en spelen met de aanwezigheid van de dualiteit. Dit betekent ook dat we 
kunnen vertrouwen op dit mechanisme van dualiteit net zoals we gebruikmaken van de kennis van de 
luchtmoleculen voor het vliegen van het vliegtuig. Wees één met de Bron, Liefde en Spirituele Intel-
ligentie en wees tegelijkertijd de voortdurende verandering, zoals de constante bewegingen aan de 
oppervlakte van het leven als rimpelingen op het water door de gevallen steen. 

Het punt van non-dualiteit ervaar je wanneer je de waarnemer bent en het waargenomene dat zichzelf 
waarneemt en tegelijkertijd ziet hoe aan de oppervlakte van het leven er allerlei soorten bewegingen 
plaatsvinden, en daarvan geniet en er onvoorwaardelijk gebruik van maakt.

Zoals de oceaan golven produceert aan de oppervlakte, is het water in de diepte van de oceaan stil. 
Dus je kunt stil zijn op elk moment en nog steeds alle beweging aan de oppervlakte zien en er volledig 
deel van uitmaken. De oppervlakte is als een orkest dat muziek in alle stijlen en kleuren speelt, en in 
de diepte van het water speelt het orkest stilte.

Ik oefen deze manier van gewaarzijn elke dag. Soms door gerichte meditatie, maar meer en meer 
wordt alles in mijn leven meditatie.
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In mijn ervaring is het verbazingwekkend hoe snel een bepaalde situatie kan veranderen op het mo-
ment dat ik gecentreerd ben. De nieuwe situatie dient zich aan en er lijkt een wonder te gebeuren. In 
werkelijkheid heb ik alleen de deur geopend en onbalansen weggenomen. Een poort naar een open 
werkelijkheid opent zich. Vaak ervaren my eyes collega’s en ik deze magische verschuivingen. Er ont-
staat een nieuwe ruimte om nieuwe inspiratie te ontvangen, nieuwe geschenken van het leven, om naar 
een volgend moment van creativiteit te gaan. Zo kan het zijn dat vastgelopen co-creaties ineens weer 
nieuw leven ingeblazen krijgen. Als je bijvoorbeeld bedenkt dat bij een duurzaamheidsproject, grote 
landelijke partijen betrokken kunnen zijn, zowel ondernemers, provincies, overheid, natuurorganisaties 
en zo meer, dan kun je wel bedenken dat het water soms snel en dan weer langzaam stroomt. Het is 
een enerverende dynamiek om daar facilitair aan te mogen zijn en als katalysator te mogen opereren.

Open werkelijkheid of gesloten systemen
Het prachtige geschenk van het leven is, dat zelfs als we zijn losgekoppeld van de Bron, Liefde en Spi-
rituele Intelligentie, onze ziel berichten stuurt. De signalen zoals ik ze hiervoor noemde. Het zielsdeel 
is namelijk nooit losgekoppeld. Ook als we het ons niet gewaar zijn, betekent het nog niet dat het niet 
waar is. Net zoals de zon er altijd is, ook al zien we haar achter de wolken niet. En wanneer er geen 
wolken zijn en ik de zon niet zie, zal ik de maan zien. De maan verlicht door de zon. Zijn we niet al-
lemaal verlicht door de zon?

Onze ziel probeert altijd om ons de signalen te laten oppikken. Alleen door mijn eigen wil zorgt 
mijn ego voor wolken en duisternis. Ik ben degene die het verschil maakt. Op elk moment dat ik an-
ders kies, wordt het licht zichtbaar.

Het is mijn keuze aangesloten te zijn op mijn innerlijke waarheid en de open werkelijkheid te vie-
ren die voert naar een pad van oneindige groei van gewaarzijn. 

Het is ook mijn keuze om opgesloten te blijven in tijd en ruimte en met de illusies geconfronteerd 
te worden die leiden naar vernauwing van het gewaarzijn.

Laten we een voorbeeld uit de natuur nemen. Een boom sterft niet in de winter. Het leven gaat naar 
de wortels om zich voor te bereiden op het volgende seizoen van bloesem en fruit. Wij mensen kijken 
naar de buitenkant en zien alleen de rijkdom van de vruchten. We zien niet wat er gaande is onder de 
oppervlakte. Er is geen fruit zonder een in de aarde gewortelde boom die zich sterkt in de rust van 
het winterseizoen.
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Zo kijken we ook buiten ons zelf en proberen te achterhalen wat er mis ging, wie er de schuld van 
was, wat er in een bepaalde situatie kan worden veranderd, wat er mis is met mensen.

We vergeten dat al deze vragen eenvoudigweg rimpels op het oppervlak van het water zijn, ver-
oorzaakt door onze eigen daden, door onze eigen woorden en door onze eigen gedachten. Wij gooien 
stenen in het prachtige proces van de schepping en veroorzaken vele tegengestelde bewegingen. Nie-
mand anders doet het.

Leven in het heden, in het nu, dat is de enige werkelijkheid die maakt dat alles prima is en dat we 
verantwoordelijkheid nemen voor ons eigen leven. In het hier en nu veroordelen we anderen niet. We 
accepteren en aanvaarden hen zoals ze zijn en stellen hen in staat om van hun eigen ervaringen te le-
ren. We houden van ze in de stappen die zij in hun leven proberen te maken en we ondersteunen hen. 

Wanneer we leven in deze open werkelijkheid zitten we niet meer gevangen in het web van actie 
en reactie, van goed en kwaad. We zijn het water. We zijn mooie, verlichte wezens.

In de volgende opsomming zie je de verschillende uitkomsten en domeinen als we gevangen zitten in 
het gesloten systeem of als we in het proces van acceptatie en aanvaarding zijn, en opener en beschik-
baarder zijn.

Gesloten systemen:
•	 Verwachtingen/wensen 
•	 Scheiding
•	 Disharmonie
•	 Dienaar van de strijd
•	 Losgekoppeld
•	 Voortdurend denken
•	 Reactief en controle
•	 Schaarste denken
•	 Veroordelend
•	 Ongeduldig
•	 Ingewikkeld
•	 Verloren voelen
•	 Duisternis

Open werkelijkheid:
•	 Weten/geen verlangens
•	 Eenheid
•	 Harmonie
•	 Dienaar van de liefde
•	 Verbonden
•	 Gevoelsmatig
•	 Creatief en vertrouwen
•	 Overvloed
•	 Onbevooroordeeld
•	 Geduldig
•	 Eenvoudig
•	 Thuis voelen
•	 Vol licht
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Kun je de verschillen in je eigen leven zien? Leven in de open werkelijkheid en het vertrouwen en ge-
duld hebben om te wachten op nieuwe inspiratie is prachtig. Ontvankelijk worden, je eigen wilskracht 
over geven en beschikbaar zijn voor wat het leven van je vraagt, dat is wat je wilt bereiken.

Illustratie 11. Het creatieve scheppingsproces in een open werkelijkheid.

Mijn reis en onze reis bij my eyes gaat over transformaties. Bij projecten waar verschillende community 
benaderingen tot leven komen, zijn al deze aspecten van cruciaal belang voor hoe iedereen ermee omgaat. 
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Het is het begrijpen van het creatieve scheppingsproces, je gewaar zijn van de conflicterende krach-
ten, het werken met de ETI-aspecten, essentie, transparantie en identiteit, en het toevoegen van ge-
waarzijn door je licht erop te laten schijnen, om de domeinen in de vergrendelde systemen te trans-
formeren van gesloten naar open waarden. Op het moment dat iedereen op deze manier werkt, zal elk 
project van een droom naar werkelijkheid groeien. De droom en het gevoel hem met anderen waar te 
maken, maakt ons tot co-scheppers.

Universeel model van manifestatie

Vanuit mijn oogpunt
Ik ben in staat geweest om veel transities te maken. Oude axioma’s kon ik laten vallen en nieuwe adop-
teren en zo creëerde ik de parameter om een co-schepper te worden.

Dit betekende ook dat ik steeds beter mijn capaciteiten begon te herkennen. Ik ben een visionair, ik 
vertel mijn verhaal en ik inspireer andere mensen. Ik werk met mensen met andere talenten en samen 
vormen we een team co-creatieve professionals, waarbij de som van de talenten een netwerk vormt 
waar iedereen kan groeien.

Hetzelfde geldt voor onze klanten die op zoek zijn naar nieuwe inzichten. Zij worden meer en 
meer betrokken bij alle aspecten van dezelfde groei en op deze manier wordt er een nieuw landschap 
gevormd. Net zoals alle sneeuwvlokken samen een wit landschap vormen.

Ik weet nu dat ik de co-schepper van alle manifestaties in mijn leven ben omdat ik onderdeel ben 
van al deze situaties. Het gaat over mijn keuzes tussen twee benaderingen en twee wegen: het creëren 
van mijn leven door een oneindigheid aan impulsen via een open werkelijkheid. Of het creëren van 
mijn leven met de gevolgen van het gesloten systeem. 

De eerste weg zou ik ‘Hemel’ kunnen noemen, de tweede ‘Hel’. Vanuit het perspectief van de Bron, 
Liefde en Spirituele Intelligentie bestaat de hel niet. Vanuit het perspectief van een gesloten systeem 
bestaat hij wel. Ziehier de illusie.
Het betekent een enorm verschil voor mij om op één lijn met de Bron, Liefde en Spirituele Intelli-
gentie te zijn. In het proces van acceptatie en aanvaarding bereik ik door middel van transparantie een 
ander niveau van verbondenheid, en mijn drijfveren worden duidelijker.

Regelmatig heb ik in mijn leven deze inzichten de rug toegekeerd en wilde ik het met mijn eigen 
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wilskracht op mijn manier doen. Deze verstoringen veroorzaakten rimpels op het oppervlak van het 
water. Op het moment dat ik in een proces van acceptatie ben, zullen die stoppen. Bij een co-creatie 
heeft niemand meer de leiding. Dus de enige manier om een project in beweging te houden en te 
laten groeien, is door het proces van transformatie. Ik heb ervaren dat projecten soms stoppen, of in 
handen blijven van slechts één eigenaar en er niets verandert, of na een tijdje maakt iedereen een stap 
in de richting van een open werkelijkheid waarbij alles in beweging komt. Het is magisch hoe deze 
groei van gewaarzijn werkt.

Luisteren naar de signalen leidt me naar de goede weg of beter gezegd schept evenwicht en zal me 
met nieuwe inspiratie voeden.

Het is zo mooi om verbonden te zijn. Ik maak me niet eens zorgen over de uiterlijke manifestaties. Ze 
zijn slechts een gevolg van wat ik al weet dat zal gebeuren. De droom is al een realiteit, ik hoef alleen 
maar de muur af te breken die ik zelf bouwde, de wolken en de duisternis te verdrijven, zoals de zon 
de wolken verdrijft doet het licht dat met de duisternis. Eigenlijk voel ik in mijn hart dan dat ik al weet 
hoe iets zal gaan lopen. Een soort weten dat het denken overstijgt.

Ik voel me vaak dankbaar. Schoonheid en rust voeren de boventoon. In deze staat van zijn schreef 
ik dit boek. En als het op momenten niet zo was, wist ik dat ik het was die de obstructies veroorzaakte.

Dus ik begrijp nu dat het allemaal gaat om:
•	 Eenvoud: houd het simpel en sta gewoon open voor inspiratie.
•	 Geduld: gewoon wachten, luisteren en beschikbaar zijn wanneer het moment daar is.
•	 Compassie: voor mezelf, leren door ervaring. Het aanvaarden van anderen, met dien verstande dat 

ze gewoon hun eigen pad volgen. Iedereen is op zoek naar liefde, inspiratie en verbinding.

Ik kan alleen mijn pad laten zien. Ik heb de verantwoordelijkheid voor mijn eigen leven genomen, 
maar hoop jou met mijn stappen te helpen jouw weg en potentieel te zien.
Ik zie een grote verscheidenheid aan mensen en allerlei verschillen tussen mij en andere mensen. Ik 
juich onze verschillen nu zelfs toe, want ik heb geleerd om elkaar op zielsniveau te zien. Ik weet dat 
we allemaal prachtige zielen zijn, op weg naar meer gewaarzijn. Ieder sneeuwvlokje dat valt is uniek 
en is onderweg in volledige vrijheid. Dat het ene sneeuwvlokje zich tegen de ander aan zal bemoeien, 
zien we in de natuur niet gebeuren. Dus…
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Natuurlijk heb ik als mens nog steeds momenten dat ik het vergeet en weer even onderdeel word 
van het oude gesloten systeem. Maar ik werk er elke dag aan om nieuwe transformaties te maken.

Bijvoorbeeld, als ik een oordeel over iemand heb, ook al denk ik het alleen maar, keer ik onmiddellijk 
naar een staat van acceptatie en aanvaarding en vraag met heel mijn hart om vergiffenis door te zeggen: 
‘Sorry, ik zag dit van jou, maar het zegt iets over mijzelf, iets wat ik nog mag leren. Ik vergeef mijzelf.’

In het begin moest ik dit soms wel honderd keer per uur herhalen, er steeds maar weer licht op 
laten schijnen. Maar na een tijdje verdween mijn ego. Zon en licht kwamen er voor in de plaats.

Bij elke interactie met anderen is er een uitwisseling en groei. We geven elkaar de hele tijd pakketjes 
van informatie en cadeautjes. Niets is toevallig. Het leven is intelligent.

Als anderen mij confronteren met disharmoniërende trillingen, en ik verbonden kan blijven met de 
Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie, zullen deze trillingen met grotere kracht terugkeren naar de 
afzender. Ze zullen daarmee geen effect op mij hebben en de ander krijgt een betere kans de spiege-
lingen te zien van het drama dat ze veroorzaken, de illusie van het toneelstuk dat ze zelf schrijven en 
ten tonele brengen.

Daarmee krijgt-ie de mogelijkheid naar binnen te treden en de deur te bereiken die naar buiten 
leidt, weg van de illusie, naar de open werkelijkheid. Ik kan alleen maar aanwezig en meevoelend zijn, 
zonder me in dit proces te mengen. Tot iemand me om hulp vraagt. Maar alleen als mijn innerlijke zelf 
in verbinding is met de innerlijke zelf van de ander kan ik helpen. Anders moet ik het gewoon laten 
gaan.

De afzender ontvangt deze stille feedback en het is mogelijk dat er een verandering zal plaatsvin-
den, zoiets als een zuivering en versterkende trillingen als van een witlicht impuls. Elke gedachte is 
energie en alle energie is licht. Door mijn hart kan ik impulsen van alle vier mijn lichamen naar de 
ander sturen.

De basis is om altijd en overal afgestemd te zijn. Elke zogenaamd conflicterende situatie is slechts 
een uitnodiging tot verbondenheid en het sturen van Liefde.

Dan ben ik als het water en inspireer en besprenkel de ander.

Vanuit een gemeenschappelijk oogpunt
Om deel uit te maken van co-creatie en samen te werken met anderen op een co-scheppende manier 
zal alleen maximaal werken wanneer alle deelnemers de wens en het verlangen hebben om hun intel-
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ligentie en intenties te bundelen. Wanneer ze openstaan en bereid zijn van elkaar te leren en er veel 
ruimte en vertrouwen is.

Alleen dan kunnen we de wereld of wat voor project dan ook zo vorm geven dat het op een maag-
delijke wit sneeuwlandschap gaat lijken.

Als deze basis van gemeenschappelijkheid niet wordt gevonden, zal iedere poging om de stap naar 
co-creatie te maken uitdraaien op een frustratie.

Aan de andere kant, als we het willen proberen en we zien alle uitkomsten als onze eigen ervaring en 
onze eigen verantwoordelijkheid, hoeven we niet te streng voor onszelf of de ander zijn. We kunnen samen 
groeien en leren van gebrekkige inzichten en elkaar uitnodigen om de poort naar ons hart te vinden.

Dit is niet altijd gemakkelijk. Uit de ervaringen van de my eyes Group weten we dat het een mooie 
nieuwe aanpak is en dat het tijd kost om te veranderen en op elkaar afgestemd te raken. Op momenten 
dat een project stopt en de creatieve schepping niet tot uiting komt, blijkt altijd dat het proces van co-
creatie nog niet tot volledige rijping was gekomen. Door het echter steeds weer te blijven proberen, 
zoals een kind dat leert lopen, zullen er mooie vorderingen worden gemaakt. De door my eyes ontwor-
pen community gedreven en gestuurde open innovatie is een geweldige hulp.

Gedeeld collectief eigenaarschap in nieuw ontstane communities op gebied van innovatie te creëren 
en te accepteren, is voor de meeste mensen nog een onontgonnen gebied.

Ik merk wel dat de vraag naar deze nieuwe aanpak groeit, dat door de complexiteit van onze wereld 
meer en meer mensen beseffen dat een nieuwe aanpak nodig is.

In de eerste tweeënhalf jaar moesten we een heleboel leren in de my eyes Group. We moesten ons 
leren aanpassen en onszelf opnieuw uitvinden. De netwerk structuur met co-creatieve professionals 
die het gedachtegoed cultiveren zijn we aan het eind van 2008 gestart en het bleek de juiste stap om 
het avontuur voort te kunnen zetten. Samen bleken we als een katalysator te dienen om richting de 
co-creatie te gaan. Het was een proces dat zowel een enorme investering in onze persoonlijke ontwik-
keling als op financieel vlak betekende. Het was het allemaal waard.

De problemen in de maatschappij worden groter en groter. In sommige opzichten lijkt het alsof er 
geen verandering plaatsvindt. Omdat we alleen maar meer afval produceren, zal het resultaat nog meer 
vuilnis zijn. Zo werkt het nu eenmaal en het is de illusionaire uitkomst van gesloten systemen. Maar 
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zelfs hier is ons universum zo intelligent ingericht, dat wanneer wij dingen alleen maar erger maken, 
de tegenkracht om alles te herstellen op een evenwichtige manier ook zal plaatsvinden.
Het lijkt erop dat de wereld het middelpunt vormt van vele spanningen en veranderingen. We mogen 
ons inzetten om het enorme leed dat ervaren wordt, te verzachten, zodat het minder verwoestend voor 
veel mensen hoeft te zijn. Ik geloof dat we door de nieuwe benadering van communities op basis van 
co-creatie niet alleen zelf veranderen, maar ook anderen uitnodigend aanraken.

Co-creatie in een universeel model van manifestatie
Uiteindelijk gaat het universele model van manifestatie vooral over het proces van het hart, het betre-
den van het domein van de co-schepper.

Ik geloof dat alles met elkaar in verbinding staat. Er is een groeiend gewaarzijn bij mensen over de 
hele wereld. Dat vind ik hoopvol en prachtig. We leven richting onze belofte: ontvankelijk en beschik-
baar worden voor dat wat er in het ALLES is. 

De co-schepper
In dit hoofdstuk geef ik inzichten in het domein van een co-schepper. Het behoeft een open wer-
kelijkheid in plaats van in de gesloten systemen te verblijven en opent de deur naar een co-creatief 
scheppingsproces.

Nieuwe informatie openbaarde zich door de les van de sneeuwvlokken. We ontvangen inspiratie 
en aanwijzingen om op één lijn te blijven met onze manifestaties. Het is van groot belang om verant-
woordelijkheid te nemen voor onze eigen daden en gebruik te maken van het proces van acceptatie 
en aanvaarding:

•	 Verwelkom de situatie en zie het onder ogen; 
•	 Verken en accepteer het als je eigen creatie;
•	 Omarm het;
•	 Wees dankbaar over de kwaliteit van het signaal;
•	 Loslaten, het cadeau ontvangen en de open werkelijkheid betreden.

Dat maakt het mogelijk om opener en meer beschikbaar te zijn. En op deze manier kunnen we het 
leven leven zoals het werkelijk bedoeld is.
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Illustratie 12. Co-schepper in relatie tot vrijheid en onzekerheid.

Co-creatie is een uitnodiging om de stap naar een open werkelijkheid te zetten en co-scheppers te 
worden in nieuwe communities die we samen kunnen bouwen. Net zoals de sneeuwvlokken samen-
werken om een heel landschap te veranderen in een maagdelijk wit landschap.

Hoe zal dit in de praktijk gaan?
Het werken in de my eyes Group en de projecten waar we aan deelnamen heeft me veel geleerd over 
mijzelf. Co-creatie is een grote sprong vanuit het oogpunt van gewaarzijn, een sprong om het creatieve 
scheppingsproces als solo-schepper te verlaten en mee te nemen wat te leren viel en los te laten wat 
we niet meer nodig hebben.

Op de weg naar co-creatie gaat de deur van inspiratie nog verder open. Het creatieve scheppings-
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gewaarzij

n co-                      schepper

solo-                      schepper
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proces is duidelijk, maar zoekt een evenwicht in het delen van alles tussen meer deelnemers. Niemand 
is echt de eigenaar van een project en toch is er vaak nog een discussie wie de klant en wie de op-
drachtnemer is.

De co-schepper handelt veel minder vanuit zijn eigen wilskracht en beweegt meer in een richting 
van samenwerking. Communicatie tussen de deelnemers wordt steeds belangrijker, vooral op het ni-
veau van openheid. Een hoger niveau in het proces van aanvaarding is vereist. Vanwege deze leerpunten 
is er vaak nog een gebrek aan synchroniciteit. Daarom is het belangrijk om met elkaar een goede basis 
van vertrouwen te scheppen. Het gaat allemaal over werken vanuit je hart. Terwijl er nog steeds sprake 
is van een lineaire structuur, worden we meer en meer uitgenodigd om op niet-lineaire manieren 
samen te werken.

Als co-creatieve projecten teveel aspecten van het gedrag van solo-scheppers vertonen, stopt het 
project. Waar we onze intelligentie en onze bronnen delen, kunnen we co-creëren en van elkaar leren 
en dingen laten gebeuren.

Tijdens het proces van co-creatie is het ook belangrijk om de verschillende deelnemers op hun 
verschillende kwaliteiten te erkennen. Iedereen is uniek in het proces en iedereen wordt in zekere zin 
gelijk en is bereid om het beste van zichzelf te delen.

Dit hoofdstuk laat ook een aantal zeer belangrijke vragen onaangeroerd:
•	 Waarom is het universum op deze manier ontworpen?
•	 Waarom zijn we geschapen op een manier dat we nog zoveel moeten leren? Het ziet eruit als een 

onvolmaakte schepping, of is het dat niet?
•	 Hoe zijn we in de positie gekomen waarin we zijn?
•	 Waarom hebben we een vrije wil?
•	 Hoe ben ik, met al mijn lichamen, verbonden met anderen?
•	 Wat is het volgende niveau na het proces van co-creatie?

Zoals ik al in hoofdstuk 3, ‘Verhalen uit mijn leven’ zei, maakte ik begin 2010 mijn voorbereiding voor 
een volgende sprong. Vanaf 2010 ben ik als cultivator aangesloten bij de my eyes Group en ben ik als 
directeur teruggetreden. Het leven nodigde me weer op een diepe manier uit om een nieuwe voorbe-
reiding voor een volgende sprong te maken.

Hoe komt het dan dat zelfs wanneer ik stappen zet in de groei van het gewaarzijn, ik nog steeds niet 
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het punt van een voortdurende harmonie bereikt heb? Wat is deze dualiteit, die zo’n sterke invloed 
heeft?

Ik heb van al mijn ervaringen in het leven geleerd, maar ik mis nog steeds iets. Wat is het? Wat is het 
dat ik niet kan zien, maar waarvan ik in mijn hart voel dat er nog weerstand is?

Ik nodig je uit om in de volgende hoofdstukken samen met mij verder te reizen en de enorme trans-
formatie te ontdekken waar ik sinds enkele jaren aan begonnen ben. Ik zeg niet dat ik alle antwoorden 
voor jullie heb. Wel de antwoorden op mijn vragen. Ik laat je getuige zijn van mijn reis van het hart.
Zoals je je kunt voorstellen, zal het niet stoppen op het niveau van de co-schepper. 
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Hoofdstuk 7

Gedichten:
geïnspireerde antwoorden van het hart

‘Voortdurende acceptatie van elkaar, onszelf en alles wat we tegenkomen, zal ons optillen.’ 

Deze gedichten komen uit mijn hart en ik nodig je uit jouw hart tijdens het lezen te openen.
Ze betreden nieuwe domeinen, waartegen zelfs ik, terwijl ik ze allemaal zelf geschreven heb, bij het 
lezen diverse keren (mentale) weerstand ontmoette.

De gedichten openen inzichten voor de hoofdstukken hierna en zijn belangrijk om deze beter te 
kunnen begrijpen. Ik vraag je nu al om ze straks nogmaals te lezen en te zien of de inhoud ervan je 
op een andere manier raakt. 

Het eerste gedicht was ‘Wees jezelf ’. Het ontstond op een belangrijk moment in mijn leven en mar-
keerde de aanzet tot mijn volgende groeisprong. Ik slingerde de volgende vraag het universum in: ‘wat 
is de essentie van mijn leven’ en vroeg of het antwoord kort kon zijn.

Het antwoord was snel, beknopt en compleet. Op een zondagmorgen, in februari 2004, schreef ik 
vervolgens in een flow het gedicht. Ik was verbaasd over wat me ingegeven werd en het duurde lang 
voor ik het werkelijk begon te begrijpen. En nog steeds ontdek ik er nieuwe lagen in. 

Het begin van het gedicht trof me vanwege de zich herhalende structuur in de eerste twee regels. 
Sommige mensen hebben me zelfs gevraagd om het gedicht daarom te veranderen. Ik heb altijd ge-
weigerd dat te doen, omdat ik voelde dat er een reden voor was.

‘Wees jezelf. Een ieder, wees jezelf ’. Door een opmerking, enkele jaren later, van mijn broer Peter, 
‘dit gedicht gaat over jou’, besefte ik dat het zich inderdaad direct tot mij richtte, maar daarnaast be-
stemd was voor ieder mens. De gebiedende wijs erin maakte mij duidelijk dat het echt bedoeld is als 
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een boodschap aan mij, dat ik hard mocht gaan werken aan mijn eigen transformatie. Daarnaast was 
het een uitnodiging om van mezelf te gaan houden. En een oproep om op zoek te gaan naar de liefde 
in mij. Om de verbinding te vinden. Ik moest ophouden met alle inspanningen die gericht waren op 
de buitenwereld.

Het was een extra impuls om tijd te gaan nemen voor mezelf.
Dank je Peter, voor de spiegel die je mij op dat moment voorhield. Het was het piketpaaltje dat een 

nieuw niveau van verbinding markeerde. 

Het gedicht ‘Ontmoeting’ schreef ik eind 2005 en heb ik gebruikt voor het gedicht ‘Uitnodiging’ dat 
ik later met de andere gedichten in 2009 en 2010 schreef. Ik wil ze graag met je delen en in plaats van 
de chronologische volgorde van ontstaan aan te houden, heb ik welbewust gekozen voor een bepaalde 
volgorde.

Dank je, Angelica voor het matchen van enkele van je prachtige schilderijen met mijn gedichten. 
Een mooi voorbeeld van synchroniciteit in kunstbeleving, zoals ook het verhaal hoe wij tot deze sa-
menwerking zijn gekomen. Toeval bestaat niet, wij weten dit. Angelica is een begaafd kunstenaar, die 
volledig open en beschikbaar is voor alle inspiratie die het universum haar geeft. Ik weet dat ze een 
vreugde is voor deze wereld.







Wees jezelf

Wees jezelf.
Een ieder, wees jezelf. 

Het leven toont haar majestueuze eenheid.
In harmonie,

haar delen perfecte matches laten spelend.
Haar licht ervaren, voortdurend helderder ziende.

Alles delend met een ieder.
In een golvende beweging naar meer Liefde.





Mijn reis door het leven

Ik ben verwonderd.
Alles verandert, in de tijd.

Ik ben verwonderd,
waarnemer te zijn, in de ruimte.
Zelf constant in verandering,

verwonder ik me over tijd en ruimte.

Ik ben verwonderd over de duisternis.
Wordt die gedragen door tijd en ruimte?

Ik ben verwonderd over het licht.
Wordt dat gedragen door Liefde?

Ik ben verwonderd over de overvloed van de ziel der natuur,
over haar Spirituele Intelligentie,

over haar Goddelijkheid.

Ik ben verwonderd over mijn leven,
dat mij uitnodigt, glimpen van waarheid te zien.

Terwijl ik mijn reis voortzet,
dimensies van de aarde ontmoetend,

dimensies van mijn lichamen ontmoetend,
zoek ik naar de deur van mijn hart,

om open te zijn voor de rivier van liefde.





Stilte

Mijn intenties, mijn gedachten, mijn gevoelens, mijn woorden, mijn daden.
In stilte observeer ik, 
zie mijn beperkingen.

Mijn gedrevenheid, mijn creaties, mijn leven.
In stilte observeer ik,
tijdelijkheid ervarend.

Mijn familie, mijn vrienden, mijn gemeenschap.
In stilte observeer ik,

mijn bestaan bespiegelend.

Mijn wereld, mijn universum, mijn dimensies.
In stilte observeer ik,
mijn reizen reizend.

Zijnde onderdeel van de bron van stilte,
in stilte observeer ik,

mijzelf, mijn bestaan, mijn wezen.
Me realiserend, niets is van mij.





Uitnodiging

Elk moment in mijn leven is een ontmoeting,
met iemand of iets.

Een ontmoeting zonder verplichting,
wat een vrijheid.

Als ik niets verwacht van iets of iemand,
ontmoet ik vrede.

Iedere ontmoeting in het leven is een uitnodiging.
Als ik een glimlach ontmoet, of angst,

een vogel of een crisissituatie,
een vriend of een tegenstander,
het zijn allemaal uitnodigingen,

om mezelf te ontmoeten.

Elke ontmoeting kan ik als nieuw beleven,
als ik dat echt wil,

een nieuwe bladzijde.

Mijn gedachten kan ik kiezen,
mijn woorden brengen ze tot leven,
mijn daden maken ze compleet.

Heel bewust,
zegen ik alle momenten,

terwijl ik luister naar mijn hart.
Ik ben het die schept,
gedragen door Liefde.





Eindeloze momenten

Ik was ver van huis,
je nodigde me uit voor een dans.

Onze handen raakten elkaar,
onze ogen herkenden onze zielen,

een energetische omhelzing beëindigde onze dans.

Onze lippen raakten elkaar.
onze harten vonden een gemeenschappelijke taal,
we wisselden warme gevoelens zonder woorden.

Nieuwsgierig verlangend naar een mogelijk volgende keer,
zoenden we tot ziens.

Een maand later ontmoetten we opnieuw,,
onze handen, ogen, lippen, harten wisselden oneindige gevoelens uit.

Toen we weer tot ziens zoenden,
probeerde ik mijn denken bij te houden, dit ontluikende nieuwe pad,

in verwachting van nieuwe magische momenten.

Je zei dat je blij was dat ik je hart ben binnengekomen,
liefde verlicht mijn ziel,

ik voel me thuis.





Transformatie van angst

Mijn ogen kijken diep in mijn angsten,
ze durven niet dieper te gaan.

Op dit punt
accepteer ik langzaam,

mijn gebrek aan geloof en vertrouwen.

Plotseling val ik dieper,
ontmoet ik mijn diepste angsten,

zie ik de illusie.
Het was ik die de muren om me heen bouwde.

Plotseling raakt een licht me aan,
stimulerend,

als de zon op mijn huid,
openend van binnenuit,

mijn hart.
Angst verdwijnt,

Liefde stroomt binnen,
geleid door de Bron en Spirituele Intelligentie,

mijn nieuwe leven manifesterend.





Theater van het Leven 

Nergens thuis,
in mijn huidige staat van zijn,

op zoek naar liefde.

Buiten mij,
een oneindige stroom,

cirkelt dicht om mij heen.

Plaagt me,
als een echo uit een andere wereld,
dualiteit als mijn werkelijkheid.

Tegen mijn essentie in,
benoem ik met al mijn krachten,
de fouten gemaakt door anderen,
de fouten gemaakt door God.

Tenslotte erken ik mijn ontkenningen.
Inzicht verandert,

ik was het,
die uit vrije wil,

mijn rug keerde naar de liefde.

Eerbiedig onderken ik,
liefde roept altijd,

reikt mij de hand om mijn hart te openen,
opdat ik kan horen, opdat ik kan zien,

opdat ik kan voelen, opdat ik kan proeven,
het leven zelf.

Liefde, antwoord op alles,
helende mijn onbalansen in het leven,

in voorbereiding,
op nieuw leven.



Mijn ogen weerspiegelen mijn ziel,
onthullen mijn illusies,

als spiegels van dualiteit,
die ik zelf heb gecreëerd.

In mij,
een wonderlijke nieuwe wereld verschijnt,

eenheid van zielen, 
Spirituele Intelligentie vult de mijne.

Liefde,
vervulling van mijn bestaan,

op het juiste moment,
op de juiste plaats,

in de juiste volgorde,
altijd.

Nu weet ik,
er valt niemand iets te verwijten,

er is geen schaamte,
er is geen schuld.

Er is alleen maar liefde,
het leven onderricht me,

het leven nodigt me,
om een co-schepper van het leven te zijn,

dienstbaar aan de liefde.
Nooit meer zonder thuis.







Liefde is overgave

Hoe kan de toekomst,
die ik nog niet ken,
me angst aanjagen?
Hoe kan het heden,
dat alles bepaalt,

wie en waar ik ben,
onopgemerkt aan me voorbijgaan?

Hoe kan het verleden,
dat niet meer bestaat,
me gevangen houden?

Mijn toekomst,
kan me leren me over te geven,

aan het onbekende,
dat op mijn pad zal komen.

Mijn heden,
kan me leren me met aandacht en waardering te richten,

op alles wat is.
Mijn verleden,

kan me hervormen door te leren vergeven,
al mijn gedachten en daden.

Met heel mijn hart toegewijd,
in stilte,

waarnemend, alles wat zich ontvouwt,
het licht meer zichtbaar,

als een openbaring van mijn ziel,
voortvloeiend uit de bron van ALLES.



Door Liefde,
zal alles zich openen.

Door Liefde,
kan alles worden aanvaard zoals het is,

door Liefde,
herwint alles zijn vrijheid.

Door een diep en stil verlangen,
naar de Liefde in mij,

kan ik aan anderen doorgeven,
het licht in mij.

Wij zijn, in onze kern, wezens van het licht.
Wij koesteren een diep verlangen,

om terug te keren naar dat licht in ons.

Liefde is overgave,
een mysterie van geboorte,
in hereniging met het licht.







Ziel

Ik ben een ziel,
geïnspireerd door de Spirituele Intelligentie van de Grote Schepper,

die mij vraagt, in liefde, om mijn ogen te openen,
die wenst dat ik schitter op mijn reis,

het licht dat ik ben.

Ik ben een vonkje,
van het grote vuur van de Schepper,

die mij uitnodigt me open te stellen voor Liefde,
door volledige overgave,

mezelf te smelten tot één.

Ik ben levensvol,
één met elke ervaring,

onderdeel van de eenheid,
een feest voor de Grote Schepper,
waarin alles wordt weerspiegeld.

Nu herinner ik me,
geleid door de Grote Spirituele Intelligentie,

mijn ziel in het licht van de vlam,
vlam van alle zielen.

Ik ben een schepper,
vrij en begenadigd met het geschenk,

mijn Goddelijkheid
te ervaren.





Vlam

Plotseling zie ik mezelf als een vlam,
Terwijl ik haar bekijk, waardeer ik deze vlam.

Dan zie ik een andere naast me dansen.

Een dans in gezamenlijkheid.
Ik voel veel warmte en steun.
Het is de jouwe, mijn lief.

Terwijl ik dit kostbare moment vier,
breid ik mijn gewaarzijn uit,

in de stilte van de donkere ruimte,
in verbinding met een oneindig vuur,

helder licht.

Hoe dichterbij ik kom,
hoe helderder het licht, hoe meer warmte,

hoe meer vreugde, des te meer vrede,
diep in mij.

In stilte voel ik me omringd door eindeloze vlammen,
Die dansen op het ritme van Goddelijkheid,

trillingen van de leegte.

Nu begrijp ik,
jouw liefde wordt mij gegeven,

om mijn ogen te openen, mijn hart te openen,
te worden aangesloten op de Ziel van alle vlammen.

In stilte,
in helder licht,

me de taal van de Liefde lerend.





Bestemming

Het is mijn reis,
zwevend door tijd en ruimte.

Het is mijn leven,
waarin ik mensen ontmoet, de natuur geniet,

mezelf verken.

Het is mijn vrije wil,
te zien wat ik wil zien,

te denken wat ik wil denken,
te voelen wat ik wil voelen,

te handelen hoe ik wil handelen.

Het ligt binnen mijn macht,
me mijn wensen voor te stellen,
mijn werkelijkheid te creëren,
mijn resultaten bij te houden.

Ondanks alles,
ontdek ik tijdelijkheid,
zie ik tijd en ruimte,
die alles consumeert.

Ik zie mezelf herhalen.
Nu vraag ik om bevrijding,

uit deze gevangenis,
die ik zelf bouwde.

Met eerbied,
besluit ik om de Goddelijkheid aan te roepen.

Spirituele Intelligentie vervult mijn ziel,
Liefde is mijn gids.



Ik groei.
 Prachtig licht,

verlicht mijn pad.
Ik zie mijn bestemming,

haar handen naar me uitstrekkend.
In plaats van in cirkels te lopen,

 eeuwige waarheid die me omhelst.
Me in vertrouwen uitnodigend,

 haar stem te volgen.
Ook als ik het leven vergat,

eeuwige Liefde vergeet mij nooit,
openbaart mij,

dat ik een bezoeker op aarde ben,
die de taal van de Liefde leert.

Schepper zijnde,
ongebonden door tijd en ruimte.

Ik ben een vrije ziel,
mijn goddelijkheid omarmend,

ben ik één met de Ene.







Eeuwige leven

Ik ben een co-schepper van het leven.
Ik ervaar de majestueuze eenheid.

In Liefde en harmonie,
creëer ik uit de bron van inspiratie,

alle vormen van onbegrensde mogelijkheden,
ze perfecte matches laten spelend.

Ik zie het licht,
het ongeziene wordt gezien.

In harmonie en onvoorwaardelijkheid,
deel ik alles met iedereen.

In de golvende beweging van één gemeenschap op aarde,
leef ik mijn belofte,

in een staat van Goddelijkheid.
Ik ben.
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Hoofdstuk 8

Grondige verkenning van het hart 
en de intelligentie

‘Als we onze verschillen kunnen omarmen en vieren door elkaar op zielsniveau te erkennen, 
zullen we ons bevrijd voelen.’

De taal van het hart is die van stilte zoals je waarschijnlijk ook ervaren hebt tijdens het lezen van 
de gedichten. Bij het schrijven ervan, betrad ik nieuwe domeinen die mij uitnodigden meer te 
ontdekken. 

Laten we vanuit die ervaring het hart en de intelligentie grondiger onder de loep nemen. Welke vragen 
zijn er in verband daarmee in de vorige hoofdstukken nog niet aan de orde gekomen?

•	 Waarom is het universum ontworpen zoals het is?
•	 Waarom zijn wij gecreëerd zoals we zijn terwijl we zoveel te leren hebben? Het lijkt op een onvol-

maakte schepping?
•	 Hoe kwamen we waar we nu zijn?
•	 Waarom hebben we een vrije wil?
•	 Hoe ben ik, met al mijn lichamen, verbonden met anderen?
•	 Wat is het volgende niveau in het creatieve scheppingsproces?

In dit hoofdstuk gaan we de volgende elf punten bespreken:

•	 Uitleg van het hart;
•	 Verwondering, waardering en viering;
•	 Meditatie en onze hersenen;
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•	 dna: pakketjes vol informatie; 
•	 Spiegelen en genezen;
•	 Het proces van openheid en groei;
•	 Het proces van vergeving;
•	 Het proces van acceptatie en aanvaarding;
•	 Zielsverbanden en relaties;
•	 Holografische en driedimensionale kijk op bewustzijn;
•	 De dynamische stroom van synchronisatie. 

De uitleg van het hart

Het mechanische hart
We kennen allemaal ons hart als een orgaan dat bloed door onze aderen pompt, dat ervoor zorgt dat 
we zuurstof hebben en dat alles steeds weer ververst wordt. De meesten van ons zien ons hart ook als 
het centrum van ons wezen. Ik wil hier met nadruk wijzen op het immense belang van ons hart. Nog 
steeds zijn hart- en vaatziekten wereldwijd de meest voorkomende doodsoorzaak. En we weten dat 
ons hart gebroken kan worden. Bijvoorbeeld als er iets pijnlijks of ingrijpends gebeurt in ons leven, als 
we mensen zien lijden of wanneer we een geliefde verliezen of als liefde niet meer wordt beantwoord. 
Ons hart heeft dus een speciale relatie tot de liefde. Ik heb hier lang over nagedacht en naar mijn me-
ning betekent het dat de belangrijkste ziekte wereldwijd gerelateerd is aan hoe wij omgaan met liefde, 
met ons hart. Het vaak niet aangesloten zijn op ons hart vraagt aan datzelfde hart signalen uit te sturen 
om de onbalansen te corrigeren.

Ik nodig je hierbij uit om even stil te staan bij jouw hart. Hoe ervaar jij het? 

Het intelligente hart 
Wetenschappers hebben bewezen dat het hart een zeer intelligent orgaan is, veel complexer en intel-
ligenter dan we ons ooit hebben gerealiseerd, althans dan ik me ooit had gerealiseerd. Het vormt het 
centrum van alle onderling verbonden lichamen.

Onderzoek heeft aangetoond dat de informatie eerst wordt ontvangen door ons hart en pas een 
fractie van een seconde later door de hersenen wordt geregistreerd. Ze hebben enkele mensen in een 
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scan gelegd die energetische systemen in kaart kan brengen van het hart en de hersenen. Door ver-
schillende foto’s te tonen, bijvoorbeeld over liefde of over geweld, werden duidelijk verschillende delen 
in die systemen actief. Het ging echter nog een grote stap verder.

Tijdens een vervolg wetenschappelijk experiment toonde een computer in een willekeurige volg-
orde foto’s aan de deelnemers. Voordat de computer de keuze gemaakt had, wist het hart al welke foto 
er zou komen. En een fractie van een seconde later kregen de hersenen dezelfde informatie. Dat is 
toch verbijsterend! Het hart kende de keuze al voordat de computer die maakte. Dit is bijna niet te 
bevatten. Ik geloof het, en wetenschappers moeten het aanvaarden als een gegeven dat de verbeelding 
of wetenschap te boven gaat.

Daarnaast wordt hierdoor bewezen dat alles verbonden is in één eenheidspunt en dat een grote 
intelligentie ons informeert en stuurt.

Ik vind dat echt geweldig.
Er is nog veel meer over te vertellen. Ik raad je aan te kijken naar dvd’s als The Living Matrix en 

The Voice. Het zal je verwondering over en bewondering voor de natuur doen toenemen, omdat ze zo 
duidelijk laten zien hoe wij als mensen onderdeel van het leven zijn en hoe het leven ons informeert 
en hoe wij het leven om ons heen beïnvloeden. 

Het liefhebbende hart 
Dus ik ben er nu meer dan ooit van overtuigd dat ik lief moet zijn voor mijn hart en dat ik het te al-
len tijde mag volgen. Ons hart, het centrum van informatie, wordt rechtstreeks gevoed en aangestuurd 
door de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie.

Wat gebeurt er als ik mijn hart volg? Waar zal het toe leiden? Stap voor stap en sprong voor sprong 
maakte ik veranderingen en schakelde over naar een open werkelijkheid, weg van de verraderlijke illusies.

Het hele universum maakte mij duidelijk dat het mij een ander verhaal wil vertellen en ik dus een 
andere weg mag volgen. Ik voel het. Het is een uitnodiging, een oproep van het leven. 

Terwijl ik op zoek was naar nog diepere antwoorden, ontdekte ik de enorme kracht van het stellen van 
de vraag ‘waartoe nodigt het leven me uit?’ Daarmee gingen vele deuren voor me open!

De onzichtbare wereld informeert mij en neemt me mee naar plaatsen waar ik nog nooit ben ge-
weest en ik ontvang nieuwe informatie of leer informatie die ik in het verleden gelezen of gehoord 
heb, beter te begrijpen. Ik ervaar meer en meer het grote verband en wil je daarin meenemen.
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Ik heb me in het verleden regelmatig verzet tegen bepaalde situaties. Door te leren leven in aanvaar-
ding en in overgave ontdekte ik de kracht van eerbied, nederigheid, eenvoud en geduld. 

Verborgen achter de spiegel van alle illusies, mocht ik het inzicht ontvangen dat de Bron, Liefde en 
Spirituele Intelligentie met elkaar verbonden zijn en dat mijn ziel als kern door puur bewustzijn is 
ontstaan.

Wat ik in de spiegel zag, was slechts een projectie op de muren van mijn theater van een versplinterd 
bewustzijn dat ik zelf construeerde. Deze wanden van valse beloften en loze inzichten belemmerden 
me tijdenlang om mezelf te zijn. Alle identiteiten die ik heb gecreëerd vormden slechts de illusies van 
mijn theater. Alleen door verbinding met de Bron, Liefde en door middel van de Spirituele Intel-
ligentie kon ik ze doorbreken en er stap voor stap afstand van doen, een proces dat nog altijd niet is 
afgerond.

Mijn besluit, uit vrije wil, om mijn reis terug te maken is het belangrijkste besluit ooit in mijn leven. 
Door het proces van acceptatie en aanvaarding van het leven en door afstand te doen van mijn eigen 
wilskracht ben ik meer en meer open en beschikbaar.

Het hart van de aarde
De aarde is een levende entiteit aangesloten op dezelfde energetische velden als wij mensen. Zo kreeg 
ik het inzicht dat het hart de poort is naar een nieuw niveau van gewaarzijn en dat daarmee andere 
dimensies betreden kunnen worden.

Zonder er op dit moment te diep over uit te wijden, reisde ik in de zomer van 2010, tijdens een 
magische sjamanistische ervaring in Frankrijk door de Mond van de Slang van het Licht (Serpent of 
Light). Een mystieke ervaring. Ik wil je hier alleen vertellen dat ik op dat moment deel uitmaakte van 
het hart van de aarde, dat ik door het universum, ja zelfs door universums, reisde en dat mijn hart met 
alles verbonden was. Ik kreeg te zien hoe energie ontstaat, inzichten over dna en haar functies, hoe 
bomen groeien, inzichten over menselijke relaties en zo meer. Ik werd onderwezen en ik kon het op 
een gegeven moment nauwelijks verwerken. Om heel eerlijk te zijn: ik kon het gewoon niet verdragen, 
zoveel licht, zoveel informatie en zoveel schoonheid. Het was voor mij in ieder geval een belangrijke 
impuls om mijn weg naar het onbekende nog meer te omarmen en naar meer onvoorwaardelijkheid 
te groeien. 
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Verwondering, waardering en viering

Lichamen
Onze lichamen zijn met elkaar verbonden en onze vier lichamen kunnen worden onderverdeeld in 
verschillende categorieën. Samen vormen ze een magnifiek energetisch systeem, dat gestuurd wordt 
door vibrerende impulsen van lichtpatronen. Het zit zo mooi in elkaar.

Het fysieke lichaam bestaat grofweg uit honderd tot tweehonderd biljoen (veertien nullen!) intelli-
gente cellen. Eén cel bevat ten minste zes onderdelen, van een kerncomponent tot een verwarmende 
energiecomponent die met elkaar samenwerken. Elke component is weer onderverdeeld in moleculen, 
atomen en nog kleinere onderdelen zoals protonen en neutronen, en ook die zijn verdeeld in nog 
kleinere onderdelen. En dat alles is non-stop aan verandering onderhevig.

Wetenschappers ontdekken steeds meer over de intelligentie van de cellen. Een intelligentie die 
zelfs functioneert zonder tussenkomst van onze hersenen. Het hart is het centrum van alles. Onze 
emotionele systemen zijn aangesloten op alle verschillende organen en de energiesystemen wisselen 
onderling op alle niveaus informatie uit. Bijvoorbeeld: als ik bang ben, voel ik dat in mijn maag. Als ik 
verdrietig of blij ben, in mijn hart. Deze verschillende trillingen zijn direct zichtbaar als je bijvoorbeeld 
een aura foto laat maken.

Ons mentale energetische lichaam is een eenheid die miljarden en miljarden interacties per seconde 
verwerkt en wordt gestuurd door onze zintuigen die vele zenuwen en klieren voeden en dit alles ge-
beurt met de snelheid van het licht en soms zelfs nog sneller. Hoe wonderbaarlijk! Alles wordt gestuurd 
door impulsen die je niet of nauwelijks kunt waarnemen.

Het spirituele lichaam omkleedt alle andere lichamen en is als een halo-effect waar te nemen in de 
kleuren van ons aura. Alles is een uitdrukking van licht, waarbij het leven een prachtige synchroniciteit 
laat zien. Prachtige energie-impulsen die in een perfecte timing op een bepaalde plaats in de ruimte 
samenvallen.

We zijn letterlijk een uitdrukking van dat licht dat van buiten ons komt en dat ons informeert. Dat 
licht ontvangen we en van binnenuit geven we dat licht door en scheppen we onze wereld. Het licht 
is nu veelal nog zwak omdat we zoveel blokkades opwerpen zoals ik in hoofdstuk 6 heb toegelicht.
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Het licht dat we in onszelf ervaren en bij anderen kunnen waarnemen is een glimp van de ziel, die 
al haar potentie wil waarmaken.

De ziel, wanneer die zich heeft ontdaan van alle sluiers, is gemaakt uit puur bewustzijn en vertaalt 
zich in het meest heldere licht dat je je maar kunt voorstellen. 

Universum
Aan het eind van 2010 las ik in het tijdschrift Nature over nieuwe ramingen van de ruimte en de 
inhoud van het universum. De auteurs verklaarden in het artikel dat het heelal drie quadriljoen (24 
nullen!!!) sterren telt. 

Drie quadriljoen sterren?
Dat zijn meer sterren dan zandkorrels op alle stranden op aarde. Onvoorstelbaar, hè? Die sterren 

hebben ons een heel verhaal te vertellen, want op het moment dat we ernaar kijken, kijken we naar 
ons verleden. Miljarden lichtjaren ver in ons verleden. We staan niet los van die sterren en we staan niet 
los van het universum. In zekere zin zijn we één met het universum.

Op hetzelfde moment, eind 2010, maakte NASA bekend dat ze bacterieel leven op aarde hadden 
gevonden op basis van arseen dna-combinaties in plaats van fosfor. Dus zelfs de verscheidenheid van 
het leven op aarde is groter dan men tot nu toe vermoedde en wist. Wat een ontwikkelingen en wat 
een intelligentie.

Verbeelding
Ik zie en geloof dat alles wat wetenschappers de laatste tijd ontdekken, slechts een fractioneel onder-
deel is van wat er in het universum en binnenin mij is. Het leven is zo onmetelijk divers. En eigenlijk 
geven de wetenschappers ons alleen inzicht in de grootheid en hoeveelheid van wat we kunnen meten 
en bevatten en niet in de oneindigheid ervan.

Wat ik beschrijf, is een bespiegeling van beelden die ik gewaar word. Het is mijn weergave van mijn 
geïnspireerde verbeelding van het leven zoals het tot mij komt mede dankzij onderzoek van briljante 
wetenschappers, maar vooral door in de stilte te treden en me toe te staan één te zijn met het leven 
in mij en om mij heen. Hoe meer mijn gewaarzijn zich verruimt, hoe duidelijker ik het proces van 
oneindigheid van het leven waarneem.

Ben je dan klaar, als je dit proces zo duidelijk kunt ervaren en waarnemen, vraag je je misschien af.
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Ik realiseer me meer en meer dat ik niets meer hoef te controleren of te overwinnen. Ik ben slechts 
verbijsterd over al deze informatie die mijn gevoel voedt dat ik deel uitmaak van iets dat ik nog niet 
eerder ervaren heb. Het is co-creatie op een zo compleet niveau, waarvan ik me eerder niet kon voor-
stellen dat het bestond.

Ik heb het gevoel dat alle stappen die ik eerder in mijn leven gezet heb slechts de voorbereidingen 
waren op iets dat zich buiten mijn begrip afspeelt. Alles wat ik deed lijkt nu zo onbelangrijk, hoeveel 
energie ik er ook ooit aan besteedde.

Gewaarzijn
Ons gewaarzijn kan slechts een klein deel van alles wat er gaande is overzien. Het pure bewustzijn, waar 
alles uit voortkomt, is onmetelijk. Hoe meer ik leer, hoe meer ik begrijp hoe bijzonder alles is, des te 
meer ervaar ik hoe weinig ik weet.
Dankzij al mijn oefeningen heb ik wel een groter onderscheidend vermogen ontwikkeld. Ik kan nu 
zelfs ervaren om de leegte in te stappen. Alle ruimte binnen atomen is als een enorme leegte. En zelfs 
die materiele onderdelen bestaan uit energetische golven. Alles is onderdeel van een enorme ener-
getisch veld, verdeeld in frequenties van licht en uiteindelijk gedragen door het pure bewustzijn zelf.
Ik heb ervaren dat het mogelijk is om in die leegte te verkeren en vandaaruit te scheppen. 

Al deze informatie nodigt me uit om in wijsheid met het creatieve scheppingsproces samen te gaan.
De innerlijke schoonheid van het proces van het leven kent geen tegengestelde beweging. Nee, alleen 

de manier waarop ik me gedraag, dus door mijn beperkte gewaarzijn, maak ik mezelf tot een tegenge-
stelde beweging. Daar en op dat moment wordt iedere onbalans veroorzaakt. En het is daarmee aan mij 
om de harmonie te herstellen, op een passieve wijze, door me over te geven zoals al vaker is besproken.

Op momenten waarop ik me diep aansluit op dit verruimde gewaarzijn, word ik tot in het diepst 
van mijn ziel geraakt. Ik realiseer me dan hoe prachtig alles georganiseerd is.

Kun je je voorstellen dat zelfs wanneer ik me in gedachten verzet, hetzij door wat ik zeg of door wat ik doe en me 
onttrek aan de verbondenheid van het leven, dat mijn lichamen me nog steeds geven wat ik nodig heb? En dat al 
decennia lang.

De aarde voorziet mij van alles wat ik nodig heb. Tegelijkertijd is het voelbaar als ik me teveel ont-
bind van het leven. Ja, in letterlijke zin is deze ontbinding het proces waardoor we verouderen.

Hoe is het, met alles wat ik weet, dan toch mogelijk dat ik nog steeds momenten heb waarop ik het 
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leven als een schouwspel zie dat ik zou willen controleren of manipuleren? Of waarop ik op zoek ga 
hoe dingen beter voor me zouden kunnen werken dan ze al doen? 

Waarom heeft de mensheid behoefte aan technologische vooruitgang, die we vervolgens zo vaak 
misbruiken voor vernietiging van de harmonie in plaats van voor het algemeen nut. Waarom doe ik 
hieraan mee?

Als mijn lichamen en mijn universum zouden luisteren naar mijn gedachten, naar mijn eigen wil, zou 
het een enorme bende worden. Dat is het in veel opzichten al en dat is het resultaat van uit de hand 
gelopen conditioneringen waar we in gevangen zitten.

Kijk bijvoorbeeld als het gaat over nucleaire energie naar wat er in Japan bij Fukushima gebeurt. 
Zoek op YouTube onder de naam Dr. Helen Caldicott. Dan wordt duidelijk dat wat er in Japan gaande 
is, een veel grotere ramp is dan in Tsjernobyl.

Onze ingrepen in de natuur zullen een steeds grotere impact hebben op ons eigen bestaan. Steeds 
meer mensen krijgen inzicht. De gangbare organisatiesystemen in onze maatschappij laten deze infor-
matie moeilijk toe, omdat ze nog zo sterk vanuit het solo-schepperschap worden aangestuurd. Door 
gebrek aan transparantie wordt er veel verbloemd, terwijl de gang van zaken eigenlijk steeds meer 
boven het hoofd van de gevestigde orde aan het uitgroeien is. 

Waardering en viering
Het leven is door liefde gedragen. Om mij te laten herinneren dat ik gemaakt ben uit puur, oor-
spronkelijk licht confronteert Liefde me met de illusies van mijn ego dat ziende blind is. Ik heb 
een keuze. Ik overzie de dualistische manier waarop ik vaak kijk en ik zie het in verbinding met de 
oorsprong.

Niet door me te verzetten, maar door acceptatie en aanvaarding, door waardering en viering bereik 
ik onvoorwaardelijkheid, door afstand te doen van mijn eigen wil en me over te geven aan de onein-
dige vrije wil. Door het proces dat ik doormaak naar volstrekte helderheid en het bereiken van mijn 
kern, stroom ik voller met licht. Dat vraagt dat ik alle vastgeroeste ideeën omtrent mezelf loslaat. Pas 
dan kan ik een schepper worden in volledige synchronisatie met het leven. Ik mag gewoon stoppen 
om het leven te sturen en te beïnvloeden zoals ik dat tot nu toe zo vaak gedaan heb. Daarmee gaf ik 
alleen maar te kennen dat het leek alsof ik buiten dat leven stond.
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Meditatie en onze hersenen

Hersenen en kristallen
Onze hersenen zijn opgebouwd uit miljarden kleine kristallen die als een reusachtig ontvangst- en 
zendstation en doorgeefluik functioneren. Het is verbazingwekkend hoe groot de overeenkomst is met 
wat wij moderne technologie noemen.

Ik krijg het idee dat de moderne technologie een kopie is van wat al door de natuur gecreëerd was 
in het proces van het leven.

Wij zijn in staat alle momenten van inspiratie te voelen, als we in verbinding staan met ons hart. Het 
is belangrijk om te leven in het nu in plaats van in het verleden of al vooruit te lopen op de toekomst.

Een heldere gemoedstoestand betekent dat we ontvankelijk zijn en openstaan voor elke impuls, 
zonder deze te filteren en zonder deze te vergelijken met gebeurtenissen uit het verleden of er onze 
verlangens voor de toekomst op te projecteren.

Ik heb ervaren dat je dit kunt trainen. Het was niet dat ik iets moest leren door kennis toe te voegen. 
Nee, het was de weg van loslaten. Rust in mijn hoofd creëren, door alleen maar je eigen gedachten te 
observeren zonder er enige sturing aan te geven. Het er gewoon laten zijn, licht erop laten schijnen, 
de waarnemer worden en tegelijkertijd hij die wordt waargenomen. Geen oordeel aan welke gedachte 
dan ook koppelen. Gewoon alles laten gaan.

Meditatie en andere oefeningen hebben me daarbij veel gebracht. Op een gegeven moment was ik 
steeds beter in staat om in het nu te zijn. Meditatie is een hulpmiddel, geen doel op zich. Na een zekere tijd 
wordt alles vanzelf meditatie. Een gesprek, de afwas, relaties. Meditatie kun je op vele manieren beoefenen. 
Het brengt je naar een meer stabiele en diepere staat van zijn waarbij je jezelf één voelt met het leven.

Ik nodig je uit om ook eens vanuit die stilte naar jezelf te kijken.

Voorbereiding
Wetenschappers hebben onlangs bevestigd dat onze hersencapaciteit door de jaren heen nog kan 
groeien en dat het niet altijd zo hoeft te zijn dat deze vermindert als we ouder worden. Ze ontdekten 
ook dat zelfs na een korte periode van meditatie onze hersenen op een andere manier geschakeld wor-
den met onszelf en al het leven om ons heen. Door te experimenteren met verschillende soorten van 
meditatie, konden ze vaststellen dat verschillende delen van de hersenen daarop reageren. 



160

T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

Dus door onze aandacht te richten op liefde en vrede of op de keuze voor co-creatie, creëren we 
een betere kwaliteit van leven. Herinner je het verhaal van de wijze indiaan en welke wolf we willen 
voeden? Meditatie kan een belangrijke rol spelen om je innerlijke zelf te voeden. 

Heb je er ooit over nagedacht hoeveel vervuiling van informatie we tot ons nemen door het lezen van kranten, 
televisie kijken en gamen?

Op het moment dat ik erbij stil ging staan, werd ik voorzichtiger met wat ik nog tot me wil nemen. 
Ik kijk nauwelijks meer televisie en ik lees al vier jaar geen kranten meer. Selectief kies ik zelf, 

meestal via internet, welke informatie mij past. Door mijn meditatieoefeningen heb ik ook ervaren dat 
het mogelijk is om deel uit te maken van de stad zonder dat de stad zelf mij beïnvloedt met prikkels 
die ik niet wil. Ik kan veel mensen ontmoeten en nog steeds mijn eigen keuzes maken in wat gezond 
is voor mijn eigen groei.

Potentieel
Ik beperk steeds minder en merk dat hulpbronnen die het universum me aanbiedt toenemen. Want 
die zijn oneindig.

Inspiratie is de leidraad van mijn leven. Uit een sprankje inspiratie kan een hele nieuwe wereld 
ontstaan. Het is ons eigen niveau van gewaarzijn dat onze beperkingen creëert.

Een simpel en toch verbazingwekkend voorbeeld: Als ik projecteer dat ik hardloop, worden 
spieren gevormd, zonder dat ik daadwerkelijk beweeg. Dus de cellen in mijn lichaam maken geen 
onderscheid tussen de daadwerkelijke uitvoering van oefeningen of de verbeelding in mijn gedach-
ten dat ik die oefening doe. Wetenschappers hebben tests gedaan bij verschillende mensen waaruit 
bleek dat er inderdaad sprake was van een toename van de spiermassa met maar liefst 26 procent, 
zonder dat de proefpersonen daadwerkelijk getraind hadden. Nadat ik mijn laatste marathon liep 
ben ik daar mee begonnen en ik heb die ervaring ook. Ja, onze gedachten zijn zeer krachtig in het 
scheppingsproces.

Als we al onze capaciteiten op een evenwichtige en bevrijde manier inzetten en we ons gewaar 
worden van wat de natuur ons al biedt, hoeven we niet te vechten om grondstoffen of eigendom. Dan 
zullen we begrijpen dat er een overvloed is aan alles en dat als we het met elkaar delen er meer dan 
genoeg is.
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DNA: pakketjes vol informatie
Ons dna is als een station met informatie maar ook als een grote verwerker van informatie. In principe 
is het onze blauwdruk, de formule van ons wezen. Het is een blauwdruk voor de vele reproducties 
in het leven; een cyclus van afgestorven en pasgeboren cellen. Alle organismen zijn volgens deze code 
opgebouwd. Wetenschappers zijn in staat de complete codes van steeds meer organismen te ontcijferen 
en kennen daarmee elk miniem onderdeel en de functie ervan. Deze codes zijn als informatiesystemen.

Ons dna heeft ook de genen van onze ouders en van alle voorouders opgeslagen. Dus dna verbindt 
het verleden met ons heden en alles wat wij als informatie aan indrukken opdoen beïnvloedt ons dna 
van de toekomst. 

Dus worden we in ons leven op twee manieren geïnformeerd en gedefinieerd, hetgeen zich weer-
spiegelt in ons dna:
•	 Acties uit het verleden voordat we op aarde kwamen, deze genen, deze gevormde informatie uit het 

verleden kunnen we karma noemen; 
•	 Door onze eigen daden, tijdens ons leven als een opeenstapeling van onze eigen acties opgeslagen. 

De cycli van vorige levens en ons huidige leven zijn verbonden met het proces van de dood, waarop 
ik in het volgende hoofdstuk zal terugkomen.

Door onze eigen gedachten, woorden en daden kunnen we dus niet alleen onze hersenactiviteit en 
-capaciteit veranderen, maar ook ons dna, want in ons dna zit een imprint van ons oneindige poten-
tieel opgeslagen.

Wetenschappers ontdekten dat er veel ‘knoppen’ in ons dna nog niet gebruikt worden. En het 
is mijn mening dat hoe meer ik groei in het gewaarzijn, hoe meer potentieel geactiveerd zal en kan 
worden. Als ik mijn onzekerheid en het gebrek aan onvoorwaardelijkheid niet kan verminderen, zal ik 
niet in staat zijn om nieuwe deuren te openen.

Alleen als ik een nieuwe sprong in het onbekende waag en daar geen condities aan verbind, worden 
nieuwe deuren geopend. Dat is het verhaal van mijn leven: op ieder moment dat ik durf te springen, 
worden er achter elkaar nieuwe deuren geopend. Door te springen kom ik in het onbekende. Die situ-
atie leert mij waar ik nog vast zat aan mijn verleden. Dat kan ik loslaten op de wijze zoals omschreven 
in de transformaties die nodig zijn om aan te sluiten op een open werkelijkheid. Op het moment dat 
ik leef in acceptatie en vergroei met het proces van het leven vervallen mijn voorwaarden die ik eraan 
verbind en daarmee worden de deuren naar meer vrijheid geopend. 



162

T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

De mensheid krijgt de laatste decennia zo veel nieuwe informatie. Er is heel veel onthuld en aan het 
licht gebracht, ook voor mij persoonlijk. 

Al deze onthullingen worden onderdeel van mijn dna en zullen worden doorgegeven aan mijn 
kinderen en weer aan hun kinderen. Deze overdracht kan zelfs via de ether plaatsvinden als we aan-
gesloten zijn. Vergelijk het maar met draadloos internet, het ‘Wi-Fi-systeem’. We hebben invloed op 
elkaar zonder fysiek bij elkaar te zijn. Precies zoals geliefden deuren voor elkaar openen, opent het 
universum deuren naar de kennis van het leven. Deuren die eenmaal zijn geopend, worden niet meer 
gesloten, zelfs niet wanneer er weer momenten van strijd en andere dramatische storingen ontstaan.

Dat is ook de reden waarom er vandaag de dag zoveel kinderen met een groot potentieel geboren 
worden: indigo, kristal enzovoorts. Deze kinderen zijn veel gevoeliger voor alles. Derhalve zijn ze als 
geen ander zich gewaar dat ze één met het leven zijn en niet willen ingrijpen in het leven. Zij zijn een 
belofte van wat we allemaal binnenkort gaan meemaken. 

Elke verandering die ik doormaak, beïnvloedt anderen en vooral diegenen die dicht bij je staan. Inter-
acties tussen familieleden en geliefden zijn erg gevoelig.

dna	is niet alleen een blauwdruk van het fysieke lichaam, maar bevat ook de imprint van alle andere 
energetische lichamen. Onthoud dat alles informatie is. En het is het informatiepatroon dat de wer-
kelijkheid creëert. Uit de leegte van het pure bewustzijn kunnen verschillende informatiesystemen 
worden gevormd. Afhankelijk van het systeem dat wordt aangenomen, zal de werkelijkheid die we 
ervaren anders zijn. 

Dit is de reden dat het echt uitmaakt hoe we denken, hoe we ons uitdrukken en hoe we handelen. 

Dus onze groei in het proces van het leven hangt af van de volgende informatie:
•	 Ons dna, zoals we het bij onze geboorte hebben gekregen;
•	 Onze eigen opstapeling van informatie tijdens ons leven; 
•	 Inspiratie, daarmee worden we uitgenodigd sprongen in ons leven te maken;
•	 Onze beslissing over wat voor soort informatiesysteem we als basis verkiezen, bijvoorbeeld harmo-

nisch (A), dualistisch (B) of open werkelijkheid (C);
•	 Onze overtuigingssystemen.
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Al deze dynamiek bepaalt wie ik ben. 

Dit gaf mij het inzicht dat het niet slim is de authentieke dna-structuren van organismen te veranderen 
door tussenkomst van een ander. We kiezen er dan voor om op een technische manier tussenbeide te 
komen, zoals bijvoorbeeld in de medische wereld gebeurt. We analyseren wat niet goed functioneert 
en halen dat uit het systeem of ons lichaam. Of we repareren wat niet in orde is. Hetzelfde doen we 
met drugs en medicijnen. We nemen of gebruiken zonder echt te weten hoe we ermee om moeten 
gaan. We richten ons daarbij veelal op eenzijdige oplossingen, en verliezen uit het oog dat alles met 
elkaar verbonden is.

Ook al verlengen we de levenscyclus van een mens, toch handelen we aan de andere kant niet naar 
de inzichten dat alles één is. Veel van de technische vooruitgang komt voort uit onze angst voor ver-
andering en onze angsten dat we zaken niet kunnen beheersen. Dit roept dan weer meer pogingen op 
om te beheersen, wat vervolgens weer veel onbalansen in de natuur en in de menselijke samenleving 
veroorzaakt. Het zijn vaak ingrepen die betrekking hebben op de context waarbinnen het probleem is 
ontstaan. Einstein zei al dat je dan geen werkelijke progressie maakt.

Laten we een andere, nieuwe weg inslaan. Laten we het benaderen vanuit een holistisch standpunt.

We zouden op een meer verbonden manier gebruik mogen gaan maken van onze potentiële creatieve 
vermogens en ons minder door angst en eigen wil laten leiden. Er is een duidelijk verschil: je gebruikt 
je kennis om heer en meester te zijn en het leven te herschikken, of je gebruikt je wijsheid door het 
leven te erkennen als een geschenk.

Als ik kijk naar de wereld van nu, genezen wij de ene ziekte en de volgende komt er al aan. Door 
het gebruik van antibiotica hebben we zelfs situaties erger gemaakt, in plaats van beter. Het roept een 
resistentie op die in veel gevallen niet meer op te lossen valt. Denken we nou echt dat we het beter 
weten dan de Grote Schepper? Dat wij een beter evenwicht kunnen scheppen?

Hetzelfde geldt voor alle manipulatie van levensmiddelen. Kunnen we dan niet zien dat de toename 
van kanker wereldwijd in relatie staat tot de manipulatie die we onszelf en andere levende wezens 
aandoen? 

Ik kan je vertellen dat ik hier net zo goed aan heb bijgedragen. Zelfs nu ben ik er nog niet vrij van. 
Maar ik ben in ieder geval niet meer ziende blind en ben dagelijks bezig om een verandering te maken. 
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Ik ben zoveel oude vastgeroeste gewoontes aan het veranderen.

Heb ik nou echt gedacht dat ik het beter kon? Zelfs met de majestueuze schoonheid en verscheiden-
heid van de natuur voor ogen?

Ja, dat dacht ik echt.

Waarom kon ik het leven niet accepteren zoals het is en waarom kan ik mijn inzicht zelfs vandaag nog vergeten?
Het is mijn vrije keuze. In elke stap die we zetten, kunnen we de keuze maken om vooruit te gaan 
in eenheid met de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie of we kunnen ons blijven herhalen in de 
gesloten systemen van dualiteit.

Kunnen we niet gewoon zien dat we geen vooruitgang boeken en dat veel van onze vooruitgang slechts een illusie 
is, ook al denken wij dat het een vooruitgang is? Ik was verbaasd toen dit tot me doordrong. 

Als we ons begeleid door de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie richten op het sprankje licht in 
ons, in ons hart, activeren we onze hersenen en herschikken we ons dna. De Grote Schepper is in 
evenwicht en voorziet ons van prachtige scheppingen. Dus wat is de beste plek om het evenwicht te 
herstellen?

Spiegelen en genezen

Het proces van genezing
Wat kunnen we doen als we onszelf willen genezen? Eerst mogen we begrijpen dat het een onbalans 
is – door onszelf gecreëerd en/of in onze genen meegekregen – die in gaat tegen de wet van een har-
monisch universum.

Vaak identificeren we ons met de onbalans of ontkennen we zelfs de onbalans. Daarom kunnen we 
onszelf en de onbalans niet van een afstand waarnemen. We zijn niet in het heden en we overzien en 
herkennen niet wat ons ‘onware zelf ’ veroorzaakt.

Door acceptatie en aanvaarding en door me over te geven, kan ik de onbalans overbrengen naar de 
leegte van zuiver bewustzijn. In dat domein kan elke onbalans worden hersteld. Het hart is de poort 
en maakt verbinding met alle lichamen en daarmee kun je alle onbalansen in contact brengen met de 
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helende krachten uit de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie. Jezelf en het leven omarmen en dank-
baarheid voelen over het feit dat het universele veld van puur bewustzijn alles herstelt.

Ik mag mijn wilskracht overgeven aan de kracht van alles wat is. Een bewustzijn dat verder gaat dan 
mijn verstand. Alleen het hart heeft er toegang toe en kent de taal.

De oude programmering wordt ‘ge-upload’ naar de leegte van het pure bewustzijn en aldaar ‘gede-
lete’ en vervolgens wordt helende energie ‘gedownload’ in mijn wezen.

Ziekten zijn een zeer diep lijden in het leven van een mens. De bestaande traditionele behandelingen 
zijn allemaal goed en met de beste bedoelingen. Toch zou ik je willen adviseren om tenminste ook 
gebruik te maken van de holistische benadering. Ga diep naar binnen in jezelf en reinig je van alle 
negativiteit van je eigen verleden en vorige levens. Vecht er niet tegen, nee, omarm het, want het is het 
moment in je gewaarzijn om het evenwicht te herstellen en jezelf en de volgende generaties ervan te 
bevrijden zonder dat technische ingrepen zich hoeven te herhalen en zonder dat we onszelf herhalen 
in de eerder besproken vergrendelde systemen.

Kort samengevat betekent het gewoon dat ik ‘ja’ zeg tegen het leven. Het leven is een geschenk en ik 
mag eindelijk inzien er niet meer tegen te vechten.

Het wijzigen van mijn overtuigingen
Waarom is het nog altijd zo moeilijk om dit met elk aspect van mijn leven te doen? Er bestaat geen 
goed of fout, begrijp dit alsjeblieft goed. Er is op ons pad van het leven alleen maar groei van ons ge-
waarzijn.

Eigenlijk leven we nog steeds met veel illusies. We zijn in wezen Liefde en we zijn in wezen in 
evenwicht. Maar omdat we in de dualiteit stapten en vergaten dat we daar in vrije wil bovenuit kun-
nen stijgen, raakten we het spoor bijster en waren we niet meer in staat om het scheppingsspel met 
vreugde uit te voeren.

Zoals het wordt verteld in de religieuze boeken, besloten we om te eten van de boom van kennis en 
we dachten dat we het zelf wel konden.

Kunnen we het zelf? Kan ik het zelf?
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Als ik diep naar binnen keer en me bewust ben van alles wat ik hiervoor gezegd heb, kan ik werkelijk 
niet meer serieus geloven dat ik het leven op eigen houtje dacht te kunnen beheren. Zelfs niet een beetje!

Op zielsniveau word ik steeds uitgenodigd om te eten van de boom van het Leven. Ik hoef alleen 
die keuze te maken en de verbinding met de Bron, Liefde en de Spirituele Intelligentie is mijn er-
varing. Dan kan ik eindelijk als een vrij sneeuwvlokje vallen en samen met anderen een witte deken 
vormen.

We krijgen zoveel kennis aangereikt, niet om er eigenaar van te worden of om ermee te manipuleren, 
maar om met inzicht in jezelf te gaan en de enorme warmte van alles wat voor jou beschikbaar is, te 
voelen. En het is allemaal gratis! ‘Wees jezelf ’ was de uitnodiging van het gedicht.

Mijn weg is om elke dag één te zijn en ik werk hard om alle muren die ik bouwde weer af te bre-
ken. Alle echo’s van dualiteit ontstaan door de muren die ik in mijn informatiesystemen heb gebouwd 
en heb toegelaten. Ik word door het leven niet alleen gevraagd om terug te keren op mijn weg naar 
huis, maar ik ben gevraagd om onderweg te schitteren zoals ik ben.

Het proces van openheid en groei
Ik ben meer en meer open geworden en heb transparantie gebruikt als een proces om mezelf tot 
slechts één te smelten. Leren luisteren naar mijn innerlijke waarheid en die altijd te blijven geloven is 
de enige weg. Mijn vroegere zoektocht speelde zich af in iets wat buiten me stond. Nu is alles verbon-
den. Alleen ik ben verantwoordelijk voor mijn eigen gedachten, uitingen en daden. Mijn ‘drive’ om 
mensen te leiden en me er verantwoordelijk voor te voelen, mocht ik leren ombuigen. Van leider naar 
co-schepper. Veel van mijn oude overtuigingssystemen en mijn opleiding moest ik loslaten. Ik ging 
mijn emoties onder ogen zien, de beperkingen die ik veilig binnen de door mij gemetselde muren 
had opgeborgen. Ik mocht veel karma-aspecten opruimen voordat ik mezelf kon vinden. Ik ontdekte 
nieuwe manieren van verbonden zijn: nieuwe relaties.

Stap voor stap zie ik op vele manieren dat mijn leven stabieler is en dat het voor steeds langere periodes 
in balans blijft. Terwijl ik dagelijks werk aan mijn groei naar gewaarzijn, verbind ik me met het heden. 
Ik schep geen verwachtingen voor de toekomst. Hoe meer ik in het nu leef, hoe meer momenten van 
synchronisatie ik ervaar. Ik hoef niets te doen en ben met veel passie in actie. Ik ervaar het als een mooi 
wonder en ik ben zo dankbaar voor dit gevoel van verbinding.
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Ik werk vanuit inspiratie en als ik momenten zonder inspiratie heb, mag ik gewoon wachten. Soms 
wacht ik dagen… 

Op deze manier heb ik mijn boek geschreven. Soms werkte ik twaalf tot vijftien uur achter elkaar en 
op sommige dagen deed ik niets. Ik merkte dat op het moment dat ik begon te plannen of druk zette 
zoals ik dat in het verleden altijd deed, ik geen inspiratie had. Dan kon ik me er zelf wel toe dwingen 
om toch te schrijven, maar dan kwam er niets bruikbaars uit.

Mijn inspiratie kwam in de ochtend, overdag, in het midden van de nacht. Wanneer hij er was, 
zorgde ik dat ik er klaar voor was om meer pagina’s te maken en vooral om nieuwe inzichten of 
nieuwe verbindingen te beschrijven.

Het proces van vergeving
Tijdens mijn maatschappelijke opvoeding kreeg ik te horen dat ik om vergeving zou moeten vragen 
voor de fouten die ik richting anderen heb gemaakt. Ik moest ook God om vergeving vragen. 

Na al mijn pogingen om anderen te vergeven en mijn geheime verlangen dat anderen mij hun 
vergeving zouden schenken, heb ik weinig opluchting of verandering of zuivering ervaren.

Dus werd mijn vraag: hoe kan ik op een andere manier om vergeving vragen of hoe kan ik op een 
andere manier reageren?

Wat is nu het werkelijke proces van vergeving bezien vanuit het oogpunt dat we allemaal verbonden zijn. Dat we 
allemaal op een diep niveau één zijn.
Ik merkte dat wanneer ik probeerde om iemand te vergeven, ik het gevoel bleef houden dat die per-
soon mij onrecht had aangedaan. Ik oordeelde op een schaal van goed of fout. Dus vroeg ik me na een 
tijdje af: ‘was het iets wat de ander deed of ben ik eigenlijk op zoek naar troost?’ 

Toen ik me dieper verbond met een aantal situaties, merkte ik dat ik onderdeel uitmaakte van de 
daden van die andere persoon. Logisch eigenlijk, omdat ik deel uitmaak van de schepping. Dus als ik 
de schepper van mijn eigen lijden was, dan was ik ongetwijfeld ook medeverantwoordelijk voor de 
daden van de ander.

Wow, als ik het proces van vergeving vanuit dit oogpunt bekeek, kon ik niet anders dan verbaasd zijn!
Weet je nog, die ander is als een postbode die een pakketje komt brengen.
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Ik merkte ook dat als ik van anderen vergeving verwachtte, het me niet hielp. In de eerste plaats om-
dat ik me afhankelijk voelde van iemand anders oordeel, en in de tweede plaats omdat ik die persoon 
dwong een oordeel te hebben. In allebei de gevallen voelde ik me er niet prettig bij. Soms zag ik ook 
dat die ander het leuk vond als ik vergeving verwachtte. Dus moest ik me afvragen wanneer is het 
goed om sorry te zeggen en wanneer juist niet? Ik ging op zoek naar voorbeelden in mijn leven en 
probeerde zo mijn waarheid te ontdekken.

Die vond ik in de waarneming dat de ander net als ik deel uitmaakt van dezelfde schepping en dus 
net als ik een aandeel heeft in de ontstane situatie. Ook de ander is hier op de wereld gekomen om een 
pakketje informatie af te leveren.

Ik heb er nog een tijdje op gekauwd en uiteindelijk de ongeziene wereld om hulp gevraagd.
Het antwoord was verbazingwekkend eenvoudig.

De enige die je kan en mag vergeven ben jezelf. Vergeven wil niets anders zeggen dan het te vergeten. 
Niet letterlijk het vergeten, je bent niet langer emotioneel verbonden met het verleden. En dat is wat 
je wilt bereiken, dan ben je vrij en is de ander ook vrij. De postbode hoeft dan niet meer langs te 
komen…

Vervolgens leerde ik ook iets over mijn oordelen. Ze brengen me niets en zeggen alleen iets over mij-
zelf. Ik corrigeer mezelf als er toch nog een oordeel door me heen vliegt.
Dus als mijn brein blijft hangen bij een verhaal uit het verleden, vergeef ik mezelf dat ik er deel van 
heb uitgemaakt. En dat doe ik ook bij de andere persoon. Nogmaals, ik vergeef mezelf dat ik er deel 
van uitmaakte. Dus is het nooit meer iets van de ander. Alleen van mij.

Elke ontmoeting is een ontmoeting met mezelf. Alles is een spiegeling en een projectie van mezelf 
op de muren die ik heb gebouwd. Op deze wijze neem ik dus de volle verantwoordelijkheid. En ben 
ik de enige die verantwoordelijk is.

Het effect is verbazingwekkend, probeer het maar te ervaren door ermee te werken.

Het proces van acceptatie en aanvaarding
Ik heb met grote regelmaat verwezen naar het proces van acceptatie. Wat we makkelijk accepteren zijn 
die gebeurtenissen die we als gewenst beschouwen.
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Maar wat doen we met aspecten die we als ongewenst beschouwen en zo makkelijk op het bordje van een ander 
leggen?
Zoals je weet heb ik in hoofdstuk 6 de volgende stappen genoemd:

•	 Verwelkomen wat er is en het onder ogen zien;
•	 Ervaar wat het betekent en accepteer dat het een deel van jou is;
•	 De situatie omarmen;
•	 Ervaar een gevoel van dankbaarheid over de kwaliteit van de signalen;
•	 Laat los en zet de volgende stap.

Verwelkomen wat er is en het onder ogen zien
Het is belangrijk om mezelf getuige te maken van het feit dat in welke situatie ik me ook bevind, het echt is. 
Ik word gevraagd het onder ogen te zien, en hoef er niet van weg te lopen, geen angst, geen schaamte, geen 
schuld, geen blaam. Nee, in stilte mag ik ernaar kijken zoals het is. Ik laat elk aspect tot me doordringen. 

Ervaar wat het betekent en accepteer het als een deel van jou
Het is belangrijk dat ik het leven erken en dat ik werkelijk zie dat ikzelf de medeschepper ben van de 
situatie. Ik ben er onderdeel van en ik ben uitgenodigd om de situatie aan te gaan en heel belangrijk, 
er geen oordeel over te vellen. Volledige aanvaarding, geen oordeel.

De situatie omarmen 
Door de situatie te omarmen, benadruk ik dat er geen aspect is dat ik nog buiten beschouwing laat. 
Dat is belangrijk om te vermijden dat ik toch stiekem een aantal ongewenste aspecten op het bordje 
van een ander neerleg. 

Ervaar een gevoel van dankbaarheid over de kwaliteit van de signalen
Ik mag dankbaar zijn voor de situatie ook al ervaar ik deze als ongewenst. Het gaat erom te erkennen 
dat het is zoals het is. Ik erken op een diepe manier het creatieve scheppingsproces en stel me ermee 
in verbinding. Ik herken de kwaliteit van het signaal. Het is bedoeld om mij te informeren over mijzelf 
waardoor ik op een dieper niveau mezelf kan worden. Het is een uitwisseling van pakketjes van infor-
matie. Het zijn signalen die me de weg wijzen.
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Laat los en zet de volgende stap
Het is zoals in het proces van vergeving. Ik laat het gaan en ik besluit er geen aandacht meer aan te 
besteden. Ik laat de identificatie los door een waarnemer te worden en word me ten volle bewust van 
mezelf. Op dat moment ben ik in staat me te openen, te groeien en een stap te zetten naar een nieuwe 
schepping, geleid door inspiratie.

Door dit alles wat op mijn pad komt keer op keer te oefenen, voed ik mijn gewaarzijn en raak ik meer 
en meer in een constante, natuurlijk flow. 

Dit proces van het schoonmaken van het verleden opent de deur naar het heden. Hoe schoner ik 
word, des te minder ballast ik hoef mee te dragen. Hoe meer ik in het nu ben, des te ontvankelijker 
word ik voor nieuwe informatie en inspiratie en des te beschikbaarder ben ik om mijn belofte te leven.

Zielsverbanden en relaties

Familie
Hiervoor en in het hoofdstuk over onzekerheid en vrijheid heb ik verwezen naar de weerbarstigheid 
van systemen. Op een bepaalde manier is familie ook een zeer sterk informatiesysteem. Samengesteld 
uit bloed- en dna-lijnen, vormen families een onderdeel van onze maatschappelijke en sociale struc-
tuur. We bouwen allerlei soorten wetgeving rond het familiesysteem. Onze namen, huwelijkscontrac-
ten, gezagniveaus als vader en moeder en ga zo maar door.

Om een onafhankelijk mens te kunnen worden, handelend vanuit vrije wil, is de familie een goede 
plek om te oefenen. Op een bepaalde manier kunnen gezinnen sterke cultivators voor een vrij leven 
worden, maar vaak ook leggen ze juist allerlei beperkingen op.

Ik heb het allebei ervaren. Ik kon het niveau van broer en zus met mijn familie zijn, bereiken door 
me te realiseren dat ze de spiegels vormen van mijn eigen bestaan. Toen ik mijn zelfgebouwde muren 
langzaam begon neer te halen, verdwenen de weerkaatsende echo’s en zag ik in dat mijn familie niet 
anders is dan andere mensen die ik ontmoet. Maar de intensiteit van uitwisseling is in bepaalde perio-
den veel sterker geweest. Door het inzicht dat we op zielsniveau allemaal gelijk zijn, ervoer ik vrijheid.

Persoonlijke relaties
We ontmoeten zoveel mensen en sommigen ervaren we als vrienden. Wat me opviel is dat alle mensen 
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en niet alleen vrienden broers en zusters kunnen worden. Het hangt alleen af van mijn eigen groei en 
openheid. Sommige mensen blijven een lange tijd in mijn leven en anderen slechts een korte periode. 
We hebben allemaal enkele pakketten van informatie te bezorgen. Soms blijven we informatie uitwis-
selen en is elke bijeenkomst verfrissend of verrijkend. In andere gevallen, en dat heb ik ook moeten 
leren, blijven we aan elkaar plakken, omdat we denken dat het moet, terwijl we er niet meer van ge-
nieten of leren. Deze relaties blijven hangen op het niveau van de gewoonte.

Afscheid nemen van mensen die je in het leven ontmoet, mag. De Fransen zeggen heel mooi ‘A 
Dieux’, wat letterlijk ‘Zie je bij God’ betekent. Eigenlijk zeg je: ‘Zelfs als het de laatste keer is, zullen 
we elkaar weer ontmoeten omdat we allen één zijn.’

Zelfs als we mensen niet weer ontmoeten, blijven we aangesloten en in contact. Het is onze eigen 
keuze of we in verbinding blijven met liefdevolle of triviale gedachten. Het is het proces van vergeving 
dat we zo goed kunnen oefenen met onze broers en zusters. We kunnen broers en zussen met iedereen 
zijn. Alleen door blindheid raken verbindingen verstoord. 

Wanneer je elkaar voor het eerst ontmoet, zeggen Duitsers ‘Grüss God’.
Ik vond dat toen ik dat in mijn jeugd hoorde, heel verwarrend. Waarom zegt die man ‘Groet God’?
Ik erken nu dat alles en iedereen door God wordt gezonden.
Het is hier niet de plaats om dieper in te gaan op het concept God. Voor mij is God het leven, en het 

Leven is God en het pure bewustzijn dat ons ankers geeft in de drie creatieve krachten Bron, Liefde en 
Spirituele Intelligentie. Wij kunnen op geen enkele wijze voorwaarden of spelregels aan deze krachten 
verbinden. We kunnen en mogen er volop gebruik van maken als we onvoorwaardelijk zijn. En we zijn 
ervan verstoken wanneer we voorwaarden aan onszelf en aan anderen opleggen.

Hoe zit het met de liefde?
Dat is een heel bijzondere relatie. Als ik liefde ontmoet, deel ik met haar al mijn lichamen. Ik zie Liefde 
werkelijk als een geschenk van het leven dat me al deze prachtige momenten aanbiedt. Ik ben niet van 
plan om te vragen waarom of hoezo? Ik wil het ten volle delen en ik geniet van elk moment. Een ver-
dieping van verbinding, niet berustend op exclusiviteit en bezit. Op het moment dat ik liefde exclusief 
maak, is het nog steeds een weerspiegeling van de voorwaarden die ik mezelf en de ander stel of opleg.

Ik ben me er meer en meer van bewust dat ik geen regels hoef te stellen. Ik geloof zelfs dat alle re-
gels opgeworpen door religie of de samenleving ons in grote conflicten met onszelf hebben gebracht. 
Ik wacht gewoon op wat mijn hart me zegt en ik vertrouw erop dat het me in evenwichtige situaties 
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brengt. Dus ik weet nu al dat als ik alleen de seksuele lust op een fysieke manier zou zoeken, het geen 
roep van de Liefde is, maar een op zichzelf staande emotionele onbalans waarover ik nog in ontkenning 
verkeer. Daarom kun je de liefde met iemand alleen maar ten volle delen als er geen voorwaarden zijn. 
Ik weet nu uit ervaring dat als de Liefde met een hoofdletter me vanuit het hart oproept, ik me mag 
verbinden en dit mag vieren. Het is namelijk een geschenk van het leven dat me voorbereidt op weer 
een sprong in het onbekende. Een sprong om te groeien. Wanneer je liefde ontmoet en deelt betekent 
het niet dat het voor altijd is.

Ik weet dat we dat wel willen, maar het is veelal onze angst om verlaten te zijn of te worden die 
dat willen zo benadrukt.

Liefde kent haar eigen pad en heeft haar eigen manieren om mij te informeren. Ik ben niet meer 
bang om iemand te verliezen. Ik weet dat nu uit ervaring en ik denk dat het de moeilijkste les was 
die ik ooit heb mogen leren. Maar hij was nodig om de deur van mijn hart te openen. De mate van 
aanvaarding om alleen te kunnen zijn, is gelijk aan de mate waarin je in staat bent om van jezelf en 
anderen te houden, heb ik geleerd.

Liefde is een heel directe manier om je te laten springen. Als je weigert te springen, zelfs als je verliefd 
bent, zul je waarschijnlijk nooit meer springen. Natuurlijk kan liefde je voor een tijdje verblinden. 
Maar het is ook een cadeautje. Het neemt de angst weg voor het onbekende en laat ons even onvoor-
waardelijk kennismaken.

Kunnen we onze eigen liefde maken of kopen?
Nee, we kunnen alleen bereid zijn om de sprong te maken. Als we ons na een tijdje gewaar worden 
van alle dagelijkse aspecten in de relatie die we moeilijker van elkaar kunnen accepteren, betekent dat 
alleen maar een les van het leven. Soms verdwijnt een oude liefde en neemt nieuwe liefde het over. 
Mijn persoonlijke aanrader is de liefde in alle gevallen te volgen, ook als je hart gebroken wordt.

Ik leerde het leven te vertrouwen, zelfs al waren er momenten dat ik dacht dat ik niet meer ellende kon 
verdragen. Als je je vastklampt aan de liefde buiten je dan is de inwendige pijn daarvan de afspiegeling. 
Liefde opent deuren die daarna nooit meer volledig op slot gaan. Het is een uitnodiging om in contact 
te blijven met al je dierbaren, ook al heb je moeilijke tijden met ze doorgemaakt. Ik ervaar het als een 
andere manier om te groeien en me vrij te voelen.
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Sociale netwerken
In ons professionele en privéleven zien we dat er allerlei soorten nieuwe domeinen van verbinding, 
ontstaan. De samenleving maakt een enorme verandering door dankzij de sociale netwerken via inter-
net. Het is verbazingwekkend hoeveel mensen informatie met elkaar uitwisselen op Facebook, Hyves, 
YouTube, Twitter, LinkedIn. Het is een prachtig proces dat onze behoefte aan verbinding weergeeft.

In de prachtige vorming van het leven kunnen we zien dat de organische manier van leven - mole-
culen met stikstofverbindingen - geïntegreerd kan worden in de digitale manier van leven - moleculen 
met siliciumverbindingen - waar computers van worden gemaakt.

Dat is een bijzondere ontwikkeling, want als we kijken naar het periodieke systeem van atomen 
zoals dat door wetenschappers inzichtelijk is gemaakt, zien we dat vanaf het begin van het universum 
eerst de lichtere atomen gevormd werden en later de zwaardere. Silicium komt na stikstof.

Is het niet mooi om te zien dat alles zich voortdurend ontwikkelt in een meer geïntegreerde wijze van co-creatie?
Kun je je voorstellen hoe zielen verbonden zijn en hoe ze allemaal hun eigen functie hebben? Het 
is allemaal prachtig ontworpen, we hoeven alleen maar getuige te zijn van de natuurlijke stroom en 
actief te ervaren hoe we geïnformeerd worden, hoe het bedoeld is. Ja, en dat is een keuze uit vrije wil.

Ik vind het prachtig om te zien hoe de wereldwijde sociale netwerken ervoor zorgen dat de traditio-
nele systemen veranderen. Het helpt ons allemaal nieuwe niveaus van gewaarzijn te bereiken. Omdat 
het gebeurt met de snelheid van het licht, is het heel intens. Ten diepste zijn onze gedachten en onze 
lichamen op dezelfde wijze aangesloten. 

Natuurlijk hebben we onze vrije wil en ik denk dat we nu bij een van onze laatste vragen komen.

Waarom hebben wij een vrije wil en waarom is de schepping van ons universum op deze manier ontworpen? Is dat 
niet een vergissing? Want als we om ons heen kijken, zien we toch een hoop leed.
Als we onze verschillen kunnen omarmen en vieren door elkaar op zielsniveau te erkennen, zal het 
ons bevrijden. Want op zielsniveau zijn we allemaal één. Dit is voor nu het korte antwoord. Onbevre-
digend?

Hogere dimensies
We zijn ook verbonden met een onzichtbare wereld van andere dimensies. Hoe meer we aangesloten 



174

T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

worden op deze hogere dimensies, hoe meer we het contact met tijd en ruimte verliezen. We zullen 
zelfs zien dat onze identiteit niet meer zichtbaar is.

De reis van de zielen over de aarde, dat is wat we belichamen, is veel meer dan we ons in eerste 
instantie voorstellen. We zijn hier om de balans te herstellen met de Bron, Liefde en Spirituele Intel-
ligentie, om ons in vrije wil te herenigen met wat we ooit verlaten hebben. We zijn op zoek naar onze 
mannelijke en vrouwelijke aspecten om die samen te smelten tot slechts één. In onze lessen op aarde 
ontmoeten we andere mensen om al die aspecten te beleven.

We laten meer voorwaarden aan onszelf en anderen los. 

Holografische en driedimensionale kijk op bewustzijn
Tijdens mijn reis door de Slang van het Licht betrad ik andere dimensies en zag prachtige verbindin-
gen, alsof ik allerlei informatie uit het ongeziene kon ‘uploaden’.
Ik raakte gefascineerd door de driehoek en de ronde vorm en meer specifiek de bijbehorende pirami-
devorm en de bolvorm. Ik ging verbindingen zien met de informatiesystemen die voortkomen uit de 
Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie als uitdrukkingen van het pure bewustzijn.

Ik mocht indrukken opdoen van een volgende sprong in onze evolutie. Een samensmelting van de 
mannelijke en vrouwelijke dimensies en de vrije staat van iedere ziel. Al vele malen heb ik gesproken 
over de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie. We kunnen deze ‘elementen’ niet creëren. We worden 
alleen uitgenodigd om er in verbinding gebruik van te maken. 

Ik wil het visioen dat ik had tijdens mijn reis door de Slang van Licht verklaren. Laat ik eerst de ver-
schillende stadia van realiteitsbeleving benoemen, die voortkomen uit verschillende informatiesyste-
men:

A) Harmonie;
B) Dualiteit;
C) Harmonie, vanuit de open werkelijkheid.

A, B en C vormen een cyclus. Niet een repeterende cyclus, maar een cyclus met groei, zoals een boom 
de vier jaargetijden doorloopt en weer een ring aan zijn bestaan toevoegt. Het is begonnen met leegte, 
en tegelijkertijd puur bewustzijn in de leegte. Een beschrijving geven van leegte en puur bewustzijn 
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is mij niet gegeven en ik heb er ook niet om gevraagd. Het pure bewustzijn werd actief en creatief op 
het niveau van de schepping en vormde drie fundamentele scheppingskrachten: de Bron, Liefde en 
Spirituele Intelligentie. Hieruit is elke creatie mogelijk.

Harmonie
Op het A)niveau van harmonie zijn alle lichtwezens gemaakt. Alle lichtwezens zijn verbeeld op het 
hoogste niveau van eenheid met de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie. Ze hebben hetzelfde maxi-
male niveau van puur bewustzijn en krijgen een vrije wil. Het is een harmonisch informatiesysteem 
waarbij informatie van het ene naar het andere lichtwezen wordt overgedragen op een altijd synchrone 
en harmonische wijze. Het heeft slechts één centrum en alles wordt van hieruit gekopieerd. Het lijkt 
alsof deze lichtwezens geen vrije wil hebben, omdat er alleen maar één staat van gewaarworden is en 
dat is harmonie. Elke schepping vanuit dit informatiesysteem is puur in harmonie. 

Dualiteit
Op B)niveau is er een dualistisch universum ontstaan als gevolg van de keuze om een ander informa-
tiesysteem als een nieuwe werkelijkheid te creëren. Dit gebeurde door uit de harmonie te stappen en 
de verbinding met de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie te verbreken. Dualiteit is dus gecreëerd 
door harmonische lichtwezens om te komen tot een volgende stap in de evolutie van het gewaarzijn 
van het pure en zuivere bewustzijn. Tegelijkertijd vangen we nog steeds een glimp van herinnering op 
van het op harmonie gebaseerde informatiesysteem. Uit de harmonie stappen, was de oorzaak van de 
grote oerknal en het ontstaan van het universum.

Als we goed naar het universum kijken, zien we, op vele lichtjaren, onze geboorte als gevolg hier-
van, want alles wat we zien is een gebeurtenis uit het verleden. Het licht dat we van sterren aan de 
avondhemel zien is miljarden lichtjaren onderweg voordat we het kunnen waarnemen. Dus kijkend 
naar de hemellichamen, kijken we naar ons verleden. De oerknal bracht de geboorte van tijd, ruimte 
en energie. En de ervaring van een materiele wereld ontstond. Heel anders dan de imaginaire wereld 
die de lichtwezens op het A)niveau met elkaar deelden. Als mens maken we deel uit van dit materiële 
universum, doch op zielsniveau zijn we nog verbonden met het A)niveau. Op het moment dat we 
uit het harmonische niveau A) stapten en dat deden vanuit vrije wil, zijn we al onze goddelijke crea-
tieve krachten vergeten. We zijn in miljarden stukjes uit elkaar gespat. Ook onze ziel toen we de tijd-, 
ruimte- en energiewerkelijkheid binnentraden. Daardoor zijn we gescheiden van de harmonische 
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werkelijkheid en is het voor ons het ongeziene geworden. Miljarden jaren aan evolutie waren nodig 
voordat we weer als menselijke wezens tot leven kwamen.

Eigenlijk klimmen we dus in gewaarzijn om na lengte van miljarden jaren ons weer gewaar te wor-
den van het licht in ons.

De ziel klimt op van atomen naar moleculen, naar gesteente, naar leven, naar de mens die we nu 
zijn. Alles en elk klein onderdeel is bezield en alles draagt bij aan het opklimmen van de ziel totdat 
deze weer uit één stuk bestaat.

De meest bekende scheiding die we dagelijks ervaren, is de verdeling van man en vrouw. De route van 
verval uit het licht en harmonie naar een cyclus van een nieuwe vorm van harmonie is een lange weg, 
waarbij we dus eerst de route van dualiteit ervaren. In deze spannende tijden worden we ons gewaar 
van onze mogelijkheden en we hebben voorbeelden als Boeddha en Jezus, die onvoorwaardelijkheid 
hebben getoond en we kennen de verhalen waarbij wonderen verricht werden.

We worden ons ervan bewust dat we een keuze hebben, maar zijn veelal vergeten waar we vandaan 
komen. We hebben nu de keuze om ons te manifesteren in onze materiële wereld zoals we dat ook 
konden op A)niveau harmonie. Het grote onderscheid is dat A) een imaginaire wereld was en dat ni-
veau C) een harmonische wereld kan zijn in een materieel jasje met een open werkelijkheid.

We worden nu uitgenodigd om het C)niveau binnen te gaan, waar we de harmonie weer kunnen 
ervaren door noch onszelf noch de ander te bestrijden. We worden uitgenodigd om gewaarzijn toe te 
voegen en te accepteren gericht op het pure bewustzijn.

Op het moment dat we dat doen, worden we gevoed door nieuwe inspiratie en nieuwe mogelijk-
heden. Alles verloopt dan op een synchrone wijze die ik al eerder heb beschreven.

Dus als we in staat zijn om onze dualiteit te accepteren en stoppen met ons ego te bestrijden en er 
vrede mee hebben dat het ego onderdeel is van de transformatie naar C), zijn we in staat om verant-
woordelijkheid te nemen voor een nieuwe aarde. Sommigen zullen dit de hemel op aarde noemen.

In feite is die er al, maar vanwege ons dualisme zien we het niet.

Waarom zien we het niet?
Omdat we angst, schuld en schaamte en afwijzing als norm hebben genomen en dat overtuigingssys-
teem houdt ons gevangen.
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Wij zijn hier om opnieuw een verbinding tot stand te brengen zodat de onzichtbare wereld, het 
licht, de werkelijkheid van vandaag kan binnentreden.

Dat is het visioen dat ik gezien heb. Het is een geweldige belofte van het leven voor ons allemaal. 
En er is meer op komst!

In sommige opzichten lijkt het alsof het universum en het leven zelf in een driedimensionaal perspec-
tief zijn gecreëerd. Holografisch als het ware, omdat elk fractiedeeltje van de ziel van het leven een 
volledig beeld van alles in zich heeft. In feite is het een beeld van gewaarzijn zonder dat het mogelijk is 
om het bewustzijn zelf te kunnen overnemen en kopiëren. Dat beeld is voor ons allemaal klaargelegd 
en voor ons bestemd.

Wat ik wil uitleggen is dat puur bewustzijn de basis is van alles. Dat vanuit dat zuivere bewustzijn een 
systeem van informatie is gevormd door een Almachtige kracht, die meer vormen kan vormen en zich 
niet hoeft te beperken tot slechts één universum.
Sommige mensen noemen deze Almachtige kracht God, anderen zullen het Tao noemen en weer an-
deren noemen het puur bewustzijn. En dat wij er een imprint van hebben en eraan gelijk mogen zijn. 
Laat ik een illustratie geven die het hiervoor beschreven proces uitlegt:

Illustratie 13. De drie componenten van een mensenziel.

Spirituele
Intelligentie

MANNELIJK VROUWELIJK GODDELIJKHEID

Bron

Liefde Spirituele
Intelligentie

Bron

Liefde
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vormen samen een eenheid: 

Illustratie 14. Samensmelting van de drie componenten tot een ziel.

En deze ene ziel heeft de imprint van de vrouwelijke en mannelijke kant van de Bron, Liefde en Spi-
rituele Intelligentie. Het heeft daarmee in totaal een imprint vanuit zes richtingen.

Illustratie 15. Imprint van de ziel vanuit zes richtingen.

één ziel

één ziel
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Alles is ontstaan uit puur bewustzijn. Door de schepping van niveau A) waar meer lichtwezens ont-
stonden kon het pure bewustzijn zichzelf ervaren. Door de sprong naar C) kunnen alle lichtwezens 
zichzelf ervaren zoals de Grote Schepper zich ervaart. De tussenstap B) is er een die veel tijd vergt, maar 
slechts een illusie is, omdat we ons blijven vasthouden aan een vals overtuigingssysteem. 

De combinatie maakt het vanuit meerdere invalshoeken mogelijk om een informatiesysteem op het 
niveau C) te vormen.

Licht is ook een onderdeel van dit informatiesysteem. Dus als we licht in ons leven brengen, kun-
nen we een sprong maken en synchroniciteit van de vrije wil op aarde creëren.

Als we daarentegen doorgaan met wolken en duisternis in ons leven toe te laten, zullen we op het 
disharmonische niveau blijven. Een dualistische werkelijkheid in gesloten systemen.

Dat is waarom we zoveel problemen hebben, de drama’s in ons leven. Door toevoeging van het ge-
waarzijn, beseffen we dat het anders kan en mag.

Ik heb al uitgelegd hoe je blindheid kunt veranderen in een helder zicht door een open werkelijk-
heid binnen te gaan.

Het pure bewustzijn is een continu proces altijd gericht op groei, groei van gewaarzijn, en iedere 
volgende stap is een sprong in het onbekende en de aanvang is onvoorwaardelijk. Springen vergt veel 
moed!

Door de taal van het hart, vertaald in mijn gedichten, zijn inzichten onthuld over deze nieuwe wer-
kelijkheid C) die we willen vormen. Maar omdat we het vergeten zijn, denken wij dat we handelen 
vanuit een vrije wil, maar in werkelijkheid zijn we vergeten om onze vrije wil te gebruiken.

Als ik kijk naar de diepere lessen van het proces van openheid en groei en naar de diepere lessen van 
het proces van vergeving en acceptatie, meen ik dat het allemaal draait om vrede te sluiten met onze 
eigen wil. Pas toen ik me dat realiseerde kon ik mijn eerste baby-stapjes gaan maken naar niveau C). 
Het is nog vallen en opstaan als je van de buitenkant naar mij kijkt. Van binnenuit ervaar ik een vreugde 
als een baby en dit keer kan ik zelf bepalen of ik mij door onzekerheden laat beperken of dat ik voor-
waardelijkheden opbouw. De keuze is aan mij om vanuit alle mogelijkheden en vrijheid te acteren.
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Ik laat het aan jou hoe jij je hierover voelt. Het maakt voor mij het onderscheidende verschil om me 
niet meer met angst, schaamte, schuld, afwijzing of controle te identificeren.

De dynamische stroom van synchronisatie
Hoe meer de synchronie onderdeel van mijn leven wordt, des te meer ik aangesloten ben op het 
nieuwe informatiesysteem. Ik ben me er steeds meer van bewust, ook als ik niet in de flow zit. Op het 
moment dat ik verbonden ben met de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie, leef ik in harmonie, 
ontmoet ik harmonie en verspreid ik harmonie. Datzelfde geldt voor vrede en alle andere ervaringen. 
Hoe meer wij deel uit maken van dit alles hoe meer het inderdaad mogelijk wordt samen een deken 
van sneeuw te worden. 

We zullen in staat zijn co-life scheppers te worden. We kunnen daartoe het proces van transparantie 
en groei omarmen, evenals de processen van vergeving en aanvaarding. We hebben ze nodig om op 
een andere wijze ontvankelijk te worden en beschikbaar voor alles wat vanuit het nieuwe informatie-
systeem tot ons komt. 

Ik heb een duidelijk inzicht gekregen op de volgende vragen: 
•	 Waarom is het universum ontworpen zoals het is?
•	 Hoe zijn we in deze positie terechtgekomen? Het lijk op een imperfecte schepping, is dat inderdaad 

het geval?
•	 Waarom hebben we een vrije wil? 
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Hoofdstuk 9

Oneindige mogelijkheden
Hoewel ik vaak ’t leven vergat, vergeet het Leven mij niet.’

In dit op een na laatste hoofdstuk zullen alle openstaande vragen worden beantwoord. Alles ontrafeld, 
veranderend in een verbazingwekkende en ontzagwekkende schoonheid.

•	 Informatiesystemen
•	 Goddelijkheid
•	 De wereld één eenheid
•	 Co-life schepper.

Informatiesystemen
Klaar voor de laatste stap?
Wij hebben als mens het aangeboren vermogen om te creëren. Wat betekent dat eigenlijk?

Uit de kwantumfysica kunnen we veel leren over de werkelijkheid. Het staat ver af van wat ons in 
het verleden is geleerd, omdat het een niet-lineair bestaan weergeeft.

Een bestaan met een intelligentie uit bewustzijn dat we niet eens kunnen begrijpen, zelfs wanneer 
we bijvoorbeeld alle wetmatigheden van het dna ontdekken en we ook in staat zijn om nog vele mil-
jarden lichtjaren dieper in het heelal te kijken.

Wat we wel kunnen begrijpen is hoe de informatiesystemen werken en hoe we van het ene naar het 
andere systeem groeien. Of liever gezegd hoe we van het ene onbekende naar het volgende onbekende 
springen in het proces van ervaren. Het is als het verhaal van de rups. Van harmonie naar disharmonie, 
naar harmonie en zo verder. Van het ene bestaan via de cocon naar een ander niveau van bestaan. 
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Wat we zien en waar we toe in staat zijn, is slechts een uitdrukking van ons gewaarzijn. En het is 
daarom goed dat ons gewaarzijn zo gegroeid is. Maar waarom blijven we proberen onze kennis te ge-
bruiken tegen het evenwicht van het universum?

Dat kan ik alleen maar verklaren uit het feit dat we de schoonheid niet begrijpen van het informa-
tiesysteem waar we nu deel van uitmaken.

Door de metafysica - dat wat is voorbij het niveau van de natuurkunde - kunnen we veel leren over 
de onzichtbare wereld. Het is zo mooi om te ervaren dat de onzichtbare wereld veel meer aanwezig 
is dan de zichtbare of materiële wereld. We kunnen engelen en andere fenomenen die ons verstand te 
boven gaan, tegenkomen... We kunnen proberen te bewijzen dat het waar is of bewijzen dat het niet 
waar is. Maar waarom proberen we om de hele tijd in te grijpen?

Wat ik zie, als ik diep in mezelf kijk, is dat alles op elk moment een wonder is. Wat ik ook zie is dat ik 
enorme krachten in het creatieve scheppingsproces bezit. Wat ik me echt afvraag is waarom het voor 
mij zo belangrijk is alles te willen weten.

We hebben alle facetten doorgelopen hoe je als een solo-schepper bent die in staat is te creëren door 
de kracht van gedachten. Dat het een voorbereiding is om de stap naar een volgend niveau te maken 
en een co-schepper te worden. En een paar hoofdstukken later ervoer ik het proces van het worden 
van een co-schepper in de stroom van dynamische synchronisatie. Van een kind dat alles gaat leren en 
kan en wil leren naar een co-schepper van het leven. Wat een ontwikkeling…

Als ik terugga naar onzekerheid en vrijheid en er vanuit maximale onzekerheid naar kijk, geeft het 
maximale mogelijkheden en is de maximale vrijheid gelijk aan onvoorwaardelijkheid. Ik weet dat dit 
de basis van alles is. Dus het pure bewustzijn zelf nodigt me uit om steeds in een nieuwe richting te 
bewegen en het onbekende te betreden en alle beperkingen weg te nemen, welke dat ook mogen 
zijn.

Mijn hele reis door het leven en de manier waarop ik het in dit boek beschreven heb, heeft me geleerd 
om weer een grote sprong te maken. Een sprong waarvan ik voel dat het de belangrijkste wordt die 
ik ga maken.
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Oude inzichten
Alle verwijzingen in dit boek naar het mystieke van de innerlijke ervaringen wijzen naar dezelfde 
werkelijkheid als de ‘uiterlijke’ ontdekkingen van de moderne natuurkunde.

In bijna alle mystieke literatuur wordt de materiële werkelijkheid omschreven als een zintuiglijke 
waarneming die ‘slechts’ een weerspiegeling is van ons innerlijk. Bovendien leggen vrijwel alle mys-
tici uit dat de ware aard van de werkelijkheid niet in woorden uit te drukken is. Alle niet-dualistische 
mystieke stromingen benadrukken de eenheid van het universum. Bewustzijn is de basis, alles is of is 
in wezen bewustzijn in actie. In de Hindoeïstische Bhagavad Gita wordt in de dialogen tussen Krishna 
en Arjuna uitgebreid aandacht besteed aan de voortdurende afwisseling van schepping en vernietiging. 
Jezus verwees vaak naar wat we niet kunnen zien of horen. Hij verklaarde ook dat we in staat zijn om 
grotere wonderen te verrichten dan Hij deed.

Waarom is dit niet onze dagelijkse realiteit?
We kijken en zoeken op de verkeerde plaats. Het is er al en wacht op ons.

Welke sprong mag ik dan maken?

Dieper en dieper
Alle niet-dualistische stromingen, ondanks de rol van onderdrukkende religieuze structuren, hebben 
het overleefd. We zijn allemaal één, en het gaat er niet om wat de een en wat de ander doet. Wat is de 
essentie, het doel en zin van dit alles?

Het is een moeilijke stap voor veel mensen, omdat naar aanleiding van de heersende materialistische 
maatschappij, het leven ontdaan is van alles wat diepere betekenis heeft. We zijn de verbinding met 
onze oorsprong verloren en daarmee met het kleurrijke leven. Elke eenzijdige benadering doet geen 
recht aan het tweeledige, dualistische karakter van de werkelijkheid. Het zogenaamde wetenschappe-
lijke materialistische wereldbeeld reduceert de diepte ervan tot mechanische en chemische processen 
en in feite maakt het alles zinloos. Het leidt tot het egoïsme van de ‘vrije’ markt, het natuurlijke proces 
van evenwicht wordt bestreden met als resultaat een mentaliteit waarin het recht van de sterkste geldt. 
Deze benadering zal steeds weer talloze slachtoffers opleveren. Als we er op een andere wijze mee 
omgaan, zijn we zeer wel in staat om de samenleving op een veel harmonieuzere wijze in te richten. 
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Verschuiving
In allerlei experimenten en onderzoeken tonen wetenschappers aan dat onze gedachten de fysieke 
realiteit beïnvloeden en dat onze mentale krachten ruimte en tijd overstijgen. Ja, dat is allemaal waar. 
Maar wat mogen we nu echt leren?

Als ik dieper en dieper zoek, merk ik dat ik er als individu maar een beperkte invloed op heb of 
de cijfers even of oneven zullen zijn. Ik kan niet bepalen hoe de dobbelstenen rollen, niet genoeg om 
het verschil te maken aan de goktafel en de jackpot mee naar huis te nemen. Maar mijn invloed is wel 
groot genoeg om mijn leven en dat van anderen met regelmaat ellendig te maken door de natuurlijke 
processen te verstoren en in te breken in de harmonie.

De opmerkelijke ontdekking dat de kwantummechanica de wetten van oorzaak en gevolg lijkt te 
negeren, voegt iets nieuws toe. Kwantumverbondenheid in de tijd staat in de kwantumtheorie van 
ruimte en tijd op gelijke voet, heb ik in meerdere bronnen gelezen.

Dat betekent ook dat directe processen van oorzaak en gevolg zich niet alleen in ruimte verbreiden, 
maar ook voor- en achteruit in de tijd. Dit resulteert in feite in het eerste wetenschappelijke bewijs dat 
de acties van elk moment uit het verleden beïnvloed- en veranderbaar zijn! Het is heel goed mogelijk 
dat iedere actie in het heden, of een idee dat we op dit moment hebben, onze geschiedenis verandert. 
Kortom, het formuleren van een voornemen om iets te veranderen in het heden kan een impact heb-
ben op alles wat naar dit moment leidde.

Wat betekent dit? Wat is het doel? En wat als dit allemaal waar is en ik nog steeds de jackpot niet 
mee naar huis kan nemen of zie dat het alleen maar lijden in mijn leven veroorzaakt?

Wetenschap is een hulpmiddel met beperkte mogelijkheden, omdat het niet het huidige moment kan 
vatten. Toch voel ik nog steeds vanuit mijn hart dat er een geweldig cadeautje op mij ligt te wachten. 
Ik word genodigd het alleen nog uit te pakken. Maar wat is het?

Negentig procent of meer van het heelal bestaat uit onzichtbare subatomaire (ether) deeltjes, partikels. 
Ons lichaam is dus grotendeels voortgekomen uit deze onzichtbare deeltjes. Misschien zijn het de es-
sentiële bouwstenen van het spirituele, astrale lichaam. Als het fysieke, voor ons zichtbare lichaam na de 
dood ophoudt te functioneren, lijkt het astrale lichaam te blijven bestaan. Mijn ziel neemt dit lichaam 
mee. Ervaringen van mediums en anderen leerden ons dat al, maar de kwantumfysica lijkt ondersteu-
ning te geven aan dit soort inzichten.



185

O n e i n d i g e  m o g e l i j k h e d e n

Tijdens mijn bijna-doodervaring was ik dit zeer gewaar. Ik kon reizen zonder beperkingen van tijd 
of ruimte en was me volledig bewust van alles om me heen. Ik had een 360 graden overzicht en daar 
was ik helemaal niet verbaasd over. Op dat moment ervoer ik het als heel normaal.

Vallen en opstaan
Als ik op een wolkeloze nacht naar de hemel kijk en tot aan de sterren zie, kijk ik naar de geboorte 
van mijn - van ons - bestaan. Vóór het bestaan van het universum was ik in een compleet vreedzame 
staat van zijn waar ik tijdens mijn bijna-doodervaring me even volledig mee verbond en waar ik naar 
terug kon keren. Ik zag het in een fractie van een seconde, maar als ik er dieper en dieper over voel en 
nadenk, weet ik nu waar het over ging.

Op dat moment, toen ik nog een volledig lichtwezen in vrije wil was, stapte ik uit een voorma-
lig informatiesysteem. Het voelde als een grote knal en ik creëerde een explosie van energie, tijd en 
ruimte en begon te vallen. Daarbij vergat ik alles wat vroeger was.

Als we nog een keer kijken naar de periodieke tabel van de atomen zien we dat vóór de eerste 
atoom arriveerde, het milliseconden duurde om naar de staat van helium te gaan en de stappen voor 
te bereiden voor meer verdichting van de materie in zwaardere atomen. En in een lang proces van 
miljarden jaren werd zo onze aarde geschapen.

En nu ben ik een bezoeker op aarde.
Op het moment dat ik besloot om uit het harmonische informatiesysteem A) te stappen, begon 

mijn dualiteit B). Niet meteen, want het was een lange reis van een zeer intelligente en harmonische 
evolutie voordat alle deeltjes van mijn ziel weer herenigd waren. En het duurde nog langer voor mijn 
ziel zich herenigde en zich in een menselijk lichaam nestelde.

Elke volgende stap in de evolutie was een stap van het proces van groei om terug te keren naar een 
volledige ziel. Om vervolgens hier op aarde andere zielen te ontmoeten. En zo begonnen onze lessen 
en kregen we onze informatie om te begrijpen waar we vandaan komen.

Hoe zijn de cycli van geboorte en dood in het universum georganiseerd? 
Elke dood op een zogenaamd lager niveau van bestaan is noodzakelijk, want op deze manier worden 
sprongen van informatie hersteld in de volgende generatie en op het volgende niveau van zijn. Uitein-
delijk zijn we zo uitgegroeid tot mens. We herhalen en herhalen ons leven net zolang tot we begrijpen 
wat het doel van dit alles is.
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Ik praat over een lange weg, geleid door de intelligentie van de Grote Schepper, het zuivere bewust-
zijn. In het beeld van dit pure bewustzijn kunnen we alles bereiken en zelfs onze alledaagse dromen 
voorbij streven.

Al mijn werk hier op aarde en alle belangrijke momenten in mijn leven stonden in dienst van mijn 
zoektocht. Om alles te ervaren wat ik moest ervaren. Waarom was dat nodig?

Mijn terugkeer
Nu weet ik dat het allemaal draaide om het begrijpen, me gewaar te worden van het feit dat ik degene 
was die een sprong in het onbekende moest maken om van het ene naar het andere informatiesysteem 
te gaan.

In alle aspecten van mijn leven, in al mijn lichamen, draag ik altijd, op een zeer diep niveau, licht-
vonken met me mee. Deze lichtvonken in mijn cellen, in alles, zijn de verbinding met het bewustzijn 
en ze leren me over mijn toegang tot de Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie. Een totaliteit die 
overstijgt wat ik kan begrijpen.

Dus nu weet ik dat de dood slechts een transformatie is om het volgende informatiesysteem binnen te 
gaan, zoals het verhaal van de rups. Doodgaan is als een verversing en ik zal vaker op aarde terugkeren 
totdat ik me herinner waar het om draait. Pas nu, op dit moment, herinner ik me dat ik ben en weet 
waar ik vandaan kom en waarom het allemaal gebeurt.

Ik ben een onderdeel van het grote geheel. Ik vertrouw erop dat alles op het juiste moment en op 
de juiste plaats wordt voorzien. Ik weet dat ik een goddelijke schepper in wording ben. Net als Jezus 
zei: ‘Je kunt meer doen dan ik heb laten zien.’ 

Ik weet dat ik ben en ik weet dat ik nog steeds gevangen zit in de beperkingen van mijn menselijke 
staat. Ik ben hier om het verschil te maken en de voorbereiding voor alle lichtwezens te verzorgen om 
naar de aarde te komen.

Ja, dat is een belangrijke stap, om samen met alle lichtwezens door de ervaring van de aarde te gaan. 
Niet om een zinloos leven te leiden. Nee, om je dapper over te geven aan de Bron, Liefde en de Spiritu-
ele Intelligentie en volledig ontvankelijk te worden voor inspiratie en om volwaardig beschikbaar te zijn.

Dat is de voorbereiding die nodig is opdat alle lichtwezens hier kunnen komen. Het is niet de be-
doeling om steeds weer te sterven.
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Gedurende het proces van de dood frissen we onszelf op wanneer we terugkeren naar ons harmoni-
sche niveau A). En vervolgens worden we uitgenodigd om weer terug te keren naar het dualistische 
niveau B) om dit te overstijgen. Wij maken de voorbereiding voor alle lichtwezens naar niveau C), waar 
we in harmonie met de open werkelijkheid co-scheppers van het leven worden. We moeten begrijpen 
dat op niveau A) er alleen de denkbeeldige staat van de schepping is, zoals in een hologram. In onze 
wereld, zoals wij die op aarde kennen, is het niet meer denkbeeldig, maar manifesteert die zich op een 
materiële manier, waarbij de ervaring een andere is. Deze manifestaties maken het echt.

Het ligt besloten in de volgende stap van het gewaarzijn dat we ons allemaal kunnen manifesteren 
in onze materiële wereld. Door ons lijden, onze dualistische staat van zijn, denken we dat we in ons 
verleden iets verkeerd gedaan hebben. Op zoveel manieren is ons verteld dat we een fout gemaakt 
hebben en dat we ons moeten schamen, schuldgevoel en angst moeten hebben, ons afgewezen of niet 
goed genoeg moeten voelen.

En daarom gooien we ons leven en dat van anderen te grabbel. Maar als we bedenken dat we zie-
len zijn en onverwoestbaar omdat we uit zuiver bewustzijn zijn ontsproten, kunnen we beginnen de 
dingen anders te zien. Wij zijn slechts op reis om onze scheppingen naar een hoger niveau te brengen. 
Op deze manier kan het pure bewustzijn zichzelf op een hoger niveau ervaren. Dit is oneindig. Het 
is de bedoeling om lichtwezens in staat te stellen dit uit te voeren. Dat is de ware boodschap van het 
proces van openheid en groei, van verwelkomen, acceptatie en aanvaarding, het proces van vergeving. 
Dit is het doel van mijn leven, van het leven zelf.

Ik zal deze stappen zetten nu ik hier ben in mijn tijd, ruimte en energie-dimensie. Ik erken dat alles 
liefde is en dat alles vanuit de Bron op een intelligente manier is gemaakt om mij voor te bereiden een 
co-schepper van het leven te worden en de aarde voor te bereiden op de komst van alle lichtwezens.

Geen sneeuwvlok valt op een verkeerde plaats, weet je nog? 
Door mijn verkeerde aannames maakte ik het me een hele tijd moeilijk, want ik voelde me schuldig 

en schaamde me. Ik dacht niet goed genoeg te zijn.
Het is een groot geluk dat alle lichtwezens me de hele tijd steunen. Omdat ze weten hoe heldhaftig 

het was toen ik in het onbekende sprong.
En na elke verfrissing in de cyclus van de dood werd ik aangemoedigd om weer te gaan. Totdat ik 

het me zal herinneren en weer een vrije wil zal hebben die me in de altijd aanwezige Liefde verbindt.



188

T h e a t e r  v a n  h e t  L e v e n

Ik weet dat ik, na talloze malen deel uitgemaakt te hebben van de cyclus van leven en dood, nu 
eeuwig zal leven. 

Voorbereiding
De onzichtbare wereld zal de zichtbare wereld betreden. Een enorme verschuiving is op komst. We 
zullen ervaren dat de onzichtbare wereld zich op aarde zal tonen. Geen verhalen over het einde der 
tijden, maar het binnentreden van een nieuw niveau van gewaarzijn op een collectieve manier.

Illustratie 16. Verschuiving van het onzichtbare naar het zichtbare door toenemend gewaarzijn.

Het zal niet de laatste stap in de uitbreiding van het gewaarzijn zijn. Ik heb geen idee wat de vol-
gende stap zal zijn. Ik heb er niet eens naar gevraagd. Ik weet alleen dat alles in voorbereiding is om de 
zogenaamde hemel op aarde te creëren.

Het is niet de vernietiging van de aarde, het is onze misvatting over onszelf wat het destructief 
maakt. Aan de andere kant is het onvermijdelijk dat we dit volgende niveau van gewaarzijn zullen be-
reiken en wij zullen de dimensie van waarheidsgetrouwe co-scheppers van het leven binnen gaan. Op 
een prachtig harmonisch niveau. Ons hart is het centrum van alles en de synchronisatie tussen ons hart 
en het hart van de aarde wordt iedere dag intensiever.

uitbreiding van
gewaarzijn

verschuiving

onzichtbaar zichtbaar onzichtbaarzichtbaar zichtbaaronzichtbaar
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Goddelijkheid

De geboorte van de ziel
Uit de baarmoeder van het zuivere bewustzijn zijn lichtwezens gemaakt met unieke zielen. Alle zielen 
zijn uniek en hebben verschillende taken in de groei van het gewaarzijn en het expanderen van het 
bewustzijn. Nieuwe informatiesystemen creëren nieuwe en verschillende universums, resulterend in 
vele sterrenstelsels. Elk sterrenstelsel is op de een of andere manier gekoppeld aan ons eigen wezen.
Het is zo’n interessante reis door de dimensies van de aarde!

Bij de geboorte wordt onze ziel geconfronteerd met de dualistische blik, een blik die door meerdere 
vensters tegelijk kijkt, zonder de verbinding te zien.
Wat is er gaande en wat betekent het?

Illustratie 17. Versmelting van een ziel tot een eenheid.

Het scheppen van de verschuiving
Op het niveau A), het harmonische informatiesysteem, was er slechts één centrum van de schepping 
en slechts één middelpunt van de wil. Dus in zekere zin is alles gemaakt naar één evenbeeld. Eenheid.

één ziel
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Op niveau B), in het dualisme, werden twee beelden gecreëerd, twee ramen van de wil. Doordat we op 
hetzelfde moment door beiden willen kijken, verkeren we in een dualistische positie. We hebben de 
uitnodiging om boven die dualiteit uit te groeien door ons gewaarzijn te verruimen en onszelf waar te 
nemen. Door die stap maken we de volgende overgang om meervoudig gecentreerd te zijn. Dat maakt 
de weg vrij naar niveau C).

Op niveau C), harmonie in een open werkelijkheid, worden we meervoudig. Iedere ziel zal in zichzelf 
worden gecentreerd en zal over alle goddelijke scheppingskrachten beschikken van elk aspect van de 
drie-eenheid van Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie in een evenwichtige man-vrouw vorm.

Ik voorzie een geweldige verschuiving waar alle zielen hun goddelijke staat beërven, de voorbereiding 
van de hemel op aarde. Het is de belofte van zovele profeten en boodschappers. Maar omdat ik blind 
was en afhankelijk van anderen, kon ik niet begrijpen wat er gebeurt. Ik was niet op een niveau van 
vrije wil, maar ik voegde wolken en duisternis toe aan mijn eigen verbeelding en had veel tijd, ruimte 
en energie nodig. Dus het Leven is ons nooit vergeten, wij vergaten alleen vaak om het te leven. Het 
Leven neemt al het verwijt, alle schuld en schaamte weg.

Door het proces van openheid en groei, van vergeving en aanvaarding, kunnen we deze oude illusies 
transformeren en kunnen we ons herinneren wie we zijn, kunnen we onszelf veranderen en daarmee 
ook de wereld anders inrichten.

We hoeven de ander niet meer in een zwakke positie te plaatsen om er zelf beter van te worden. We 
hoeven slechts te beseffen dat we allemaal co-scheppers van het leven zijn. Mooie co-scheppers die 
genieten van alles wat we maken en omdat we ons er bewust van zijn, kunnen we volledige verant-
woordelijkheid nemen. We zullen de verantwoordelijkheid niet doorschuiven naar de ander.

Daardoor ontstaat er onvoorwaardelijkheid en hoeven we niet meer in angst te leven of een af-
wijzing te voelen. Oneindige mogelijkheden worden ons speelterrein, zodat er nieuwe verbindingen 
gevormd kunnen worden.
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Illustratie 18. Het proces waarbij de ziel wordt versmolten tot een eenheid.

Spirituele
Intelligentie

MANNELIJK VROUWELIJK GODDELIJKHEID

Bron

Liefde Spirituele
Intelligentie

Bron

Liefde

één ziel
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Het verloop van de ene ziel, die volledig gecentreerd en geïnspireerd is en in lijn is met het zuivere 
bewustzijn en haar scheppingskrachten Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie, naar meer zielen op 
dezelfde manier op hetzelfde moment kunnen we zien in illustratie 19 en 20.

Illustratie 19. Het proces waarbij vanuit puur bewustzijn vermenigvuldiging plaats heeft.

Ons gewaarzijn over de werkelijkheid groeit en groeit en we zien steeds duidelijker waar we vandaan 
komen en ook wat er in ons leven gebeurt.
Herinner je je de belofte?
Zou het niet prachtig zijn om ons leven in volle glorie te leven, met oneindige mogelijkheden, om te 
scheppen vanuit de chaos van de leegte in een onvoorwaardelijke staat van zijn, alles delend en vierend 
in gemeenschappelijke verbondenheid met anderen. Waarin we in staat zijn om een nieuw informa-
tiepatroon op het zuivere bewustzijn te mogen plaatsen, namelijk om al onze Goddelijkheid en groei 
te aanvaarden en de val van dualiteit te overstijgen en onze eigen Goddelijkheid en onze broeders te 
aanvaarden.

Dat is de belofte van het leven. We hebben allemaal een eigen universum, waarin we vrij zijn om 
ons op harmonische wijze te verbinden. 

één ziel mannelijk patroon vrouwelijk patroon
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Op het moment dat ik geboren werd, werd er tegelijkertijd een heel universum geboren dat mij ver-
tegenwoordigt en waarin ik alles kan creëren wat ik wil en wat ik nodig heb. Ik ben hier op aarde om 
te leren leven vanuit het centrum van het hart. Zoals de illustraties 20 en 21 tonen: ontelbare zielen, 
oneindige creaties, waarin niemand elkaar raakt, waar alles is verbonden, maar iedereen een compleet 
onafhankelijk en oneindig domein heeft om te ‘spelen’. Vanuit vrije wil.

In het oorspronkelijke centrum van dit nieuwe informatiesysteem is gewaarzijn gebouwd op het 
beeld (met in het geel aangegeven centrale stip van eenheid) van de eerste denkbeeldige harmonische 
staat. Het is er nog steeds, maar is nu geopenbaard aan ons allemaal. 

Illustratie 20. Het bestaan van een veelvoud aan zielen in Goddelijkheid verbonden.

Goddelijkheid

Bloem van Zielen
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Bewustzijn plant zich voort als een steen die in het water is gegooid, en vanuit het midden met zijn 
rimpelingen alle volgende zielen raakt. Het is een explosie van Goddelijkheid op aarde. Oneindige 
groei, meer nog dan de sterren die we kunnen ontdekken.

Dus niemand raakt iemand en samen creëren we oneindige werelden. Dit is de belofte, en als we 
diep in het universum kijken, zien we dat dit al is voorbereid en op ons wacht.

Illustratie 21. Verlichte zielen in relatie tot elkaar en tot het oorspronkelijk Goddelijke centrum.

De onzichtbare wereld dringt op alle mogelijke manieren in de zichtbare wereld door. De zichtbare 
wereld wordt geïnformeerd door de onzichtbare wereld. Ik dacht vaak dat er alleen een zichtbare we-
reld bestond. Dat is de wijze waarop ik toen naar mijn werkelijkheid keek. 

Ik geef hier nu wat handvatten voor het leven van vandaag en morgen.

Onze materiële wereld
Toen ik naar de kwantumfysica keek, leerde ik iets nieuws. Het is in de zogenaamde atomaire wereld niet 
eens meer duidelijk wat het materiële deel is en wat het niet-materiële. Waarom is dit van belang voor 
het creatieve scheppingsproces en om Goddelijke Scheppers te kunnen worden? Ik zal het uitleggen.

Goddelijkheid

meervoudige expansie
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Wetenschappers ontdekten dat atomen bestaan uit de materiële vorm, maar tegelijkertijd ook een golf 
van energie zijn. Net als de trillingen van onze gedachten. Alleen als we naar een voorwerp kijken, 
worden de golven materiële deeltjes. Golven worden deeltjes in de vorm van atomen en moleculen op 
het moment dat ze gerichte aandacht ontvangen.

Dus kun je je voorstellen dat alles leeft en alles verbonden is met iedereen en dat we in staat zijn de 
aandacht aan iedereen te geven?

Ik kan me voorstellen dat als ik in volledige afstemming ben met de Bron, Liefde en Spirituele 
Intelligentie ik alle energie kan beheersen. Ja, dat kan ik. Maar ik moet mezelf eerst reinigen van de 
dualiteit, want daarmee verlos ik mezelf ook van de voorwaarden die ik mezelf, anderen of het leven 
stel. 

De onzichtbare wereld dringt diep door in de zichtbare wereld. Maar als ik niet in acceptatie ben en 
ik geef me niet over, zal ik geïsoleerd worden van de onzichtbare wereld. Ik kan dan niet de onzicht-
bare wereld uitnodigen om samen de aarde te beërven. Dan zal ik blijven strijden met de zogeheten 
elementen in plaats van het leven als een groot geschenk te ervaren.

Informatie wordt gedragen door golven en golven zijn aspecten van het licht. Onze informatie komt 
voor het grootste deel van de onzichtbare wereld die onze Ziel informeert en onze aandacht probeert 
te krijgen door middel van een niveau van gewaarzijn dat bedoeld is om voortdurend te groeien. Via 
het spirituele lichaam stroomt het door de andere lichamen om daarna te transformeren, wachtend op 
het moment van manifestatie.

We zijn als scheppers bedoeld gelijkwaardig te zijn aan het beeld van het pure bewustzijn en we 
hoeven alleen maar de keuze te maken om de schoonheid en eenheid te erkennen en te eerbiedigen. 
Daarmee overstijgen we de dualiteit.

Vaak kijken we op de oude manier naar de werkelijkheid en pikken we niet de signalen vanuit het 
zielsniveau op. We zijn geblokkeerd door overtuigingssystemen die ons een oud verhaal vertellen.

En dat verhaal is niet langer waar. Het is alsof we gevangen zijn gehouden in de tijd en ruimte. Het 
lijkt op vroeger toen we leerden dat de aarde plat is.

Ik had een andere bril nodig om op een nieuwe manier door het raam van mogelijkheden te kijken. 
Door mijn ondernemende sprong om een nieuw landschap te vormen als de my eyes Group, schiep ik 
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eindelijk het volle gewaarzijn om naar dit nieuwe format te groeien. Ik weet ook dat ik deze my eyes 
identiteit niet langer nodig heb.

De universele wetten die ik herken als natuurkundige wetten worden allemaal beheerst door de macht 
van de onzichtbare wereld. Ik kan al deze krachten verkrijgen. Als ik deze krachten zou ontvangen 
terwijl mijn onvoorwaardelijkheid er nog niet rijp voor is, zou dat niet best zijn voor anderen. We zien 
dit ook gebeuren met de atomaire krachten en kennis die we opgedaan hebben, terwijl we nog niet in 
onvoorwaardelijkheid kunnen handelen. Tegelijkertijd geeft deze kennis de kracht van alle mogelijk-
heden weer, maar ook onze onrijpheid hoe we ermee omgaan.

Chaos als resultaat van een maximale onzekerheid, beheerst alle natuurkundige wetten waarmee we 
werken. Bijvoorbeeld de zwaartekracht en hoe het vliegtuig vliegt in weerwil van de zwaartekracht en 
ook hoe telecom en computers werken.

Het leven is niet bedoeld om iemand te volgen. Het is de bedoeling om eigen verantwoordelijkheid 
te nemen. De nieuwe geboorte te realiseren en verbonden te zijn met alles en iedereen in eerbiedige 
erkenning van het Leven. We zijn dan als het ware als luchtbelletjes zwevend door het universum. 

Onze sociale wereld
Voor mij is het heel merkwaardig om te zien dat we al zo opgeslokt zijn door onze dagelijkse, prakti-
sche levensstijl. Kijk maar eens naar de potentie waartoe wij in staat zijn. Maar toch als individu en als 
mondiale samenleving, als een collectief van mensen, passen we ons niet aan deze nieuwe informatie 
aan. Ik kan dit zien als ik naar mezelf en om me heen kijk. We zijn echt in staat om alle uitdagingen 
rondom energie, concurrentiegedrag en oorlog zodanig te transformeren dat we die problemen achter 
ons kunnen laten.

Als we ons namelijk wel zouden aanpassen, zou dit voor een gemeenschappelijke aanpak zorgen die 
alles op een zeer snelle en evenwichtige manier verandert.

Waarom is het zo moeilijk? Ik denk dat het komt door mijn overtuigingssysteem, dat mij anders in-
formeert…

Informatie wordt op een verkeerde manier gefilterd. Vanuit het onderwijs, zoals school, religies, 
bedrijfsstrategieën, onze regeringen en ga maar door, worden we alleen van oude informatie voorzien. 
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Informatie wordt vaak ook achtergehouden. Maar ook vaak weten ze niet eens beter, zoals ik gemerkt 
heb in de catechismus en de lessen van mijn oma.

Zelfs vandaag de dag hebben veel wetenschappers moeite om dit alles te begrijpen. Wanneer ze 
nieuwe informatie willen integreren, vraagt dat hun identiteit te veranderen. Crucialer nog: die gaat 
vervagen. Elke keer als ik uit een oude identiteit stapte, was ik bang. Dus waren angst en het gevoel 
om niet goed genoeg te zijn de reden dat ik op mijn oude niveau bleef. Voor zakelijk ingestelde en 
rationele mensen, werkzaam in het bedrijfsleven of bij banken of overheden is het nog moeilijker om 
een andere koers te kiezen en de stap naar het nieuwe te maken, omdat die systemen op een krachtige 
wijze zichzelf verdedigen. 

Veel mensen proberen anderen te helpen, maar zijn niet echt tot hulp. Ik heb onderwijs gekregen 
op basis van oude kennis. Ik gaf dezelfde oude kennis door aan anderen vanwege mijn eigen beperkin-
gen in mijn overtuigingssysteem. Alle oude axioma’s zijn gewoon niet waar. Dus mogen we beginnen 
elkaar op een betere manier te informeren.

Waar het om gaat, is dat ik nu het verschil zie en dat ik daardoor anders handel. En door het schrijven 
van dit boek lever ik een bijdrage aan alle mooie veranderingen die ik dagelijks ervaar door de inte-
gratie van alle nieuwe informatie. Ik oefen steeds weer om open en beschikbaar te zijn en afgestemd 
te blijven op inspiratie, intuïtie en gevoelens en er naar te handelen. Geen hersenspinsels meer voor 
mij. En mochten ze toch opdoemen, dan ga ik in het proces van vergeving en acceptatie en laat ik het 
gesloten systeem achter me om een oneindige open werkelijkheid binnen te gaan.

Op deze manier kan iedereen zijn eigen leider zijn. Er is geen leiderschap meer nodig. Als ieder zijn 
eigen verantwoordelijkheid neemt en niemand neemt iemand anders iets kwalijk, is er geen leiding 
meer nodig. Leiderschap is de grootste illusie.

Hogere dimensies
Wij zijn aangesloten op andere dimensies. We kunnen ze niet zien, maar ze zien ons wel. Dit is waar 
alle informatie vandaan komt. Ik weet uit ervaring dat er meer niveaus zijn. Waarom is dat belangrijk? 
Nou, we zijn veel meer dan we ons hadden voorgesteld. We zijn zelfs aangesloten op meerdere uni-
versums.

Puur bewustzijn schiep mij naar zijn evenbeeld en gaf me een vrije wil. 
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Er bestaat geen mooiere schepping dan die in verbondenheid met het zuivere bewustzijn via haar 
scheppingskrachten Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie. Hoe heerlijk is het om op deze wijze een 
co-schepper te zijn. Om je helemaal vrij te voelen en altijd in afstemming met andere zielen te zijn, 
want niemand wil iets van iemand en niemand verwacht iets van wie dan ook.

De wereld één eenheid

Stel je voor
Het is interessant om naar het nummer Imagine van John Lennon te luisteren. Elke keer als ik het 
hoorde, meestal in de periode rond Kerstmis, vertelde het me een mooi verhaal.

Stel je voor

Stel je voor er is geen hemel
Het is simpel als je het probeert

Geen hel onder ons
Boven ons alleen de lucht

Stel je voor dat alle mensen
Leven voor vandaag.

Stel je voor er zijn geen landen
Dat is niet moeilijk om te doen

Niets om voor te doden of te sterven
Ook geen geloof

Stel je voor dat alle mensen
Samen leven in vrede.

Je zou kunnen zeggen dat ik een dromer ben
Maar ik ben niet de enige

Ik hoop dat je op een dag met ons meedoet
En de wereld een eenheid zal zijn.
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Stel je voor we hebben geen bezittingen
Ik vraag me af of jij het kan

Geen lust naar hebzucht of honger
Een gemeenschap van mensen
Stel je voor dat alle mensen

De wereld samen delen.

Je zou kunnen zeggen dat ik een dromer ben
Maar ik ben niet de enige

Ik hoop dat je op een dag met ons meedoet
En de wereld een eenheid zal zijn.

Onze belofte
Het lied onthult een visie over onze toekomst die in zekere zin overeenkomt met wat ik in dit boek 
vertel. Over mijn en onze belofte. Ja, we hebben een mooie taak om hier uit te voeren. Nu. Een doel. 
Namelijk om ons leven in volle glorie te leven, met oneindige mogelijkheden, om te scheppen vanuit 
de chaos van de leegte in een onvoorwaardelijke staat van zijn, alles delend en vierend in gemeenschap-
pelijke verbondenheid met anderen.

Flagonomy 
Ik stelde me de my eyes Group voor als een katalysator voor een nieuwe wereld waarin iedereen zich 
een eigen wereld voorstelt, gebaseerd op de kern van hun hart, en waarin de ogen de spiegels van hun 
zielen zijn.

Deze nieuwe manier van leven heeft nieuwe naam nodig. Ik kwam op het woord ‘Flagonomy’. 

Het is een samenstelling van:
•	 FLAG, wat in het Engels staat voor ‘For Love And Grow’, dus Voor Liefde En Groei, een organisa-

tie opgericht door Simone Kuiter, die ik voor de eerste keer in Amsterdam ontmoette in oktober 
2009. Ze deelt haar inzichten over liefde en vrede met iedereen vanwege een visioen dat ze had 
in 2003. 
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•	 ‘Onomy’ verwijst naar de autonomie en de zelfverantwoordelijkheid die alle mensen in zichzelf 
zullen vinden en zullen delen in een gezamenlijke community.

In mijn visie over de Flagonomy kunnen er een aantal transformaties gebeuren, zo stelde ik me in 2009 
voor, toen we er ook in een netwerkbijeenkomst van my eyes aandacht aan besteedden.

•	 De getransformeerde mens is de hoeksteen van deze samenleving. Iedereen is uniek en volledig op 
elkaar afgestemd.

•	 Voelen met het hart is de nieuwe basis van het onderwijs in plaats van kennisgericht onderwijs. 
Groei van het gewaarzijn staat altijd centraal.

•	 Leven in harmonie, want we berokkenen de ander geen schade. Ons hart is dan inmiddels zo ge-
voelig dat we het meteen zouden voelen als we de grens van een ander overschrijden. Alles is één 
en de ander raken, is jezelf raken. Dat geldt ook voor het op een plezierige wijze een ander raken, 
dan is het of je het aan jezelf geeft.

•	 Nieuwe transactiesystemen om een samenleving te laten draaien worden ontwikkeld, waarin we 
alleen maar delen en onze creativiteit gebruiken om die aan anderen ten goede te laten komen. 
De functie van geld wordt anders, de inzet van mensen is gebaseerd op participatie en niet meer 
op afgescheidenheid of hokjesgeest. Als de inzet 1 uur is, dan is die van een bakker of wie dan ook 
evenveel waard.

•	 We voelen op elk moment dat alles verbonden is, liefde en vrede op alle niveaus. Iedereen is ge-
woon zichzelf.

•	 Openheid voor het zetten van volgende stappen om te groeien naar nieuwe informatiesystemen, 
omdat het leven ons altijd informeert te groeien naar iets nieuws.

Ik heb een droom
Op een nacht kwam de toekomst van de Flagonomy heel praktisch en helder tot me. 

Het is een ‘menssociale’ netwerksamenleving waarin iedereen met elkaar verbonden is en waar ieder-
een vanuit een eigen verantwoordelijkheid leeft. Net zoals via de intelligentie iedere cel in het lichaam 
met elkaar verbonden is. Iedere cel weet ook wat haar taak is en ontwikkelt zich zo dat ook andere 
cellen zich in voorspoed kunnen ontwikkelen. 
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Ieder mens die geboren wordt krijgt een basispakket van voorzieningen toegewezen. Dat pakket be-
staat uit genoeg voedsel, een plek om te wonen en goede verzorging.

Het wordt berekend aan de hand van het aantal mensen dat er op dat moment op aarde is en gekop-
peld aan de belangrijkste duurzame bronnen die op dat moment voorhanden zijn. Het wegingsmandje 
bestaat bijvoorbeeld uit: voedselcapaciteit, energiebeschikbaarheid en een nieuw ruilsysteem.

Dus ieder mens is bij geboorte gelijk en beschikt naar rato over het beschikbare potentieel. Het poten-
tieel is voor iedereen inzichtelijk en kan veranderen al naar gelang de techniek en de omstandigheden 
veranderen. De wereld community berekent dit potentieel dat steeds wordt bijgesteld. 

Als het potentieel groter wordt, krijgt iedere bewoner van de aarde naar rato en naar de te verwach-
ten levensverwachting een upload van extra waarde.

Voor het overige kan de mens naar vrije wil creëren en vanaf ieder moment van het leven waarde-
punten toegekend krijgen als er diensten verricht worden. Deze diensten worden uitgedrukt in uren 
en alle diensten hebben hetzelfde tarief. Je kunt deze dienst met aantal uren uploaden op internet en 
zodra de verkrijger een upload aanvraagt dient de ontvanger het te bevestigen.

Naarmate iemand in zijn leven creatiever is, kan hij meer waarde verkrijgen omdat er feitelijk ook 
meer waarde aan de community wordt toegevoegd. Het is voor iedereen inzichtelijk wie op welk 
moment voor wat dan ook waardepunten krijgt.

Het totale productiesysteem op aarde en alle gekoppelde diensten worden uitgedrukt in uren en in 
relatie tot de aanwezigheid van het algeheel berekend potentieel.

De organisaties van bedrijven en algemene voorzieningen worden extreem versimpeld bij wat we nu 
kennen. Laten we even naar het lichaam kijken als voorbeeld.

Als er informatie of voeding binnenkomt, weet ieder onderdeel in het lichaam wat het moet doen.

Dat komt omdat de longcellen goed zijn in het verwerken van zuurstof en de maagcellen zorgen voor 
vertering van ons voedsel. Zo heeft alles haar eigen capaciteit zonder dat het lichaam een hiërarchie 
kent. Alle intelligentie werkt samen en wordt gedeeld.

Op de scholen volgens het hart wordt alleen gestimuleerd om alle mensen dat te laten en leren doen 
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waar hun capaciteiten liggen. In de eerste plaats zal de vreugde en de participatie veel groter zijn. En 
in de tweede plaats zal specialisatie en kennis tot grote hoogte bloeien en ten derde zal het veel mak-
kelijker zijn om samenwerking te zoeken met anderen voor een goede symbiose, net zoals hart, longen 
en de maagcellen dat ook doen. De school is iets voor je hele leven, omdat iedereen graag wil blijven 
groeien en bijdragen aan de samenleving.

Zo worden ook alle vragen die er zijn, neergelegd in een vragenbank van de community. En iedereen 
kan daar een bijdrage leveren en alles heeft waarde, want het hoeft in het urensysteem alleen maar door 
een ander bevestigd te worden.

Al deze stappen zijn volledig transparant. Het werkt als een zeer snel in- en uitchecken en het is 
voor iedereen juist leuk om aan elkaar iets toe te voegen. Het is een uitermate efficiënt systeem waar-
door er ruimte komt voor ALLES.

Zo kunnen in de Flagonomy, wanneer er langere termijninvesteringen nodig zijn, gewoon meer 
mensen gevraagd worden om bij te dragen aan het nut van de verlangde infrastructuur. Zo zullen er 
alleen die infrastructurele zaken tot stand komen die door de samenleving gewenst zijn. 

Op deze wijze vinden er veel meer innovaties plaats omdat ieder zijn eigen capaciteit volledig kan 
ontplooien, de talenten aanwendt die je maken tot wie je bent en die voordelig zijn voor de samen-
leving als geheel.

En als je iets doet wat nogal op zichzelf staat, heb je in ieder geval het bestaansrecht van het basis-
pakket dat je is toegewezen.

Bij de Flagonomy begint en eindigt alles met het hart... De educatie, de afstemming, de stroom van 
vertrouwen en liefde. Het is een uitwisselingsgericht en open systeem dat op ieder moment voor een 
ieder inzichtelijk is en waar de werkelijkheid gelijk is aan wat je ziet en de ogen in eenheid functio-
neren met de ziel. Ondernemen en leven op zielsniveau is dan voor iedereen de normaalste zaak van 
de wereld geworden.

In de Flagonomy hoef je niets feitelijk te sparen, je krijgt je potentieel basisdeel gewoon ieder jaar 
toegekend en je kunt onder omstandigheden een beroep doen op de algehele voorzieningen.

Het leggen van verbindingen staat centraal en we kennen geen ander bezit, want het besef dat je 
niets kunt meenemen als je reis op aarde erop zit, is diep aanwezig. De angsten en de daarop gebaseerde 
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systemen die we nu allemaal ontworpen hebben en die we op complexe, veelal onzichtbare wijze in 
stand houden, zijn niet meer nodig.

Ik nodig iedereen uit voor deze Flagonomy, om samen een maagdelijk wit landschap van sneeuwvlok-
ken te co-creëren.

Co-life schepper 

Illustratie 22. Co-life schepper in relatie tot vrijheid en onzekerheid.

Ik ben verantwoordelijk voor mijn eigen keuzes, en ik voel me uitgenodigd om de sprong te maken 
die mijn vrijheid zal voltooien. Om een Goddelijke Schepper te worden.

onzekerheid

vrijheid

co-life                     schepper

gewaarzij
n co-                      schepper

solo-                      schepper
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Op de momenten dat ik kwetsbaar was, was het gemakkelijk om in allerlei religies en velerlei goden - 
want dat zijn systemen ook - te geloven. Ik heb geprobeerd om degenen te volgen die verkondigden 
dat ze de weg wisten en ik heb er zelf lang aan meegewerkt.

Het gebeurde ook dat sommige mensen of organisaties wilden dat ik deel van hun systeem werd. Ik 
koos en werd gekozen alleen maar omdat ik geen idee had van mijn eigen onbeperkte mogelijkheden 
en onbeperkte vrijheid.

En daarmee werd een volgend overtuigingssysteem van illusies geboren. Zelfs als ik voor een tijdje 
opluchting ervoer, voelde het nooit compleet en heel. Ik leerde dat alles wat buiten mij was identifi-
caties werden. En ik leerde te zien dat identificaties constant veranderen. Dus moest ik me afvragen 
wat dan het onveranderlijke deel was en moest in mezelf de antwoorden vinden. Mijn hart opende de 
deur: ik kon het niet buiten mezelf vinden.

Ik ontdekte mijn levende hart. Eerst in een bevlogen manier van werken en later in mijn privéleven. 
Ik heb meerdere keren mijn hart verloren en gebroken. Het was de voorbereiding om één te worden 
en alles buiten mijzelf los te laten.

Mijn oude identiteiten liet ik los en ik was niet langer afhankelijk van anderen. Ik begon mezelf in 
mezelf te vinden, waar een heel universum aanwezig is om nieuwe verbindingen te vormen. 

De ervaring dat mijn leven zich afspeelde als in een cocon, kwam diep binnen en ik weet dat ik er 
tijdens de strijd van losbreken en m’n vleugels uitslaan, achter kwam dat mijn hart de toegangspoort 
was om mij te informeren over mezelf. 

Ik zie hoe vaak ik gevangen zat in de gesloten systemen van mijn leven en gelukkig kwam ik meer 
en meer in een toestand van verwelkomen en aanvaarding. Ik heb geleerd om vergeving op een andere 
en diepere manier te zien.

Ik voel me verbonden en ik voel me zweven in een enorm universum alsof ik een luchtbel in het 
oneindige universum ben. Ik zie en ervaar vanuit mijn subjectieve zelf, op zielsniveau, een heel uni-
versum zonder dualiteit. Ik weet dat ik op mijn manier ‘op weg ben’ en het is mijn reis. Ik voel me 
heel vredig, nu ik weet dat ik mijn belofte ga inlossen om vanuit eenheid een co-life schepper te zijn.

Op vele momenten voel ik de stroom, de synchroniciteit van het leven. Net als in het verhaal waarmee 
ik hoofdstuk 2 begin. 
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Ik weet ook dat ik nog maar aan het begin sta als co-schepper van het leven. Er is een enorm ver-
schil tussen de stroom van synchroniciteit of als een oorlogsschip tegen de golven in te varen, en mezelf 
proberen te verdedigen en anderen te bestrijden en vol stress te zitten. 

De Bron, Liefde en Spirituele Intelligentie omarmen de stroom en in alles wordt op de juiste ma-
nier, in tijd en plaats voorzien. Ik ben in staat om mijn liefde en inspiratie aan anderen te geven en elk 
moment manifesteert zich op een vreugdevolle manier! Alles met elkaar delen, is de nieuwe werkelijk-
heid. En dat begint door mijzelf te tonen in het proces wat ik heb doorlopen en het gaat verder want 
ik zal ook in stappen de identiteit van my eyes loslaten en overdragen aan alle mensen die eraan willen 
gaan bijdragen. Daar wil ik graag meer over vertellen in het laatste hoofdstuk 10.

Op de momenten waarop ik terugval en me als een verloren ziel gedraag, is het onmogelijk om liefde 
en inspiratie aan anderen te geven. Mijn manifestaties worden zeer onvolmaakt en ik ga mijn onvol-
maaktheden verdedigen en beschermen. Eigenaarschap wordt belangrijk als een waarde en identiteit, 
delen met anderen is dan ver weg. Deze manifestaties zijn zeer instabiel en daarom stressvol, want ik wil 
me er toch aan vastklampen. Als ik me er niet van gewaar ben dat ik in deze vicieuze cirkel zit, ervaar 
ik het leven als een strijd en weet ik niet wat ik zou moeten kiezen.

Op alle andere momenten, de vredige momenten, ben ik me van mijn lichtzijn gewaar en het licht 
in mij straalt iedere dag meer en meer. Ik betreed steeds vaker deze staat van zijn en weet dat alles is 
zoals het is en het is goed.
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Hoofdstuk 10

Hoe zal mijn leven verder gaan?
‘Ik ben.’

Wie ben ik? Waar ben ik? Wat is mijn doel om hier te zijn? Wie heeft me hier gebracht en waar ga ik 
naar toe? Wat gebeurt er in mijn leven en waarom gebeurt het? Is er een reden voor alles? Wat is het 
scheppingsproces? Wat is een droom? Wat is inspiratie? Wat is het leven? Wat is het heelal? Bestaan er 
wellicht meerdere universums. Wat is dualiteit en wat is non-dualiteit? Kan ik invloed op het leven 
uitoefenen? Móet ik invloed op het leven uitoefenen? Is het leven georganiseerd? Wat is de dood? Is 
de dood een einde? Wat zijn emoties? Wat moet mijn weg zijn en hoe weet ik of ik de goede richting 
kies? Wat is vrije wil? Wat is mijn bestemming? Is er een einde? Wat is de bron van alles? Wat is be-
wustzijn? Is er een God? Wat is werkelijkheid, wat is een illusie? Wat is intelligentie? Wat is liefde? Wat 
is vrede? Waarom ben ik zo geïnteresseerd in dit alles? Hoe kunnen wetenschap of religie of filosofie 
mij antwoorden geven op mijn vragen? Wat zegt mijn hart me?

Ik had zoveel vragen in mijn leven en ik vond mezelf. 

Het theater verlaten 
Zoveel mooie antwoorden en zo veel inspiratie heb ik op mijn reis gevonden. Om mezelf te transfor-
meren, ontvankelijker te zijn, meer in aanvaarding te leven, beschikbaarder te zijn en een bijdrage aan 
het leven te leveren, is prachtig . Net als het ervaren van een groeiend gewaarzijn, en een co-schepper 
van het leven te worden. Ik zie en geef toe dat ik me nog in het beginstadium van deze nieuwe ont-
wikkeling bevind. Kun je je de vreugde voorstellen die ik ervaar en vind je het niet geweldig dat ik, 
nu de eerste stapjes gezet zijn, jou mee heb mogen nemen op mijn reis? Ik voel vertrouwen en gebor-
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genheid en vandaaruit wil ik delen wat ik te vertellen heb. We nodigen elkaar uit volgende stappen in 
het leven te zetten, waarbij ik graag geniet van wat jij mij te vertellen hebt. En dan gaan we samen ons 
kind zijn vieren in de nieuwe wereld.

Mijn verhaal is verteld. Ik heb het theater niet meer nodig en vervolg mijn reis als co-life schepper in 
een nieuwe open werkelijkheid. Ik stap van het podium af waarop ik mij in het begin van het boek 
heb geplaatst. Want ook dat podium is een illusie!

Ik laat me verder leiden door de inspiratie die ik ontvang. Het onbekende in vrijheid tegemoet 
treden, dat is mijn weg.

Het is mij heel dierbaar om het verhaal Theater van het Leven zo toegankelijk mogelijk te maken voor 
iedereen die er interesse in heeft. De digitale versie is daarom zowel in het Nederlands als in het Engels 
via internet gratis te downloaden. De in beide talen gedrukte boekversie heeft wel een prijs, doch is 
zonder winstoogmerk. Ik stel het op prijs als je op de website www.theatervanhetleven.nl ervaringen 
deelt over de weg die je bewandelt en daarbij anderen uitnodigt.

Mijn bezit van certificaten in de my eyes Group ga ik verdelen over anderen. Als initiatiefnemer heb 
ik nog steeds het grootste aandeel en ik ben nu nog als een eigenaar te zien.

Ik geef aan iedereen die het boek in gedrukte of in de digitale vorm aanschaft de mogelijkheid, 
indien je daar uit vrije wil voor kiest, gratis een certificaat aan te vragen. Ik bezit nu nog duizenden 
exemplaren en zie graag dat met de inspanning van jou en andere lezers - door erover te praten of 
tweeten of wat dan ook - al die certificaten bij mensen terechtkomen die op de een of andere wijze 
duurzaam willen samenwerken aan onze wereld door jezelf als inzet te maken van de transformaties 
die je tijdens je leven wilt doorlopen, en vooral door de leiding over jezelf op je te nemen. Samen 
oplossingen vinden voor onze vergrendelde en eindige systemen van energiegebruik, ons welzijn, ons 
onderwijs, onze besturing van onze samenleving en samen één te worden als een deken van sneeuw-
vlokken, gedragen door ons hart.

Jullie kunnen, als certificaathouder met duizenden zielen bij elkaar, je stem uitbrengen over de 
richting die my eyes zal gaan voeren en zo worden we allemaal ondernemers van onze ziel! Voor ver-
werving van het certificaat en meer informatie kun je gaan naar de link: www.theatervanhetleven.nl/
certificaat. 
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Heb je genoten van mijn reis?
Heb je inzicht in je eigen creatieve scheppingsproces gekregen? 

Ik wens dat je de deur naar transformatie, genezing, groei en liefde gevonden hebt en leert luisteren 
naar je eigen hart.

Ik wens dat al je maskers van illusies mogen verdwijnen. Dat alleen Liefde en Spirituele Intelligentie 
je werkelijkheid zullen zijn en dat je mag gaan putten uit de oneindige Bron. Dat je je verbonden kunt 
voelen met alles en iedereen die je ontmoet.

Eerbiediging van de ander
Ik weet niet wat het beste is voor anderen. Ik heb alleen begrepen dat ik mag openstaan en beschikbaar 
zijn, opdat het Leven mij optimaal kan informeren. In de kern heb ik geen beperkingen, want in mijn 
universum kan ik, wanneer ik geïnspireerd ben, alles. En ik zal in een mooie synchroniciteit alles wat 
ik nodig heb ontmoeten. Ik kan op ieder moment mijn vragen uploaden naar de eenheid van het zui-
vere bewustzijn en alle antwoorden zullen als pakketten van informatie naar mij gedownload worden, 
ondersteund door de lichtwezens.

Co-life
Alles is zuiver bewustzijn en vanuit mijn gewaarzijn ervaar ik diepe verbondenheid, stilte, aanwezig-
heid, vrede, harmonie en Liefde. Mijn hart coördineert alles en meer hoef ik niet te weten. Ik geniet 
van een orkest van stilte en de dynamische schoonheid van het Leven.
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Eeuwige leven

Ik ben een co-schepper van het leven.
Ik ervaar de majestueuze eenheid.

In Liefde en harmonie,
creëer ik uit de bron van inspiratie,

alle vormen van onbegrensde mogelijkheden,
ze perfecte matches laten spelend.

Ik zie het licht,
het ongeziene wordt gezien.

In harmonie en onvoorwaardelijkheid,
deel ik alles met iedereen.

In de golvende beweging van één gemeenschap op aarde,
leef ik mijn belofte,

in een staat van Goddelijkheid.
Ik ben.
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Dank je wel

‘Dankbaarheid vanuit het hart is een daad van liefde.’

Ik waardeer mezelf zoals ik ben.

Ik ben iedereen dankbaar die ik in mijn leven heb ontmoet.

Ik ben iedereen dankbaar die ik nooit heb ontmoet maar die toch mijn leven op verschillende manie-
ren diep heeft aangeraakt. 

Ik ben alle lichtwezens dankbaar voor de inspiratie en de liefdevolle steun tijdens mijn reis.

Ik betuig mijn eerbiedige dankbaarheid aan het Leven dat mij nooit is vergeten.
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Biografie van de kunstenaressen

‘Iedereen heeft de vrijheid nodig om het leven vanuit de eigen keuze te ervaren. 
Het is de enige weg naar groei.’

Patricia Queritet, 1965
Er werd me gevraagd mijn biografie te schrijven… Mijn antwoord 
was: ‘Ik kan zo moeilijk iets vastleggen dat zo in beweging is.’

Mijn transformatie is nog volop bezig en ik ben me er elke dag van 
bewust dat ik meer en meer naar de essentie groei… Dit reflecteert 
zich dan ook in mijn schilderijen, in mijn proces naar heelwording… 
en dat deel ik graag met jullie… want er is altijd wel iemand of een 

situatie die kan leren van jouw levensweg… zodat die voor de ander ook helend kan zijn…

In liefde en licht,
Patricia
www.patriciaqueritet.com

Angelica de Bruin, 1959 
In mijn leven heb ik er steeds naar gestreefd om kwaliteit te scheppen. Dit 
bracht me ertoe om onderzoekend, verwonderd en bewust in het leven te staan.

Doordat ik me aan verschillende kunstvormen wijdde, kwam ik meer te weten 
over mezelf en ontdekte ik een manier om me te kunnen uiten. Schilderen 
betekent voor mij dan ook een belijdenis van mijn belevingswereld: door te 
schilderen verken ik het spectrum van mijn gevoelens en maak ik een ontdek-
kingsreis naar mezelf en de wereld om me heen. Mijn hand vormt het oog van 
de geest en transformeert…
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Met mijn kleur en lijn aan de wandel… Kleuren en lijnen waaruit steeds weer beelden en gedachten ont-
staan. Verwonderd door datgene wat zichtbaar wordt, neem ik dat beeld mee op mijn wandelingen door het 
bos, om te ontdekken wat het voor mij aan betekenis geeft. Zichtbaar maken wat er in me leeft of aan het 
licht wil komen… Het woud van indrukken, gevoelens, vermoedens, verwondering en onzekerheid neerschet-
sen, roept op tot overdenking, biedt evenwicht en laat me groeien in bewustzijn…

Schilderen prikkelt ook mijn nieuwsgierigheid… Wat schuilt er achter het zichtbare en het hoorbare? 
Waar verbergt zich de stroom om tegen oude gewoonten in te gaan? Waar kan ik onbekende paden 
bewandelen, voorbij het gebied van de voorkeur, voorbij de gemaakte wetten van de wereld?

Dankzij overgave, toewijding en inspanning lichten deze onbetreden paden op en ze inspireren me 
om onbaatzuchtig in het licht van het leven te staan. Precies door de bestuiving tussen schilderen, liefde 
en verwondering voor de schepping, kan ik uiting geven aan wat me werkelijk bezielt…

In liefde,
Angelica

Facebook: Angelica de Bruin
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Epiloog

‘Zo prachtig, ik heb geleerd jullie als broer en zuster te zien.’

Het schrijven van dit boek was een speciale reis op zich. Het is geschreven als ‘door mijn ogen zoals 
ik het leven leef ’.

Ik heb er aan gewerkt op verschillende plaatsen in de wereld, Amsterdam, Lyon, Annecy, Thionne, 
Antwerpen, Brussel, New York, Parijs, Briançon, Jeruzalem, Nazareth en Tiberias. Mijn iPhone en iPad 
waren mijn trouwe metgezellen en altijd aanwezig als ik wilde schrijven.

Ik heb geschreven en mijn verhalen fijngeslepen in treinen, metro’s, taxi’s, auto’s, vliegvelden, thuis, 
lief haar huis, in appartementen, hotelkamers, restaurants, aan de Amsterdamse grachten, meren, rivie-
ren, aan stranden, zelfs in de woestijn en op besneeuwde bergtoppen. Mijn reizen vormden een bron 
van inspiratie en ondersteunden me in mijn creatieve schrijfproces dat zich als een droom voltrok.

Het was een eenzaam en beschouwend proces, waarbij ik me echter altijd gesteund en gedragen 
wist door het liefdevolle gezelschap van vele dierbaren.

Elke dag, overdag en ’s nachts, wanneer ik me geïnspireerd voelde, schreef ik, herschreef ik, las ik en 
verfijnde ik. Soms wel zestien uur aan een stuk. Als ik in de flow zat vergat ik te eten en te drinken, en 
was ik totaal vervuld met energie.

Vaak was ik verrast door de antwoorden die ik in de inspiratie vond. Mijn hart werd op een diepe 
manier mijn gids.

Voordat ik het manuscript schreef, waren er de gedichten, op het laatste na. Het verhaal schreef ik in 
ruim vier maanden, maar het heeft vijftig jaar gekost om de ervaringen te leven.

Ik wil in het bijzonder mijn dankbaarheid uitspreken aan Marcelline Vuillemot, Henk Vermeer en 
Simone Kuiter voor hun toegewijde betrokkenheid en constructieve opmerkingen bij het manuscript.

Geholpen door professionele redacteuren, heb ik het boek in zowel het Nederlands als Engels kun-
nen uitgeven. Voor de vertaling en de redactie naar het Nederlands wil ik Marjolein Westerterp en 
Peter Boshuijzen bedanken voor hun grote inzet en inlevingsvermogen.
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Marianne Vork en Carin van den Berg wil ik bedanken voor hun begeleiding- en advisering voor 
het hele proces om van een manuscript tot een kwalitatieve goede uitgave te komen.

Marc Boom wil ik bedanken voor de prachtige vormgeving van zowel het boek als de illustraties.
De kunstenaressen Patricia Queritet en Angelica de Bruin wil ik bedanken voor hun prachtige 

kunstwerken. De kunstwerken van Angelica, die een eenheid met de gedichten vormen, zijn ingelijst 
en gaan mee op reis naar waar ik word uitgenodigd om verhalen over het Theater van het Leven te  
vertellen. De kunstwerken van Patricia sieren mijn huiskamer.
De Amerikaan Adam heb ik nadien niet meer gesproken, doch de uitwisseling bij die ontmoeting in 
juni 2010 heeft zeker zijn effect niet gemist.

Ik voel me vervuld, een droom is waar geworden, een nieuw leven is geboren.

Uit mijn hart,
Alfred Boeve
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Op het podium van het Theater van 
het Leven staat auteur Alfred Boeve. 
Op openhartige en vaak poëtische 
wijze neemt hij je mee op zijn levens-
reis door een prachtig wereldbeeld 
waarin je regelmatig stil zult staan om 
je te verbazen en verwonderen. Om 
te leren, luisteren en zien. Om oude 
delen los te laten en je te verbinden met 

wie je kunt zijn en bent. De geheimen van het creatieve schep-
pingsproces worden op een autobiografi sche wijze beschreven. 
Leer met hem kijken en ontdek je eigen creatieve mogelijk-
heden. Alles is hier en nu, als je bereid bent het te zien.
Prachtige schilderijen met persoonlijke gedichten, mooie 
illustraties met toegankelijke metaforen openen deuren naar 
je hart. 
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